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Enerji ve Tabii Kaynak-
lar Bakanı Alparslan
Bayraktar, Japonya Eko-
nomi, Ticaret ve Sanayi
Bakanı Yasutoshi Nis-
himura ile enerji ala-
nındaki iş birliğinin ge-
liştirilmesi amacıyla dü-
zenlenmesi planlanan
Türkiye-Japonya Enerji

Forumu'nun başlatılma-
sına ilişkin ortak bildiri
imzaladı. Bakan Bay-
raktar, "Türkiye ile Ja-
ponya'nın 2024 yılında,
diplomatik ilişkilerinin
100'üncü yıl dönümü.
2024 yılı bu açıdan bi-
zim için çok önemli"
dedi. » Sayfa 5’te

Hkan Fidan, Yunanis-
tan Dışişleri Bakanı
Yorgos Yerapetritis ile
bakanlıkta yaptığı gö-
rüşme sonrası, ortak
basın toplantısında
konuştu. Dışişleri Ba-
kanı Hakan Fidan:
"(Yunanistan-Türkiye
arasında) Sorunların
çözümlerine yeni yak-
laşımlar getirmek ko-
nusunda hemfikir ol-

duk." dedi. Hakan Fi-
dan, "Komşumuz Yu-
nanistan'la ön koşul-
suz olarak diyaloğu
sürdürmeye ve ilişki-
lerimizi her alanda or-
tak menfaatler teme-
linde geliştirmeye ha-
zırız. Sorunlarımızı kar-
şılıklı hak ve çıkarlara
saygıyla uluslararası hu-
kuk temelinde çözebi-
liriz." dedi. » Sayfa 7’de

AK Parti Grup Başkan-
vekili Abdulhamit Gül,
"Tüm siyasi partilere
çağrıda bulunuyorum.
Hangi parti olursa ol-
sun, Türkiye'nin sivil ve
demokratik anayasa
yapma gibi bir ödevi
vardır. Bütün siyasi par-
tilere bu, sorumluluktur.
Milletimizin beklentisi
bu yöndedir" dedi. Gül,
şöyle konuştu: "Hukuk

ve demokrasi çerçeve-
sinde de özellikle mec-
lisimiz açıldığında öz-
gürlükler yüzyılı yapa-
cağız. Bu yüzyıl, özgür-
lükler yüzyılı olacak.
Güçlünün değil haklının
yüzyılı olacak, bunu te-
sis edecek. Her türlü
çalışmalarımızı, mev-
zuatımızı ve uygulama-
larımızı da yerine geti-
receğiz.” » Sayfa 8’de

umhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan, Rusya Federasyonu
Devlet Başkanı Vladimir Pu-

tin'in davetine icabetle günübirlik ça-
lışma ziyareti dolayısıyla gittiği Rusya'nın
Soçi şehrinden dönüşte uçakta gazete-
cilerin sorularını yanıtladı. Erdoğan,
Rusya Devlet Başkanı Putin ile yaptıkları
görüşmelerde, Türkiye-Rusya ikili iliş-
kilerini, bölgesel ve küresel gelişmeleri
etraflıca ele aldıklarını, gelecek döneme
dair görüş alışverişinde bulunduklarını
belirtti. Şu an 69 milyar dolar olan ti-
caret hacmindeki büyümeyi sürdürmek
istediklerini dile getiren Erdoğan, müş-
terek çabalarla hedeflerinin 100 milyar
dolara ulaşmak olduğunu bildirdi. Bir-
leşmiş Milletler'in (BM), Türkiye'nin
katkıları neticesinde Karadeniz Girişi-
mi'nin yeniden canlandırılmasının önü-
nü açacak yeni bir paket hazırladığını
belirten Erdoğan, bu yeni öneriler pa-
ketinin teknik boyutunu Dışişleri Bakanı
Hakan Fidan'ın Moskova ziyareti sıra-
sında Rus mevkidaşı Sergey Lavrov ile

görüştüğünü anlattı. Kendisinin de ko-
nuyu Putin ile ayrıntılı şekilde değer-
lendirdiğini ifade eden Erdoğan, "İn-
şallah kısa sürede beklentileri karşıla-
yacak güzel bir neticeye varacağımıza
da inanıyorum." diye konuştu.
"Rusya'nın iki tane 
özel isteği var"

Tahıl Koridoru konusunda BM'nin
önerisinin sorulması üzerine de Erdo-

ğan, şunları aktardı: "Rusya'nın iki tane
özel isteği var. Birisi Rusların tarım
bankasının, Ziraat Bankasının SWIFT
sistemine bağlanması. Şu anda yaptı-
rımlardan dolayı Rus bankaları SWIFT
sisteminden çıkmış durumda. Biliyor-
sunuz bu ülke, senede 120-130 milyon
ton tahıl ihracatı yapıyor. Sayın Putin
de basın toplantısında söyledi, 62 yıldır
satıyorlar. Satışın devamı için iki şeyin
hayata geçmesi lazım. Birincisi satış

sonucu parayı alması gerekiyor, ikincisi
de taşımada kullanılan gemilerin si-
gortalanması gerekiyor.

Erdoğan, enerji ürünlerinin Türkiye
üzerinden Avrupa'ya ve dünyaya ulaş-
tırılması için farklı projeleri hayata
geçireceklerini bildirerek, şöyle devam
etti: "Türkiye'de kurulacak doğal gaz
merkeziyle hem enerji nakil hem de
fiyatlandırma konularında ilerleme
sağlanacaktır. Ülkemizi enerji üssü
yapacağız demiştik, bunun için gerekli
altyapı ve fiziki imkanları sağlıyoruz.
Son yıllardaki yatırımlarımızla ülkemizi
bölge coğrafyası için önemli bir doğal
gaz üssü haline getireceğiz. Türkiye'yi
önce bölgesinin sonra da küresel ener-
jinin merkezi haline getirme hedefi-
mize adım adım yaklaşıyoruz. Enerji
diplomasisinde elde ettiğimiz başa-
rılarla Doğu Akdeniz'de Türkiye ol-
madan bir adım atılamayacağını ka-
nıtladık. Şimdi de doğal gaz alanın-
daki anlaşmalarla ülkemizi enerji
üssü haline getiriyoruz.” » Sayfa 7’de

C

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Ülkemizi enerji üssü yapacağız demiştik, bunun için gerekli altyapı ve
fiziki imkânları sağlıyoruz. Son yıllardaki yatırımlarımızla ülkemizi bölge coğrafyası için önemli
bir doğalgaz üssü haline getireceğiz. Hedefimize adım adım yaklaşıyoruz.” ifadelerini kullandı. 

A Milli Kadın Voleybol Takımı’nın başarılı
oyuncusu Melisa Vargas, yaşamı ve
spor kariyerinde yaşadığı birçok engeli
mücadelesiyle aşarken, Türkiye’nin vo-
leybolda adını zirveye yazdırmasında
önemli rol oynadı. » Sayfa 11’de

Okulların açılmasına sa-
yılı günler kala servis
araçları son hazırlıklarını
yapıyor. Bakımları ve tra-

fiğe çıkmaları için gerekli
olan belgeleri tamamla-
yan servis şoförlerine eği-
tim de verildi. » Sayfa 3’te

Melisa Vargas, milli
takımın gücüne güç kattı

Müge Anlı izleyicileri ile buluştu

Ittıfak

ATV ekranlarında yayınlanan reyting
rekortmeni program Müge Anlı ile
Tatlı Sert 16. sezonuyla ekranlarda
sevenleriyle buluştu. » Sayfa 3’te
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Okul servisleri yeni
döneme hazırlanıyor

İstanbul’un manevi fatihi, Sev-
gili Peygamberimizin (sav)
mihmandarı Ebû Eyyûb Halid
Bin Zeyd El Ensari Hazretle-
ri’nin haziresinde medfun bu-
lunduğu Eyüp Sultan Camii
geçtiğimiz günlerde kadim
ibadethanenin baniine, sanat-
kâr ecdadımıza ve dahi Os-
manlı ulemasına hakaret ka-

bilinden bir uygulamaya sahne
oldu.  233 yıl önce tecdîden
inşa edilen caminin kıble du-
varında, mihrabın üzerinde
yazılı bulunan mihrab âyeti
ve bu âyetin hemen üzerindeki
mimari tezyinat unsurlarının
üzeri günümüz hat sanatı ör-
neklerinden büyükçe bir hüsn-
i hat levhasıyla kapatıldı.

Eyüp Sultan Camii’nde
ecdada saygı lütfen!

İBRAHİM ETHEM GÖREN’İN HABERİ 12’DE

HAKAN FİDAN:

“Sorunların çözümlerine yeni yaklaşımlar
getirmek konusunda hemfikir olduk”

Türkiye ve Japonya arasında Enerji
Forumu ortak bildirisi imzalandı

Türkiye İş Bankası ve Türk Deniz
Araştırmaları Vakfı (TÜDAV), Mar-
mara Denizi'nde oksijen deposu görevi
üstlenen Posidonia oceanica deniz
çayırlarının korunması için "Denizlerin
Geleceği: Deniz Çayırları" projesini
başlattı. Projeye ilişkin İş Bankası
Genel Müdür Yardımcısı ve Sürdü-
rülebilirlik Lideri Gamze Yalçın ve
TÜDAV Başkanı Prof. Dr. Bayram

Öztürk'ün katılımıyla Levent'teki İş
Bankası Kuleleri'nde basın toplantısı
düzenlendi. Toplantının açılış konuş-
masını yapan Yalçın, TÜDAV’ın 26
yıldır denizlerin korunması için bi-
limsel bir ağ oluşturarak ekolojik
durumun izlenmesinden sorunların
tespiti ve çözüm önerilerine kadar
çok sayıda projeye ve çalışmaya
imza attığını söyledi. » Sayfa 6’da

Türkiye’yi küresel enerjinin
merkezi haline getireceğiz

Abdulhamit Gül: Türkiye’nin sivil ve
demokratik anayasa yapma ödevi var

Çetin Altan’ın ‘Doğrucu Davut’
bir tarafı olduğu tartışılmaz.
Nitekim yılların anlı şanlı
Sosyalistiyken, Turgut Özal’ı
tanıdıktan sonra “Türkiye’nin
gördüğü en büyük Başbakan
budur” diyebilmişti. 

MUSTAFA ARMAĞAN » 3’te 

CHP 1946’da Türkiye’yi nasıl
ABD’nin “ileri karakolu” yapmıştı

Bizim coğrafyamız çetindir
ama etraftaki tüm metre-
kareler bize yabancı değil-
dir. Kanatlarımız, tarihimiz-
den gelir bizim. Bugün de
SİHA’larla şahlanan bir ge-
lenek olarak sürmektedir.

SERKAN ORAL » 5’te ERSİN NAZİF GÜRDOĞAN » 8’de 

SİHA
kuşağı

Dünyanın geleceği, geç-
mişten çok farklı ola-
caktır. Dünya yeni yüz-
yılda, Amerika ve Av-
rupa dışında, Çin, Hint
ve İslam dünyalarının
yükselişini görecektir.

Hem Yunus hem
Sinan gibi düşünmek

Sektör dışı alım satımların azalma-
sıyla ikinci el otomobil piyasasında
fiyatlar yüzde 10 geriledi. » Sayfa 5’te

İkinci el 
otomobil 
fiyatları 
yüzde 10 
düştü

İkinci el 
otomobil 
fiyatları 
yüzde 10 
düştü

İkinci el 
otomobil 
fiyatları 
yüzde 10 
düştü

İkinci el 
otomobil 
fiyatları 
yüzde 10 
düştü

İkinci el 
otomobil 
fiyatları 
yüzde 10 
düştü

Marmara Denizi’nin oksijen deposu deniz
çayırları koruma altına alınıyor

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Adım adım yaklaşıyoruz” diye duyurdu: 
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Masa başı çalışan hemoroid hastaları
2 saatte bir mola verip yürüyüş yapmalı

ürkiye obez birey
sayısı bakımın-
dan dünyada üst

sıralarda yer alırken sağlıklı
beslenmenin önemi her fırsatta
vurgulanıyor. Son yıllarda sosyal
medya ve çeşitli platformlar
üzerinden fenomenler ve uz-
man olmayan kişilerin çeşitli
zayıflama önerilerinde bulun-
masına ise doktorlar tepki gös-
teriyor. Başakşehir Çam ve Sa-
kura Şehir Hastanesi'nden Uz-
man Diyetisyen Büşra Tekin,
Dahiliye Uzmanı Dr. Cafer Köş-
keroğlu ve Medipol Mega
Üniversite Hastanesi Gas-
troenteroloji Bölü-
mü'nden Prof. Dr. Ve-
dat Göral yanlış bes-
lenme önerileri ve
vücuda etkileri ko-
nusunda açıklama-
larda bulundu. Di-
yetlerin kişiye özel
olduğunu ve ehil ol-
mayan kişilerin öne-
rilerine itibar edilme-
mesi gerektiğini ifade
eden Uzman Diyetisyen
Büşra Tekin, “Televizyon ve
çeşitli sosyal medya platform-
larında doğruluğu ve güveni-
lirliği kanıtlanmamış bilgilere
insanlarımız çok fazla maruz
kalmakta. Sağlıklı beslenme
önerilerini sosyal medya feno-
menleri yerine sağlık profes-
yonelleri, hekimler ve diyetis-
yenlerimizden öğrenmeliyiz.
Sağlıklı beslenme ciddiye alın-
ması gereken bir konudur. Yan-
lış beslenmeler, vitamin, mineral
düzeylerindeki düşüklüklere ve
ileri düzey organ hasarlarına
ve ortada olmayacak sağlık
problemlerine neden olmakta-
dır. Sağlık kazanılması zor ama
kaybedilmesi kolay bir durum-
dur. Sağlığımızı kaybetmeden
sağlıklı beslenmeyi uygulayalım
ve bunun sonucunda ideal kilo
ağırlığımızı koruyarak hasta-
lıklardan korunalım. Günlük
ideal alınması gereken su ora-
nını tüketmeliyiz, onun hari-
cinde tabağımızda her besin
grubundan ürüne mutlaka yer
vermeliyiz. Son dönemlerde

özellikle
belli bir

besin gru-
bunda kısıt-

lamaya sebep
olan popüler di-

yetler, o besinlerden
gelecek vitamin, mineral ek-
sikliklerine sebep olmakta ve
insanlarda sağlık sorunları or-
taya çıkarmaktadır. Denge her
zaman önemlidir, beslenme bir
denge biçimidir” dedi.
“Hayatı tehdit eden,
olumsuz durumlar
görebiliyoruz”

Fazla kilolu kişilerin yanlış
yönlendirmelerle kimi zaman
sadece tek besin odaklı bes-
lendiğini belirten Dahiliye Uz-
manı Dr. Cafer Köşkeroğlu, bu-
nun ise organları, daha ileri
boyutta ise hayatı tehdit ettiğini
söyleyerek sözlerini şöyle sür-
dürdü: “Tek yanlı, belli bir gıda
rejimi içeren diyetleri kesinlikle
onaylamıyorum. Vücudun her
şeye ihtiyacı var. Burada mik-
tarlar önemli, sırf sıvı alırken
katıda olması gereken özellikle
vitaminleri alamıyorsak yanlış
yapıyoruz. Hiç ihtiyacı olmadığı
halde aşırı sıvı tüketen insanlar
olabiliyor. Böbreklerde zamanla

yapısal değişiklikler olabiliyor,
büyümeler olabiliyor buna bağlı
buradaki belli yapısal değişik-
likler protein kaçaklarına dahi
neden olabiliyor. Böbrek artık
farklı bir çalışma şekline kendini
kodluyor aşırı su tüketildiği
için su alamadığında bu sefer
böbrekte ciddi sıkıntılar olabi-
liyor. Özellikle hanımlarda vü-
cudun hormonal dengesi de
bozuluyor. Her şey bozulabili-
yor, bu sefer gıda alamamayla
sonuçlanabiliyor. Bundan sonra
gerçekten hayatı tehdit eden,
olumsuz durumlar görebiliyo-
ruz. Alanında uzman olmayan
kişilerden kesinlikle bu tür öne-
rilere taraf değiliz, Metaboliz-
ma, hormanal denge uzmanları
var, diyetisyenlik var ki sırf bu-
nun için insanlar ciddi bir eğitim
görüyorlar. Sırf sosyal medyada
fenomen olmuş ya da şu x di-
yetini aldı 1 ayda 10 kilo verdi
yok öyle bir şey”
“Önce araştıracağız
bir hastalığımız var
mı yok mu”

Kilo vermek isteyen kişilerin
öncelikle çeşitli sağlık kontrol-
lerinden geçmesi gerektiğini
belirten Gastroenteroloji Bölü-
mü'nden Prof. Dr. Vedat Göral,

“Obezitede
Avrupa'da
birinci olma-
mız bizim için
başarı veya
övünç kaynağı de-
ğil. Obezite bir hastalık
ve tedavi edilmediği takdirde
karaciğer yağlanması, şeker,
tansiyon, kalp damar hastalık-
ları, kalp krizi ve birtakım kan-
serler. Örneğin; kalın bağırsak,
mide, karaciğer ve pankreas
kanseri riski artıyor, neden bu
riske girelim. Çok bilinçsiz, aşırı
yersek, hareketsizlik, asitli içe-
cekler, tatlı, hamur, meyve çok
tüketirsek vücut bir yerde iflas
ediyor. Obeziteyi biz oluşturu-
yoruz, beki de annelerimiz oluş-
turuyor. ‘Oğlum ye, hadi, tabak
ağlar, üzülürüm' vs. gibi çocuk
zaten aç kalsa isteyecek. Yiyip
yatıyoruz, yürüyüş yok, bu çok
yanlış obeziteye yol açıyor, ak-
şam yediden sonra yememek
lazım. Çok aşırı karbonhidrat
yemek yanlış, çok aşırı protein
tüketmek yanlış, çok aşırı yağlı
yemek yanlış bunların bir öl-
çüleri var. Ülkemizde obezite
büyük bir sorun olduğu için
vatandaşlar birçok yönteme
başvuruyorlar. En iyi yöntem;
hekime gidip bir hekim ile gö-

rüşüp tahlillerin yapılması, di-
yetisyenin de ilavesiyle bir des-
tek olabilir. Önce bir hastalığı-
mız var mı yok mu araştıracağız
yoksa beslenme bozukluğuna
bağlıysa o zaman diyet seçe-
neklerimiz var. Komşuya, ar-
kadaşa, basında, görsel med-
yada veya sosyal medyada olan-
lara uymamalıyız” dedi.
“Bir kişinin ayda
20 kilo vermesi
sağlıklı değil”

Zaman zaman çeşitli di-
yetlerin popüler oldu-

ğunu söyleyen Prof.
Dr. Göral, “Son gün-

lerde yapılan ha-
talardan bir ta-
nesi de sıvı di-
yetiyle beslen-
me, biraz popü-
ler oldu. 3 gün-
de 5 kilo veren-
ler olduğu söyle-

niyor ama bazı
kaynaklar 20 kilo

verdiğini söylüyor biz
buna karşıyız. Bir kişinin

ayda 20 kilo vermesi sağlıklı
değil. Sıvı diyetini uzun süreli
yapmak asla ve asla doğru
değildir, 3 gün yapılabilir, son-
rası son derece yanlış, bunlar
bize çok kötü hastalık olarak
geri gelebilir. Diyeti kestikten
sonra iştahta artma, tekrar
kilo alma, obeziteye gidiş ola-
bilir. Haftalar, aylar yaparsak
gerçekten kas erimesi, yağ
dokularında ezilme, azalma,
tansiyon düşüklüğü, kalp ritim
bozuklukları, depresyon ve
gerçekten ağır, ciddi sorunlar
meydana gelebilir, kişiyi ölüme
de götürebilir. Bazen biz de
takip edemiyoruz bir sürü
yanlış diyetler, diyetlerin te-
meli şu olmalıdır; az yemek
lazım. Obezite bir rahatsızlık
birtakım mekanizmalar var,
bu mekanizmaları sosyal med-
ya, komşular, arkadaş çevresi
bilemez. Hekim ve bir diyetis-
yen kontrolünde yapılmalı daha
bilinçli olur yoksa aksi takdirde
daha kötü sonuçlar ortaya çı-
kabilir. lİSTANBUL-İHA

Türkiye’de yaygın olarak her 4
kişiden birinde görülen hemoroid
hastalığı, özellikle masa başı ça-
lışanlar için önemli bir sorun
haline geliyor. Maşa başı çalışan
hemoroid hastalarına önemli
uyarılarda bulunan Genel Cerrahi
Uzmanı Op. Dr. Ümit Sekmen,
çalışanların uzun süreli olarak
sert yüzeylerde oturulmaması
gerektiğinin altını çizdi. Hare-
ketsiz kalınan günlerde özellikle
kırmızı et ve hayvansal gıdaların
tüketilmemesini tavsiye eden
Sekmen, 2-3 saatte bir 10 dakika
mola vererek, yürüyüş ve esneme
hareketlerinin yapılması hemo-
roid şikâyetlerini azaltacağını
söyledi. Sekmen, “Hem yaz mev-
simi hem de hareketsiz yaşam
ile birleşince hemoroid hastaları
için tehlikeli bir durum haline
dönüşüyor. Bu süreçte vücudu-
muzun daha çok suya ihtiyacı
olduğu için özellikle normalde
tüketilen 2 katı su içilmeli. Ha-
reketsiz kalınan dönemde özel-

likle başta kırmızı et olmak üzere
hayvansal gıdalar ve mayalı içe-
cekler tüketilmemeli, sebze ağır-
lık beslenilmelidir. Çalışırken fark
edilmeden çokça içilen kafeinli
içecekler de rahatsızlığın artma-
sında önemli bir etken. Aynı za-
manda oturduğumuz yerin yü-
zeyi sert olmamalı. Her 2-3 saatte
bir 10 dakikalık molalar vererek,
yürüyüş ve esneme hareketlerinin
yapılması gerekiyor. Yürüyüş,
tüm kalça bölgesi ve perianal
bölge kan akımını düzenlediği
için en az 10 bin adımı hayatımıza
dahil etmeliyiz” dedi. Aynı za-
manda hemoroid teşhisini uzman
bir doktorun koyması gerektiğini
belirten Sekmen, “Hemoroid ile
karşılaşan hastalar, doktora gö-
rünmeden teşhis koyup, başka-
larından duydukları bilgilerle te-
davi uygulayabiliyorlar. Ancak
rahatsızlığı olan hastalar, doktora
görünmeli, hastalığının daha da
ilerlemesine engel olmalıdır”
dedi. lERZİNCAN-İHA

Çocuklarda idrar kaçırma
psikolojik değil genetik
Çocukların ve ailelerinin yaşam
kalitesini olumsuz etkileyen idrar
kaçırma sorunu, nedenleri doğru
analiz edilmediğinde önemli
problemlere sebebiyet verebiliyor.
Bedensel ve zihinsel gelişimi ola-
ğan seyreden bir çocuğun beş
yaşından sonra gündüz ve/veya
gece idrar kaçırması normalin
dışında bir durum. Yakın Doğu
Üniversitesi Hastanesi Çocuk Nef-
rolojisi Uzmanı Prof. Dr. İpek
Özunan, idrar kaçırma proble-
minin hafife alınmadan hızla te-
davi edilmesi gerektiğine vurgu
yaparken, uykuda idrar kaçır-
manın ardında, düşünülenin ak-
sine psikolojik değil genetik ne-
denler olduğu uyarısını yaptı.
Çocuklarda idrar kaçırma duru-
munu önemli bir soruna dönüş-
türen nedenlerin başında, çok
sık rastlanılan “zamanla düzele-
ceği” inancının geldiğini söyleyen
Prof. Dr. İpek Özunan, “İdrar ka-
çırmanın zamanla düzelme po-
tansiyeli olsa da düzelmesi için

bazen uzun yıllar beklenmekte
ve bu süre zarfında çocuk ve ai-
lenin yaşam kalitesi ve konfo-
runda önemli bozulmalar ola-
bilmektedir. Ailelerin, gece idrar
kaçırmanın önüne geçebilmek
için bazen çocuğu iki saatte bir
uyandırmaya çalışması başka so-
runlara sebebiyet verebiliyor. Ge-
netik faktörlere bakıldığı zaman
ebeveynlerinden birinin geçmi-
şinde gece idrar kaçırma varsa
çocukta risk yüzde 45, her iki-
sinde de varsa yüzde 77 düzeyine
kadar yükselebilir” ifadesini kul-
landı. İdrar kaçırmaya neden
olan pek çok ikincil sebebin de
olabileceğine değinen Prof. Dr.
Özunan, bunlar arasında kabızlık,
böbrek hastalıkları ve nörolojik
nedenlerin yer alabileceğini söy-
ledi. Prof. Dr. Özunan,  İdrar ka-
çıran çocuklarda benlik saygısında
azalma, endişe, özgüven kaybı,
utangaçlık ve içe kapanıklık gibi
problemlerin ortaya çıkabilece-
ğine değindi. lİSTANBUL-İHA

Göz sağlığının öğrencilerin okuldaki
başarısını doğrudan etkileyebilen bir
faktör olduğunu belirten Göz Has-
talıkları Uzmanı Doç. Dr. Halil Hü-
seyin Çağatay, “Öğrenme sürecinin
büyük bir kısmı görsel bilgilere da-
yanır. Eğer bir çocuğun göz sağlığı
yerinde değilse, bu durum onun
dersleri takip etmesini, yazıları doğru
ve net bir şekilde okumasını ve sınıf
içindeki görsel materyalleri anlama-
sını zorlaştırabilir” dedi. Çocukluk
döneminde erken teşhis edilmeyen
göz rahatsızlıklarının sadece akade-
mik başarıyı değil, aynı zamanda
sportif aktiviteler ve sosyal etkile-
şimleri de olumsuz yönde etkileye-
bileceğini ifade eden Göz Hastalıkları
Uzmanı Doç. Dr. Çağatay, “Görme
yeteneği, yalnızca uzaktaki bir objeyi
ayırt etmekle sınırlı değildir. Gerçek
anlamda görme; algılama, objeleri
takip etme, farklı mesafedeki nes-
nelere hızlı odaklanma ve bu odak-
lanmayı devam ettirme yeteneğini
kapsar. El-göz koordinasyonunun
sağlıklı gelişimi de net bir görme
kabiliyetiyle direkt ilişkilidir” şeklinde
bilgi verdi. Çocukların kırma kusurları
kategorisinde yer alan miyopi, hi-
permetropi ve astigmatizma gibi göz
sorunlarıyla karşılaşabileceklerini
belirten Doç. Dr. Halil Hüseyin Ça-
ğatay “Bu durumlar; objeler arasında
hızla odaklanma, hedeflenen objeye
bakma ve göz koordinasyonu gibi
yeteneklerin işlevselliğini etkileyerek
hem okulda hem de sporda perfor-
mans kaybına neden olabilir” ifade-
lerini kullandı.

Özellikle okul öncesi dönemde
gerçekleştirilen göz muayenelerinin,
şaşılık, göz tembelliği ve refraksiyon
kusurları gibi önemli rahatsızlıkların
tespitine odaklandığını belirten Uzm.
Dr. Çağatay, “Göz tembelliği gibi so-
runların çocuğun 5 yaşından önce,
yani göz gelişiminin tamamlanmadığı
bir süre zarfında teşhis edilmesi,
etkili tedavi için kritik öneme sahiptir”
diye konuştu.l İZMİR-İHA

T

Kanda yüksek yağ oranı aort
yırtılmasına neden oluyor

Göz sağlığı
öğrencilerin başarısını
doğrudan etkiliyor
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“Diyetleri fenomenler değil doktorlar önermeli”

Denizli Özel Egekent Hasta-
nesi Kalp ve Damar Cerrahisi
Uzmanı Op. Dr. İhsan Alur,
kolestrol yüksekliğinin belir-
tisi olmayan sinsi bir hastalık
olduğunu ve kanda yüksek
yağ oranının aort yırtılmasına
neden olabildiğini belirtti.
Denizli Özel Egekent Hasta-
nesi Kalp ve Damar Cerrahisi
Uzmanı Op. Dr. İhsan Alur,
son zamanlarda artış gösteren
kanda aşırı derece yüksek
yağ oranı ve buna bağlı olarak
kolesterol hakkında açıkla-
malarda bulundu. Yazılı açık-
lama yapan Op. Dr. İhsan
Alur, kolesterolün kandaki
yüksek oran yağ olduğunu
açıklayan Alur, islipidemi/
hiperlipidemi, Kolesterol yük-
sekliği; kanda yüksek yağ
oranı demektir. Diğer bir de-
yişle kandaki çeşitli yağların
olması gerekenden yüksek
düzeyde olması durumudur.
Total Kolesterol değerinin
sağlıklı hiçbir hastalığı olma-

yan bireylerde 200-239
mg/dl, düşük yoğunluklu li-
poprotein (LDL) kolesterolün
ise 130-160 mg/dl olması
hiperlipidemi açısından sı-
nırda yüksek değerler oldu-
ğunu belirtti. Kolesterolün
her hangi bir belirtisi olmadığı
için sinsi bir hastalık türü ol-
duğunu da ifade eden Alur,
“Aort anevrizması sol kalpten
çıkan ve aort adı verilen atar-
damarda bölgesel genişleme
olması sonucu damarda ba-
lonlaşma olması durumudur.
Aort damarı vücuttaki en bü-
yük atardamardır. Bu damar
yırtıldığı anda iç kanama
olur ve dolaşım sistemi bo-
şalır. Tansiyon hızlı bir şekilde
düşer ve tedaviye kolay kolay
yanıt vermez. Rüptüre olmuş
(yani yırtılmış veya çatlamış)
bir aort anevrizması olan
hastaların yarısı hastaneye
ulaşamadan hayatını kay-
betmektedir.” ifadelerini kul-
landı. lDENİZLİ-İHA

Uzman isimler, sosyal medya ve çeşitli platformlardan doktor olmayan kişilerin beslenme ve zayıflama konularında öneriler-
de bulunmasına tepki göstererek, “Ülkemizde obezite büyük bir sorun olduğu için vatandaşlar birçok yönteme başvuruyor
ancak sağlıklı beslenme önerilerini sosyal medya fenomenleri yerine sağlık profesyonellerinden öğrenmeliyiz.” denildi.
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ltur Okul Servis
Taşımacılığı Mü-
dürü Bülent Er-

türk, okul servislerinin arka-
sındaki 'Okul Taşıtı' yazısı ve
ışıklı 'Dur' tabelası son derece
önemli olduğunu söyleyerek
"Çünkü servis, öğrenci aldığı
ya da indirdiği zaman bu ta-
belayı yakar ve arkadaki araç-
lar bu tabelanın yandığını
gördüğünde durmak zorun-
dadır.  Öğrenciler aracın dur-
masını ve rehber ablalarının
araçtan inmesini beklesin.
Emniyet kemeri takmak zo-
runludur, ayrıca araçta yemek
ve içmek yasak" dedi. İlk ve
orta dereceli okullarda eğitim
11 Eylül Pazartesi günü baş-
lıyor. Dolayısıyla öğrencileri
taşıyan on binlerce okul ser-
visi de trafiğe geri dönüyor.
Bu da okul servislerinde dik-
kat edilmesi gerekenleri akıl-
lara getiriyor. Altur Okul Ser-
vis Taşımacılığı Müdürü Bü-
lent Ertürk, yaptıkları hazır-
lıkları anlatarak, güvenli sürüş
için kuralları dile getirdi.

Ertürk, "Hazırlıklarımızı ta-
mamlıyoruz, şu anda sürücü
ve rehber arkadaşlarımıza eği-
timler veriyoruz. Denetim eki-

bi servis araçlarının son kont-
rollerini yapıyor. Güzergahları
belirledik sonra sürücü ve
rehberlerimize listeleri dağı-
tacağız ve 'veli tanışma' de-
diğimiz adres tespitlerine gi-
decekler. Arkadaşlar velileri-
mizle tanışınca hazırlıkları bi-
tirmiş olacağız. Servis şoför-
lüğü yapması için istenen bel-
geleri kişilerden okul açılma-
dan temin ediyoruz. Bunlarda
herhangi bir eksiklik olursa
sürücümüzü servise başlat-
mıyoruz" diye konuştu. Özel-
likle küçük öğrencilerin servis
aracını görünce durmasını
beklemeden koştuğunu söy-
leyen Ertürk, "Öğrenciler ara-
cın durmasını ve rehber ab-

lalarının araçtan inmesini bek-
lesin. Çünkü başka bir araç,
bisiklet, motosiklet oradan
geçebilir bu tehlike doğuruyor.
Rehber ablası öğrenciyi araca
aldıktan sonra emniyet ke-
merini takması lazım. Ardın-
dan araç içerisinde bir şey yi-
yip içmedikleri sürece sıkıntı
olmuyor. Öğrenci servisi yol
kenarında değil kaldırımda
ve kaldırımın kenarına 5 adım
uzakta olması daha güvenlidir.
Servise binerken ellerin ser-
best olmasının önemlidir. Eller
cepte servise binmek, olası
tehlikelere karşı öğrenciyi sa-
vunmasız bırakabilir. Bunun
için sırt çantaları da tercih
edilebilir. Eğer öğrenci servise

binerken aracın altına veya
yanına bir eşyasını düşürürse,
bunu şoföre ya da rehbere
haber vermeden ve duyduk-
larına emin olmadan eşyasını
almaya hamle yapmamalıdır.
Servise bindikten sonra da
hemen yerine oturmalı ve
emniyet kemerini takmalıdır.
Ayakta yolcu alınmaması, araç
kapasitesinin aşılmaması çok
önemli kurallardır. Tüm bun-
lar için de şoföre yardımcı
olacak, iniş-binişleri organize
edecek ve araç içi düzeni sağ-
layacak bir servis rehberi ol-
ması çok önemlidir" ifadelerini
kullandı.

Ertürk, "Servis şoförü de
aracı durdururken yanından
başka bir araç geçiyor mu
bakması lazım. Bizim okul
taşıtlarının arkasında 'dur'
levhası var. O levha aksesuar
değildir, o araca öğrencinin
bindiğini gösterir. Ailelerin
çocuklarını teslim edecekleri
rehber ablaları ve sürücüleri
mutlaka tanıması gerektiğini
aktaran Ertürk, "Çocuğunu
verip sürücüyü hiç tanıma-
yan veliye denk geliyoruz.
duyarlar" ifadelerini kullan-
dı. lİSTANBUL-DHA

A

Çevre, Şehircilik ve İklim De-
ğişikliği Bakanı Özhaseki, "59
şehrimizde hayata geçirdiği-
miz ve hava kalitesini 3 bo-
yutlu ortamda tespit edebilen
NEFES yazılımımızı, kısa sü-
rede tüm illerimizde kulla-
nacağız." ifadesini kullandı.
Çevre, Şehircilik ve İklim De-
ğişikliği Bakanı Mehmet Öz-
haseki, şehirlerin hava kali-
tesini takip eden yerli ve milli
yazılım NEFES'i 59 şehirde
hayata geçirdiklerini belirte-
rek, "Hava kalitesini 3 boyutlu
ortamda tespit edebilen NE-
FES yazılımımızı, kısa sürede
tüm illerimizde kullanacağız."
ifadesini kullandı. Bakanlık-
tan yapılan açıklamaya göre,
Çevre, Şehircilik ve İklim De-
ğişikliği Bakanlığı,"3 Boyutlu
Ortamda Hava Kalitesi De-
ğerlerinin Tespiti Yazılımı

Hizmet Alımı Projesi" aracı-
lığıyla hava kalitesi yöneti-
minde kullanılan elektronik
karar destek araçlarına ye-
nisini ekledi. Çevre Yönetimi
Genel Müdürlüğünün son
teknolojiyle geliştirdiği 3 bo-
yutlu ortamda hava kalitesi
değerlerinin tespitini sağlayan
Yeni Emisyon Tahmin ve De-
ğerlendirme Sistemi (NEFES)
uygulaması ile şehirlerin hava
kalitesi takip ediliyor. NEFES
ile sanayi, ulaşım, orman
yangını, toz taşınımı gibi çok
sayıda etmen ele alınarak,
üç boyutlu ortamda şehirlerin
dijital ikizleri üzerinden hava
kalitesi değerleri ölçülüyor.
Tespit edilen değerler üze-
rinden hava kalitesi değişimi
incelenerek iyileştirilmesi için
gereken önlemler hayata ge-
çiriliyor. lANKARA-AA

ATV ekranlarında yayınla-
nan reyting rekortmeni
program Müge Anlı ile Tatlı
Sert 16.sezonuyla ekranlar-
da sevenleriyle buluştu.
ATV’nin sevilen programı
Müge Anlı ile Tatlı Sert, 15
yıldır sürdürdüğü kayıp ve
cinayet dosyalarını aydın-
latma çalışmalarına yeni se-
zonda da devam ediyor. Tür-
kiye’nin en çok izlenen gün-
düz kuşağı programı olan
Müge Anlı ve ekibi, yeni se-
zonuyla ekranlarda seven-
leriyle buluştu. Programda,
kaybolan veya öldürülen ki-
şilerin yakınları, Müge An-
lı’nın deneyimli ve profes-

yonel ekibiyle birlikte kayıp
yakınlarını bularak ve ay-
dınlatılmayı bekleyen cina-
yet olaylarını çözüyor. 

Müge Anlı ile Tatlı Sert

programı, Televizyon İzleme
Araştırma Komitesi (TİAK)
reytinglerine göre Türki-
ye’nin en çok izlenen gün-
düz kuşağı programı olarak

açıklanmıştı. Program, izle-
yicilerin ilgisini çekmeye de-
vam ediyor. Yeni sezonda
da Türkiye gündemini be-
lirleyecek olan Müge Anlı
ile Tatlı Sert programında,
bugüne kadar 4392 kaybı
bulan, 1025 aileyi kavuştu-
ran ve 221 faili meçhul ci-
nayetin çözümüne katkıda
bulunan Müge Anlı, yeni
dosyalarla karşımızda ola-
cak. Müge Anlı ve ekibi, ger-
çek hayat hikayelerini ekrana
taşıyarak hem izleyicileri hem
de konuklarıyla birlikte adalet
arayışına girecek. Müge Anlı
ile Tatlı Sert programını ka-
çırmayın! lİTTİFAK

Okul servisleri yeni
döneme hazırlanıyor
Okulların açılmasına sayılı günler kala servis araçları son hazırlıklarını yapıyor. Bakımları ve trafiğe çıkmaları
için gerekli olan belgeleri tamamlayan servis şoförlerine eğitim de verildi. Rehber ablaların da katıldığı
eğitimde öğrencilerin güvenli bir şekilde yolculuk yapması için dikkat edilmesi gerekenler konuşuldu.
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A ‘Doru: Macera Adası’

vizyona girdiği ilk
haftada zirveye yerleşti

Şehirlerin hava kalitesi
‘NEFES’ ile takip ediliyor

İstanbul'a su sağlayan barajlarda do-
luluk oranları düşmeye devam ediyor.
İSKİ verilerine göre ortalama doluluk
oranı yüzde 27.88 olarak ölçüldü. Bu
oran 2014 yılından bu yana ölçülen
en düşük doluluk oranı olarak kayıtlara
geçti.  Kuraklıktan en çok etkilenen
barajlardan biri olan Terkos'ta ise do-
luluk oranı 13.83'e geriledi. Bazı bö-
lümlerde baraj gölünde sular yaklaşık
100 metre çekilirken, kıyıda bağlı tek-
nelerin çoğu karaya oturdu.  İstan-
bul'da kurak geçen yaz aylarının ar-
dından barajlardaki su seviyesi son
günlerde yaşanan yerel yağmurlara
rağmen düşmeye devam ediyor. Son
14 gün içinde ortalama doluluk oranı
yüzde 31.57'den yüzde 27.88 geriledi.
Bu rakam 2023 yılı içinde ölçülen en
düşük doluluk oranı olarak kayıtlara
geçti. İSKİ tarafından yapılan ölçüm
istatistiklerine göre bu değerin, 2014
yılından bu yana en düşük değer ol-

duğu belirtildi. 2014 yaşanan kuraklık
sırasında yüzde 15.15 olarak ölçülen
doluluk oranı ardından artışa geçmişti.
Geçen yıl bu tarihte doluluk oranı ise
yüzde 56.88 olarak ölçülmüştü. Ku-
raklıktan en fazla etkilenen barajlardan
biride Terkos oldu. 2014 yılında ya-
şanan kuraklıkta bile yüzde 37.12
olarak ölçülen doluluk oranı bu gün
itibariyle 13.83 olarak kayda geçti.
Bu düşüş baraj gölünün bazı bölüm-
lerinde suların yaklaşık 100 metre
geri çekilmesine, bazı bölümlerin ise
tamamen kurumasına neden oldu.
Baraj gölünde eskiden kıyıda bağlı
duran tekneler ise suların çekilmesinin
ardından karaya oturarak çamur ve
balçık içinde kaldı. Bazı tekneler ise
sahipleri tarafından barajın su bulunan
orta bölümlerine taşındı. Terkos baraj
gölünde geçen yıl ölçülen doluluk
oranı yüzde 56.7 olarak kayıtlara geç-
mişti. lİSTANBUL-DHA

Terkos barajı en düşük seviyesinde

TRT Çocuk'un çizgi dizile-
rinden "Doru"nun üçüncü
sinema filmi "Doru: Macera
Adası", vizyona girdiği ilk
haftada zirveye yerleşti.
TRT'den yapılan açıklama-
ya göre, 30 Ağustos Zafer
Bayramı’nda vizyona giren
animasyon film, vizyondaki
ilk haftasında 30 bin izle-
yiciye ulaştı. Aile, arkadaş-
lık, dürüstlük, sevgi ve yar-
dımlaşma gibi birçok ko-
nunun altını çizen yapım,
TRT Çocuk’un uzman psi-
kologları, çocuk gelişim uz-
manları ve içerik editörle-
rinin katkılarıyla hazırlandı.

Arkın Aktaç'ın yönetmen-
liğini yaptığı, Ali Salman'ın
senaryosunu kaleme aldığı
filmin müziklerini de Gü-
neş Özgeç hazırladı.
TRT'nin ortak yapımcılığını
üstlendiği ve bu yıl vizyona
giren 6. animasyon film
olan "Doru: Macera Adası",
aile, arkadaşlık, dürüstlük,
sevgi ve yardımlaşma gibi
birçok konunun altını çi-
ziyor. Film, ana karakter
Doru ve dostlarının, ken-
disine Hakem Bey diyen
gizemli birinin hazırladığı
oyuna katılmasını konu
ediyor. lİSTANBUL-AA

Beğenirsiniz, beğenmezsiniz ama Çetin
Altan’ın ‘Doğrucu Davut’ bir tarafı ol-
duğu tartışılmaz. Nitekim yılların anlı
şanlı Sosyalistiyken, Turgut Özal’ı ta-
nıdıktan sonra “Türkiye’nin gördüğü
en büyük Başbakan budur” diyebilmişti. 

1965’te TİP üyesi olarak Meclise
giren Çetin Altan bir yıl önce ABD
Başkanı Johnson’ın İnönü’ye yazdığı
ağır mektubun ilk defa Nihat Erim
tarafından Mecliste açıklandığını
yazarak Cüneyt Arcayürek 1966
başında Hürriyet gazetesinde ya-
yınladığında içeriği aşağı yukarı
belliydi demeye getirir.

İlginç olan nokta, Johnson’ın mek-
tubunda 1947’de ABD ile Türkiye
arasındaki bir anlaşmaya atıfta bu-
lunulmasıydı. Devamını Çetin Altan’ın
Ben Milletvekili İken (1976, s. 169-
170) adlı kitabından okuyalım:

“O mektubun açıklanmasından
sonra, 1947 anlaşmasının nasıl bir
anlaşma olduğu araştırıldı. Ve İnö-
nü’nün bu anlaşmayı imzalaması, si-
yasi hayatındaki gafların en büyük-
lerinden biri olarak değerlendirildi.
Ve bu yüzden İnönü kendini savun-
mak zorunda kaldı… Oysa pek sa-
vunulacak tarafın yoktu bu işin. İnönü
o ikili anlaşma ile Amerika’nın tam
ve devamlı propagandasını devlet
olarak yapmayı da taahhüt etmişti.
Emperyalizmin övgüsü da almış yü-
rümüştü ondan sonra Türkiye’de…” 

Böylece basınımız Johnson’ın İnö-
nü’yü küstahça paylayan mektubunu
nereye dayandırdığını anlamış olu-
yordu. Kamuoyu da Türkiye’deki
Amerikancılığın Menderes veya De-
mirel değil, “Ortanın Solu” diyerek
çark etmiş bulunan İnönü’nün
CHP’siyle başladığını öğrenmiş oldu.
Altan’ın diliyle söylersek, “Durup du-
rurken 1947’de öylesine bir iş yapıl-
mıştı ki, ondan sonra pirincin taşını
ayıklamak imkânsızlaşmıştı…”

Evet, neydi 1947’de ABD ile yapılan
anlaşma? Neler vadediyor, ne getiri-
yor, ne götürüyordu?

Bu sorular bugün dahi güncel.
Güncel, çünkü Türkiye’de Amerikancı
denilince akla önce sağcılar gelir.
Onlar bizi Amerika’ya sattı, ipotek
etti, şu bu. Sol, ABD meselesinde
sütten çıkmış ak kaşık olarak sunulur. 

Ancak Johnson’ın mektubu öyle
bir sırrı açıklamıştı ki, meğer asıl
Amerikancı 1965’in solcu geçinen
CHP’si imiş. Nitekim bunu 1960
Nisan’ında Mecliste İnönü iftiharla
beyan etmişti. Amerika ile dostluğu
biz kurduk, demişti. Hatta bu dost-
luk yalnız devletler arasında değil,
milletler arasındaki bir dostluktur

diye ilave etmişti. 
İyi de bugün niye tersi bilinir?
NAZİ Propaganda Bakanı Goeb-

bels’in kurduğu CHP’nın yalan ma-
kinasının nasıl başarıyla çalıştığını
bilirsek bu soruya gerek kalmaz. “Ye-
terince büyük bir yalan söylerseniz
ve onu sürekli tekrar ederseniz in-
sanlar sonunda buna inanmaya baş-
layacaktır.” Dikkat ederseniz CHP ve
Sol cephenin stratejisinin bu basit il-
keye dayadığını görürsünüz. 

Aslında 1946’da imzalanan ama
TBMM’de kabul tarihi 1947 olan
anlaşmanın yorumunu 27 Mayıs
darbecilerinden Haydar Tunçkanat
yapsın müsaadenizle:

“Hükümet yardım diye önüne sü-
rülen, gerçekte modern sömürgeci-
liğin öncüsü ve habercisi olan bu
yardım anlaşmasının çok ağır olan
şartlarını gözü kapalı kabul etmekle
Mustafa Kemal’in tam bağımsızlık
anlayışından ayrılmıştır. (…) Türki-
ye’nin ABD’den satın alacağı malze-
menin mülkiyet hakkı Amerikalılara
ait olacaktır. Böyle bir anlaşmadan
Türkiye’nin nasıl bir kazancı olacağını
kestirmek zordur.”

İnönü’ye ancak bu kadar laf ede-
bilen Tunçkanat anlaşmada ABD’nin
malzeme fazlalarından bir kısmını
Türkiye’de satın almak istediği gay-
rimenkullerle trampa etme imkânına
sahip olduğunu söyledikten sonra şu
noktaya parmak basar:

“Kaldı ki binaların trampa edileceği
malzemenin mülkiyeti Türk Hükü-
metine ait olmayacak, buna karşılık
Türk toprağı üzerindeki gayrimen-
kulün mülkiyeti ABD’nin olacaktır.”

Bu kadar eşitliğe aykırı bir anlaş-
manın nasıl kabul edilebildiği yete-
rince büyük bir soru işareti olarak
dururken hüküm vermeyi de yazara
bırakalım:

“Türkiye’nin bağımsızlığına gölge
düşüren ve hükümranlık haklarıyla
bağdaşmasına imkân olmayan böyle
bir anlaşmanın yapılması Lozan’da
kazandıklarımızın, yavaş yavaş geri
verilmekte olduğunun inkâr götürmez
belgeleridir.” (İkili Anlaşmaların İç-
yüzü, 1975, s. 31)

1919’da Kâzım Karabekir’e yazdığı
mektupta “Türkiye’yi Amerikan kont-
rolüne bırakmaktan başka çözüm
yolu yoktur” diyen İnönü’nün fırsat
bulunca Türkiye’yi Amerika’nın ileri
karakolu yapmak için giriştiği hamle
ne kadar gizlense de Johnson’ın mek-
tubuyla aşikâre çıkmıştı.

Sözün özü: 
Tarihe emretmeye kalkanlar er

veya geç hakikatin tokadını yerler.  

CHP 1946’da Türkiye’yi nasıl
ABD’nin “ileri karakolu” yapmıştı

Müge Anlı izleyicileri ile buluştu
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EĞİTİMDE MARKA ŞEHİR: BAŞAKŞEHİR

Tuzla’da Spor Festivali coşkusu yaşandı

Başakşehir Belediyesi, eğitim ya-
tırımlarıyla göz kamaştırıyor. Ba-
şakşehir Belediye Başkanı Yasin
Kartoğlu’nun göreve geldiği 2017
yılından itibaren ilçeye 21 yeni
eğitim yuvası kazandırıldı. Ba-
şakşehir Belediyesi, Milli Eğitim
Bakanlığı ve Başakşehir İlçe Milli
Eğitim Müdürlüğüyle birlikte yü-
rüttüğü eğitim yatırımlarına her
geçen gün yenilerini ekliyor. Ya-
tırım planına alınan, inşaat çalış-
maları devam eden ve eğitim öğ-
retime açılan okullarla daha güçlü
Türkiye’nin temelleri Başakşehir’de
atılıyor. Başakşehir Belediye Baş-
kanı Yasin Kartoğlu’nun göreve
geldiği 2017 yılından itibaren
anaokulundan ilkokula, ortaokul-
dan liseye kadar çok sayıda eğitim
yuvası hizmete açıldı.
21 yeni okul
kazandırıldı

Son 6 yılda Başakşehir’e 7
ilkokul, 7 ortaokul, 3 Anadolu
lisesi, 2 imam hatip lisesi, 1 kız
Anadolu imam hatip lisesi ve 1

fen lisesi olmak üzere 21
yeni okul kazandırıldı. Eğitim
yatırımlarıyla göz dolduran
ilçede çocuk ve gençlere ve-
rilen eğitimin kalitesini ar-
tırmak adına çalışmalar tüm
hızıyla devam ediyor. 
423 yeni derslik 
inşa ediliyor

Güvercintepe, Şahintepe, Ka-
yaşehir ve Bahçeşehir’in de ara-
larında bulunduğu 21 farklı nok-
tada yeni okul inşa ediliyor. Ya-
pımı devam eden okullar tamam-
ladığında; 96 derslikli anaokul,
262 derslikli ilkokul ve 144 ders-
likli ortaokul olmak üzere 423
yeni derslikte ilk ders zili çalacak.

Öte yandan ilçe genelinde
planlama aşamasında
olan 13 farklı noktaya
352 derslik daha yapıl-
ması için çalışmalar tüm
hızıyla sürüyor. Başakşe-
hirli çocuk ve gençlerin
eğitimine destek olmak

amacıyla ilçenin farklı noktala-
rında hizmete açılan on bir kültür
yaşam merkezi ve bir gençlik
merkezi bulunuyor. Birçok branşta
öğrencilere etüt ve ders çalışma
imkânı sunuluyor. Ayrıca Başak-
şehir Kültür Yaşam Merkezi, Öz-
demir Bayraktar Bilim Kültür ve
Yaşam Merkezi ile Kayapark Kül-
tür Yaşam Merkezi’nin hizmete
açılması için gün sayılıyor.

Tuzla Belediyesi, yaz sporlarının kapanış ve kış sporlarının açılış
sezonu dolayısıyla geçtiğimiz gün spor festivali düzenledi. Festiva-
le Tuzla’daki sporcular, aileleri ve vatandaşlar yoğun ilgi gösterdi. 

CEVDET 
GÖKÇAY

İstanbul Fatih Sultan Mehmet Yurdu Halı Saha Bakım Onarım Yapım İşi yapım işi 4734 sayılı
Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece
elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN                                               : 2023/910105 
1-İdarenin
a) Adı                                            : İSTANBUL GENÇLİK VE SPOR İL MÜDÜRLÜĞÜ GENÇLİK VE 
                                                     SPOR İL MÜDÜRLÜKLERİ GENÇLİK VE SPOR İL MÜDÜRLÜĞÜ
b) Adresi                                       : ZUHURATBABA MAH. DR. REMZİ KAZANCIGİL BULV. NO:34/2 
                                                     34662 ATAKÖY BAKIRKÖY/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası         : 2125880035 - 2125290059
ç) İhale dokümanının görülebileceği 

ve e-imza kullanılarak 
indirilebileceği internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/

2-İhale konusu yapım işinin
a) Adı                                            : İstanbul Fatih Sultan Mehmet Yurdu Halı Saha Bakım Onarım Yapım İşi
b) Niteliği, türü ve miktarı             : 1 Adet Halı Saha Bakım Onarım İşi
                                                     Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan 
                                                     idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer: Güngören-İSTANBUL
ç) Süresi/teslim tarihi                    : Yer tesliminden itibaren 30 (Otuz) takvim günüdür.
d) İşe başlama tarihi                     : Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 5 gün içinde
                                                     yer teslimi yapılarak işe başlanacaktır.
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) 

tarih ve saati                             : 15.09.2023 - 10:00
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 

(e-tekliflerin açılacağı adres)    : Yatırım ve İnşaat Şube Müdürlüğü Odası-1. Kat
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak

kriterler:
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat dışı

unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat.

4.1.5. İhale konusu işte idarenin onayı ile alt yüklenici çalıştırılabilir. Ancak işin tamamı alt yüklenicilere
yaptırılamaz.

4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimi göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin yarısından
fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, ticaret ve sanayi odası/ticaret odası bünyesinde bulunan
ticaret sicil memurlukları veya yeminli mali müşavir ya da serbest muhasebeci mali müşavir tarafından
ilk ilan tarihinden sonra düzenlenen ve düzenlendiği tarihten geriye doğru son bir yıldır kesintisiz olarak
bu şartın korunduğunu gösteren belge.

4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve Teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1. İş deneyim belgeleri:
Son on beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında taahhüt edilen ve teklif edilen bedelin %

50 oranından az olmamak üzere ihale konusu iş veya benzer işlere ilişkin iş deneyimini gösteren belgeler. 
4.4.Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler ve benzer işlere denk sayılacak mühendislik

ve mimarlık bölümleri:
4.4.1. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler:
Kamu İhale Kurumu'nun Yapım İşlerinde İş Deneyiminde Değerlendirilecek Benzer İşlere Dair

Tebliğ'inde ( Resmi Gazete Sayısı: 27961, Resmi Gazete Tarihi 11.06.2011) yer alan ve (B) ÜST YAPI
(BİNA) İŞLERİ ana başlığı altında bulunan B/III.GRUP bina işleri veya ikmal ve Bakım-Onarım  işleri.

4.4.2. Benzer işe denk sayılacak mühendislik veya mimarlık bölümleri:
İnşaat Mühendisliği
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek olanların,

e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, teklife

ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, anahtar teslimi götürü bedel üzerinden vereceklerdir. İhale sonucu üzerine ihale

yapılan istekliyle anahtar teslimi götürü bedel sözleşme imzalanacaktır.
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda geçici

teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 60 (Altmış) takvim günüdür.
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (N) : 1
Sınır değerin altında teklif sunan isteklilerin teklifleri açıklama istenilmeksizin reddedilecektir.  

İSTANBUL FATİH SULTAN MEHMET YURDU HALI SAHA BAKIM ONARIM YAPIM İŞİ
İSTANBUL GENÇLİK VE SPOR İL MÜDÜRLÜĞÜ GENÇLİK VE SPOR İL MÜDÜRLÜKLERİ 

GENÇLİK VE SPOR İL MÜDÜRLÜĞÜ

Resmi İlanlar: www.ilan.gov.tr’de Basın: (1886255)

ESAS NO      : 2023/78 Esas
KARAR NO : 2023/143
HÜKÜM :
Davacının davasının KABULÜ ile;
Erzincan ili, Refahiye ilçesi,Teknecik Mahallesi, Cilt:34, Hane:10, BSN:68'de nüfusa kayıtlı Mehmet

Zeki ve Atiye'den olma, 01/04/1990 Cizre doğumlu,20315819784 T.C. Kimlik numaralı davacı Benazir
Güçlü Çimen'in "BENAZİR" olan isminin silinerek ismin "BİNEVŞ" olarak DÜZELTİLMESİNE ve bu
şekilde nüfusa kayıt ve TESCİLİNE,11/05/2023 tarihinde karar verildiği ilanen tebliğ olunur. 12/07/2023

Resmi İlanlar www.ilan.gov.tr’de Basın: (1886824)

İSTANBUL 30. ASLİYE HUKUK MAHKEMESİNDEN

ESAS NO     : 2023/167 Esas
KARAR NO : 2023/194
Mahkememizin 17/07/2023 tarih ve 2023/167 Esas, 2023/194 Karar sayılı ilamı ile,
İzmir ili, Çeşme İlçesi, Alaçatı Mahallesi, Cilt No:12, Hane No:841, BSN:34'de nüfusa kayıtlı, Remzi ve

Gülten oğlu,18/10/1988 İzmir doğumlu, 22304182114 T.C. Kimlik numaralı davacının nüfus kayıtlarında
"EMRE" olan adının 4721 sayılı Türk Medeni Kanununun 27. maddesi gereğince "CEMRE" olarak
tashihine karar verilmiştir.

İlan olunur. 01/09/2023

Resmi İlanlar www.ilan.gov.tr’de Basın: (1886829)

İSTANBUL 37. ASLİYE HUKUK MAHKEMESİNDEN

        

uzla Beledi-
yesi tarafın-
dan Orhanlı

Stadyumu’nda düzen-
lenen Spor Festivali’nde
birbirinden eğlenceli ak-
tiviteler yer aldı. Festi-
vale katılan sporcular
voleybol, minyatür kale, ayak
tenisi, okçuluk, kick boks,
taekwondo, jimnastik ve sur-
vivor alanlarında hünerlerini
sergilediler.  Festivale katılan
Tuzlalı çocuklar ve gençler
ise diğer etkinlik alanlarında
eğlenceli vakit geçirdiler ve
yapılan gösterileri izlediler.
Festivalde basketbol gösterisi,
futbol freestyle gösterisi, de-
mir adam gösterisi, taekwon-
do gösterisi, animatör gös-
terileri ve DJ performansın
yanı sıra, çocuklar için şişme
oyun grupları yer aldı. Tuzla
Belediye Başkanı Dr. Şadi Ya-
zıcı’nın da katıldığı festivalde,
spor okuluna katılan spor-
culara başarı belgeleri verildi.
Festivale katılarak bir konuş-
ma yapan Tuzla Belediye Baş-
kanı Dr. Şadi Yazıcı, Tuzla’da
spor deyince akla gelebilecek
her alanda ve her branşta
sporcuya destek verdiklerini
ve vermeye devam edecek-

lerini söyledi. Başkan Yazıcı,
“Yeter ki spor yapmak iste-
yenler belediyemize başvur-
sunlar. Tüm imkanlarımızla
sporun ve sporcularımızın
yanındayız” dedi. 
“HER BRANŞTA
SPORCUYA
DESTEĞİMİZ
DEVAM EDECEK”

Konuşmasında sporun
önemine değinen Tuzla Be-
lediye Başkanı Dr. Şadi Yazıcı,
“Spor, bireysel olarak zinde
kalmayı ve kişisel becerileri
geliştirmeyi sağladığı gibi,
ruhu dinç tutmayı, liderlik
ve takım ruhu oluşturmayı
da sağlayarak, kişinin hem
bireysel hem toplumsal
statüsünü geliştir-
meye katkı sağlar.
Tuzla Belediyesi
olarak, her

branşta ve her alanda spora
ve sporcuya desteğimiz de-
vam edecek” şeklinde konuş-
tu.  -Tuzla Belediyesi tara-
fından ilçe genelinde düzen-
lenen spor aktiviteleri: 

-Tuzla sahilinde ve 4 ma-
hallede her sabah uzman an-
trenörler eşliğinde sabah sporu
yapılıyor. -BESYO Akademi
ile, spor akademilerine hazır-
lanan öğrencilere eğitim ve-
riliyor. 

-Tuzla Şehir Parkı’ndaki 3
teniskortta ayda 800 sporcuya
ücretsiz  hizmet veriliyor. 

-Tuzla Belediyesi Şelale
Eğitim Parkı’ndaki bay ve ba-
yan havuzlarında ücretli ve
ücretsiz olarak ayda 8 bin
kişiye hizmet veriliyor. 

-Tuzla Belediyesi Şelale
Eğitim Parkı’ndaki bay

ve bayan fitness sa-
lonlarında ayda bin
kişiye ücretsiz spor
hizmeti veriliyor. 

-Tuzla Belediyesi Te-
kerlekli Basketbol Takımı

1. Ligde mücadele etmekte. 
-Tuzla’daki amatör futbol

kulüplerine her yıl malzeme
desteği ve maddi yardım ya-
pılıyor. 

-Bireysel branşlarda başa-
rılı olan sporculara maddi
yardım yapılıyor.

T

İNAN 
ARVAS
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apon Dış Ticaret
Teşkilatı tarafın-
dan düzenlenen

Japonya-Türkiye İş Forumu,
bugün gerçekleşecek. Her iki
ülkenin bakanlık yetkilileri,
ekonomi kuruluşları ve iş dün-
yası yöneticilerinin katılımıyla
gerçekleşecek forum öncesi,
Enerji ve Tabii Kaynaklar Ba-
kanı Alparslan Bayraktar ile
Japonya Ekonomi, Ticaret ve
Sanayi Bakanı Yasutoshi Nis-
himura bir araya geldi. İkilinin
yaptığı görüşmede, Türkiye ile
Japonya arasında enerji ala-
nında muhtemel iş birlikleri
değerlendirildiği öğrenildi. Ba-
kanlar tarafından enerji ala-
nındaki iş birliğinin geliştirilmesi
amacıyla düzenlenmesi plan-
lanan Türkiye-Japonya Enerji
Forumu'nun başlatılmasına iliş-
kin olarak ortak bildiri imza-
landı. Bu kapsamda, Japonya
ile 'Yenilenebilir Enerji, Enerji
Verimliliği, Doğal Gaz ve Yeni
Yakıtlar Teknolojiler' ana baş-
lıkları altında iş birliği gelişti-
rilmesi planlanıyor.   Enerji ve
Tabii Kaynaklar Bakanı Alpars-
lan Bayraktar imza öncesi yap-
tığı konuşmada, "Bugün burada
Türkiye Japonya arasında enerji
forumunun başlangıcıyla alakalı
bir imza törenindeyiz. Biraz

önce sayın bakanla çok etraflı
değerlendirmelerde bulunduk.
Türkiye ile Japonya'nın özellikle
2024 yılında, önümüzdeki yıl
ilişkilerinin, diplomatik ilişki-
lerinin 100'üncü yıl dönümü.
2024 yılı bu açıdan bizim için
çok önemli. Dolayısıyla Türkiye
Japonya Enerji Forumu'nun bu
anlamda çok önemli, iki ülke
arasında ikili iş birliğinin ge-
liştirilmesine hizmet edeceğini
düşünüyoruz. Bu anlamda bu
ilişkinin hayırlı olmasını dili-
yorum. Sayın bakana ziyaretleri
için teşekkür ediyorum" dedi.
Alparslan Bayraktar'a teşekkür
ederek konuşmasına başlayan
Japonya Ekonomi, Ticaret ve
Sanayi Bakanı Yasutoshi Nis-
himura, "Biraz önce yaptığımız
görüşmede sayın bakanla ikili
iş birliğimiz hakkında çok güzel
bir şekilde görüş alışverişinde
bulunabildik. Japonya ve Tür-
kiye arasında enerji iş birliğine
ilişkin forumu başlatma hu-
şunda önemli ve büyük bir
adım attığımızın farkındayım.
Önümüzdeki sene 100'üncü yıl
dönümümüz vesilesiyle Tok-
yo'da söz konusu forumu dü-
zenlemeyi planlıyoruz. Şu an
mutabık kaldığımız enerji fo-
rumunu bir başlangıç yaparak
kritik maden alanında da ikili

iş birliğimizin ilerletilmesini
umuyorum. Önümüzdeki dö-
nemde enerji başta olmak üzere
çeşitli alanlarda iş birliğimizin
olmasını temenni ediyorum"
ifadelerini kullandı. 
"Japonya-Türkiye
Ekonomik Ortaklık
anlaşması

Ticaret Bakanı Ömer Bolat,
"Türkiye ile Japonya arasında
ticaret ve yatırım alanlarındaki
iş birliğini teşvik etmek için
daha önce kurulmuş olan Tür-
kiye-Japonya Ticaret ve Yatırım
Zirvesi'ni (TRINS) mümkün
olan en kısa sürede Tokyo'da
gerçekleştirme ve bu zirveleri
bundan sonra düzenli olarak
yapma kararı aldık." dedi. Ti-
caret Bakanı Bolat ile Japonya
Ekonomi, Ticaret ve Sanayi
Bakanı Yasutoshi Nishimura,
iki ülke arasındaki ticaret, ya-
tırım ve ekonomik konularda
gündemi ve potansiyel iş bir-
liklerini ele almak üzere İstan-
bul'da bir araya geldi. İki ba-
kanın başkanlığında yapılan
heyetler arası görüşmeler so-
nucu ortak bildiri imzalandı.
İmza töreninde konuşan Bakan
Bolat, Türkiye ve Japonya'nın
iki dost ve müttefik ülke oldu-
ğunu belirterek, "Türkiye ile

Japonya arasında ticaret, yatı-
rım ve ekonomik iş birliği ko-
nularını içeren ortak bir dek-
larasyon imzalayacağız. İki ülke
arasındaki karşılıklı ticaretin 5
milyar doları aşmasından bü-
yük bir memnuniyet duyuyo-
ruz. Bu sene içerisinde ise 6
milyar dolara ulaşacağımıza
inanıyoruz." ifadelerini kullandı.
Türkiye ve Japonya arasındaki
diplomatik ilişkilerin kurulma-
sının 100. yıl dönümünü gelecek
yıl kutlamadan önce ülkeler
arasındaki iş birliğini daha da
derinleştirme ve geliştirmeye
yönelik bazı kararlar da aldık-
larını aktaran Bolat, şunları kay-
detti: "İki ülke arasındaki ticaret
ve yatırım alanlarındaki iş bir-
liğini teşvik etmek için daha
önce kurulmuş olan Türkiye-
Japonya Ticaret ve Yatırım Zir-
vesi'ni (TRINS) mümkün olan
en kısa sürede Tokyo'da ger-
çekleştirme ve bu zirveleri bun-
dan sonra düzenli olarak yapma
kararı aldık. Yine bir süredir
müzakereleri daha önce başla-
mış olup da bir süredir dünya-
daki ve ülkemizdeki deprem
felaketinden sonra durmuş olan
Japonya-Türkiye Ekonomik Or-
taklık Anlaşması müzakerelerine
teknik düzeyde yeniden başlama
kararı aldık." lİSTANBUL-AA

J

İkinci el otomobil piyasa-
sında yaşanan sektör dışı
alım satımlarla ikinci el oto-
mobil fiyatları yüksek sevi-
yelere çıkmıştı. Bakanlıkların
aldığı tedbirlerle bu yükse-
lişin önüne geçildi. Sektör
dışı alım satımların azalma-
sıyla ikinci el otomobil pi-
yasasında fiyatlar yüzde 10
geriledi. Yatırım aracı olarak
görenlerin piyasadan çekil-
mesiyle fiyatların daha da
geri gideceği belirtiliyor. Ar-
tık ikinci el ve sıfır otomo-
billerin yatırım aracı olmak-
tan çıktığı söyleniyor. Şu-
anda durağan bir dönem
yaşayan otomobil sektörü-
nün önümüzdeki dönemde
hareketleneceği ön görülü-
yor. Sektör dışında al sat
durumunun yavaşladığını
ve fiyatların yüzde 10 geri-
lediğini belirten Yavuz Çiftçi,
“İkinci el otomobillerle ilgili
son gelişmeler var. Alınan
tedbirler ile beraber ikinci
el ve sıfır araçlar artık yatı-

rım aracı olmaktan çıktı.
Özellikle sektör dışında bu
araçlara yoğun bir talep var-
dı. İnsanlar araba alıp daha
yükseğe satmak için bekli-
yordu. Bu nedenle sektör dı-
şında alım satım çok fazlaydı
buda fiyatları etkiliyordu.
Önleyici tedbirler ile beraber
bu talep düştü. Artık müşte-
riler ikinci el veya sıfır olan
istediği bir aracı bulabilecek.
Sektörümüzde genelde bu
aylarda bir durgunluk zaten
oluyordu. Şuanda da bu dur-
gunluğu yaşıyoruz. Otomotiv
piyasası böyledir bazı dö-
nemler durgun olur bazı
dönemler çok hareketli olur
ama önümüzdeki aylarda
tekrardan hareketlenece-
ğini düşünüyorum. Şuanda
ikinci el otomobil fiyatla-
rında yüzde 10 gerileme
söz konusu. Yatırım aracı
olarak görenlerin piyasadan
çekilmesiyle fiyatlarında
geri gittiğine tanıklık ettik”
dedi. lİSTANBUL-İHA

Türkiye’de geçen ay 312 bin 339
gayrimenkul satış işlemi yapıldı

İkinci el otomobil fiyatları
yüzde 10 düştü

Satış işlemlerinden 5 mil-
yar 109 milyon 465 bin
415 lira tapu harcı geliri
elde edildi. En çok gayri-
menkulün satıldığı iller
İstanbul, Ankara, İzmir,
Konya ve Bursa olarak sı-
ralandı. Ülke genelinde
ağustosta 312 bin 339
gayrimenkul satış işlemi
gerçekleştirildi, 5 milyar
109 milyon 465 bin 415
lira tapu harcı geliri elde
edildi. AA muhabirinin
Çevre, Şehircilik ve İklim
Değişikliği Bakanlığı Tapu
ve Kadastro Genel Mü-
dürlüğü yetkililerinden
edindiği bilgiye göre,
ağustosta 312 bin 339
gayrimenkul satış işlemi
yapıldı. Bu satış işlemle-
rinden 5 milyar 109 mil-
yon 465 bin 415 lira tapu

harcı geliri sağlandı. İş-
lemlerin 119 bin 547'sini
konut, 55 bin 570'ini arsa,
101 bin 104'ünü tarla, 11
bin 758'ini iş yeri, geri
kalanını ise diğer taşın-
mazların satışı oluşturdu.
Ağustosta kayda geçen iş-
lemler, 275 bin 556 gay-
rimenkul satışının yapıl-
dığı temmuz ayına göre
yüzde 13 arttı. En çok
gayrimenkulün satıldığı
il, 29 bin 992 ile İstanbul
oldu. İstanbul'u 18 bin
622 satışla Ankara, 13
bin 68 ile İzmir, 11 bin
486 ile Konya, 10 bin 978
ile Bursa, 9 bin 569 ile
Antalya, 8 bin 251 ile Te-
kirdağ, 8 bin 36 ile Gazi-
antep, 7 bin 934 ile Balı-
kesir, 6 bin 975 ile Mersin
takip etti. lANKARA-AA

Bizim coğrafyamız çetindir ama et-
raftaki tüm metrekareler bize ya-
bancı değildir.

Kanatlarımız, tarihimizden
gelir bizim.

Bugün de bu SİHA’larla şahlanan
bir gelenek olarak sürmektedir.

Savunma alanında planları-
mız var.

Putin’in, “Yapay zekâyı kontrol
edenleri kimse kontrol edemez”
sözü ile başlayalım mı?

21. Yüzyıl devrimi SİHA’lar, dro-
ne’lardır.

Yani uçan savaş gemileri…
Türkiye’nin uzaydan destekli füze

sistemlerini kullanabilmesi ve bu
sistemlerin yapay zekâ ile destek-
lenmesi hususunda çok önemli he-
defler konuldu.
SİHA'LARDAKİ 3
MÜTHİŞ YETENEK

“Birinci derecede istihbarat des-
teği sağlar, ikinci derecede taarruza,
hedefe kilitlenme desteği sağlar,
üçüncü derecede taarruzu kendisi
yaparak, saldırı desteği sağlar”

Türkiye’nin düşmanları zor günler
yaşıyor, yaşayacak.

Türkiye'nin Suriye ve Libya'daki
başarılı operasyonlarından etkile-

nerek İHA yatırımı yapan Ukrayna,
Ankara'nın stratejik desteği ile ça-
tışmalarda ülkesini savundu.

Yani sahada test edilip uygula-
nıp başarılar kazana kazana bu-
günlere imza atıldı.

Türkiye, küresel tedarikçilerin
çıkardığı tüm zorlukları, uygula-
dığı gizli açık ambargoları kendi
gücüyle aşabilen bir ülke haline
geldi. Son 5 yılda 350 üzerinde
yeni proje başlattık. Savunma sa-
nayii projelerimizin bütçemizi yük-
selttik. Sektörde faaliyet gösteren
firma sayımız katlandı.

Sektörün cirosu rekor kırdı.
Savunma ve havacılık ihracatı-

mız milyar dolar seviyelerini aştı.
"Dünyanın ilk 3 ülkesi için-

deyiz"
Dünyanın ilk 100 savunma şir-

keti listesinde Türkiye 7 firmayla
temsil edildi.

Evet, SİHA Kuşağı artık dev-
rede.

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın "Artık
uzaya füzeler gönderen gençlik var.
İHA'larımız var SİHA'larımız var.
Bunlarla beraber uzaydayız. Artık
milli teknoloji hamlesi var. Artık
TEKNOFEST kuşağı var"  sözleri
boşuna değil.

SİHA kuşağı
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Türkiye ve Japonya arasında Enerji
Forumu ortak bildirisi imzalandı

İnsanların bilgi ve tecrübe eksikli-
ğinden faydalanan art niyetli kişiler
olduğunu söyleyen yurt dışında iş
ve mesleki danışmanlık hizmeti ve-
ren LingoZet Kurucusu Zehra Şen-
türk Yavuz, "Almanya'ya göç etmek
isterken bu merdiven altı girişim-
lerin tuzağına takılanlar oluyor.
Mağdur olan kişiler ise yaşadıkları
sorunları bizimle de paylaşıyor. Bu
kişilere mutlaka yasal yollara baş-
vurmalarını öneriyoruz. Biz denklik
başvurusunda ret alma ihtimali
yüksek olan adaylar için işlem baş-
latmıyoruz. Bunu da kendilerine
aktarıyoruz. Müşteri sayımızla değil,
uygun adaylarla çalışmayı öncelik-
lendiriyoruz" dedi.

Dünyanın dördüncü, Avrupa'nın
ise en büyük ekonomisi olarak
konumlanan Almanya, yüz bin-
lerce Türk'e ev sahipliği yapıyor.
Mikrozensus'a göre 2022 yılı so-
nunda Almanya'da yaklaşık 1,3
milyon Türk vatandaşı yaşıyordu
ve 1,53 milyon Türk, Alman va-
tandaşı olmuştu. Yani Almanya'da
toplamda 3 milyon Türk kökenli
yaşıyor. Statista'nın Avrupa Birliği
İstatistik Ofisi'nden edindiği bil-
gilere göre Avrupa'da yaşayan 1,9
milyon Türk vatandaşının yüzde
68,42'i Almanya'da ikamet ediyor.
Bunu Fransa, Avusturya ve Hol-
landa takip ediyor.

Almanya'ya göçün temel sebep-
lerinin kariyer ve eğitim fırsatları,
ekonomik istikrar, refah yaşam stan-
dartları olduğunu söyleyen LingoZet
Kurucusu Zehra Şentürk Yavuz, "İn-
sanların bilgi ve tecrübe eksikliğin-
den faydalanan art niyetli kişiler,
maalesef her endüstride olduğu
gibi bizim sektörümüzde de var.
Nitekim Almanya'ya göç etmek is-
terken bu merdiven altı girişimlerin
tuzağına takılanlar oluyor. Mağdur
olan kişiler ise yaşadıkları sorunları
bizimle de paylaşıyor. Bu kişilere
mutlaka yasal yollara başvurmala-
rını öneriyoruz. Ancak bu konudaki

tek problemin dolandırıcılık olma-
dığını da görüyoruz. Dijital plat-
formlarda bilgi kirliliği üst düzeye
ulaşmış durumda. Bu yüzden en
güncel ve doğru bilgileri insanlara
aktarmak için çabalıyoruz" diye ko-
nuştu. Yavuz, "Türkiye'den Alman-
ya'ya çalışmak için gitmek isteyen
meslek sahibi kişiler için danışman-
lık hizmeti sunuyoruz. Süreçleri Al-
manya'nın birçok eyaletinde bulu-
nan partnerlerimiz ile işbirliği ya-
parak yürütüyoruz. Almanya'da dip-
lomasını tanıtmak isteyen, mesleki
denklik belgesine ihtiyacı olan, mes-
lekleri kapsamında araştırma yap-
mak isteyen kişiler bize başvurabi-
liyor. Lisans ve lisansüstü mezunlar
için iş bulma sürecinde rehberlik
ediyoruz. Meslek lisesi ve önlisans
mezunları için de Almanya'da mes-
leki denklik başvurularını düzenliyor
ve takip ediyoruz. Almanya'da iş
kurmak veya gayrimenkul yatırımı
yapmak isteyenlere de çalıştığımız
kurumlar aracılığıyla yol gösteri-
yoruz" ifadelerini kullandı.
“RED ALACAK
ADAYLAR İÇİN İŞLEM
BAŞLATMIYORUZ"

Almanya'ya göç etme süreci hak-
kında bilgi veren Yavuz, sözlerini
şöyle sonlandırdı: “Bu projeyi, henüz
Almanya'daki Nitelikli İş Gücü Göç
Yasası yürürlüğe girmemişken baş-
lattık. Pandeminin bitmesiyle de
yoğun talep almaya başladık. Bizi
rakiplerimizden ayrıştıran noktalar
orijinal, doğal, prensipli, vicdanlı
ve empati odaklı çalışma sistemi
kurmuş olmamız. Örneğin danı-
şanlarımız 'Nitelikli İş Gücü Göç
Yasası' kriterlerine uygun değillerse
anında uyarıyoruz. Denklik başvu-
rusunda ret alma ihtimali yüksek
olan adaylar için işlem başlatmıyo-
ruz. Bunu da kendilerine aktarıyo-
ruz. Müşteri sayımızla değil, uygun
adaylarla çalışmayı önceliklendiri-
yoruz" dedi. lİSTANBUL-DHA

Enerji ve Tabii Kay-
naklar Bakanı Al-
parslan Bayraktar,
Japonya Ekonomi,
Ticaret ve Sanayi
Bakanı Yasutoshi

Nishimura ile
enerji alanındaki

iş birliğinin gelişti-
rilmesi amacıyla

düzenlenmesi
planlanan Türkiye-

Japonya Enerji 
Forumu'nun başla-
tılmasına ilişkin

ortak bildiri 
imzaladı. 

“Almanya’ya göç için danışmanlık hizmeti
veren merdiven altı şirketlere dikkat edin”
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Batı Akdeniz’in 8 aylık ihracatı 
1 milyar 741 milyon dolara ulaştı
Antalya, Isparta ve Burdur'u
kapsayan Batı Akdeniz böl-
gesinden 8 ayda 1 milyar
741 milyon 616 bin dolarlık
ihracat gerçekleştirildi. Batı
Akdeniz İhracatçılar Birliği
(BAİB) Başkanı Ümit Mirza
Çavuşoğlu, yaptığı açıklama-
da, 3 ilden 27 farklı sektörde
yurt dışı satışlarının kesintisiz
devam ettiğini belirtti. Böl-
geden ağustosta 196 milyon
137 bin dolarlık ihracata
imza atan birlik üyesi firma-
ların, 1 Ocak - 31 Ağustos
döneminde 1 milyar 741 mil-
yon 616 bin dolarlık yurt
dışı satışı gerçekleştirdiğini
bildiren Çavuşoğlu, 2 milyar
dolar rakamına doğru emin
adımlarla ilerlediklerini kay-
detti. Bölgeden yüzlerce çeşit
ürünü dünyanın dört bir ya-
nına ulaştırdıklarını aktaran
Çavuşoğlu, ağustosta en fazla

ihracatın 44 milyon 367 bin
dolarla maden ve metaller
sektöründe gerçekleştiğini
belirtti. Doğaltaş ağırlıklı ih-
racata sahip olan sektörün
uzun zaman sonra yeniden
ilk sıraya yerleştiğini anlatan
Çavuşoğlu, "Bu sektörü ise
sırasıyla yaş sebze ve meyve,
ağaç mamulleri ve orman
ürünleri, kimyevi maddeler
ve mamulleri, iklimlendirme
sanayi sektörü takip etti." ifa-
desini kullandı. Çavuşoğlu,
ağustosta en fazla ürün gön-
derilen ülkenin ise yaklaşık
25 milyon dolarlık rakamla
Çin'in olduğunu bildirdi. Çin'e
olan ihracatın geçen yılın
aynı dönemine göre yüzde
60 arttığına dikkati çeken
Çavuşoğlu, Çin'in dışında ilk
5'te Almanya, Rusya, ABD
ve Türkmenistan'ın yer aldı-
ğını aktardı.  lANTALYA-AA

Uludağ İhracatçı Birliklerinin ağustos
ihracatı 2,8 milyar dolar oldu

Tarım ve Orman Bakanı İbrahim
Yumaklı, nitelikli damızlık düve
yetiştirme merkezlerinin kurul-
ması ve yetiştiricilerin hayvan-
larını bu merkezlerden temin et-
meleri amacıyla toplam 80 mil-
yon lira hibe desteği sağladıklarını
bildirdi. Tarım ve Orman Bakan-
lığından yapılan açıklamaya göre,
Hayvancılık Genel Müdürlüğü
(HAYGEM), hayvancılığı destek-
lemek için bir yandan projeler
yürütürken diğer yandan aile iş-
letmelerine yönelik hibe destek-
leri veriyor. HAYGEM, 2016'da
çıkarılan Bakanlar Kurulu kara-
rıyla yürürlüğe konulan Damızlık
Düve Yetiştiriciliğinin Desteklen-
mesine İlişkin Karar kapsamında,
damızlık düve yetiştirme mer-
kezleri kurulması için yatırımcı-
lara yüzde 50 hibe desteği sağlı-
yor. 26 ilde oluşturulan bu mer-
kezlerde işletmelere ahır yapımı,
makine ve hayvan alımına yö-
nelik destekler veriliyor. Damızlık

düve yetiştirme merkezlerinin
çalışmaları Tarım ve Orman Ba-
kanlığınca belirlenen kriterler
doğrultusunda gerçekleştiriliyor.
Bu merkezler belirli aralıklarla
Bakanlıkça denetleniyor. Yetişti-
ricilerin her daim yanında ol-
duklarını vurgulayan Yumaklı,
şunları kaydetti: "Nitelikli da-
mızlık hayvan ihtiyacının yurt
içinden karşılanması amacıyla
yüzde 50 hibe desteğimizle ku-
rulan damızlık düve yetiştirme
merkezleri için 45 milyon liralık
kaynak aktardık. Aynı zamanda
bu merkezlerden hayvan temin
eden yetiştiricilerimize yüzde 50,
Bakanlığımızca izin verilen hasta-
lıktan ari işletmelerden temin eden
yetiştiricilerimize de yüzde 40 des-
tek sağlayarak 35 milyon lira hibe
ödemesi gerçekleştirdik. Bu kap-
samda hibe desteği tutarımız uy-
gulamanın başladığı 2017'den bu
yana toplamda 80 milyon lirayı
buldu." lANKARA-AA
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Adını kentten alan ve bölgenin
önemli tarımsal ürünlerinden olan
Antep fıstığında hasat heyecanı
yaşanıyor. Antep fıstığında verim
arttı UNESCO'nun gastronomi da-
lında "Yaratıcı Şehirler Ağı"na dahil
ettiği Gaziantep mutfağının önemli
lezzetleri arasında yer alan Antep
fıstığında hasat için çalışmalar
başladı. Sabahın erken saatlerinde
tarlaya gelen çiftçiler, topladıkları
Antep fıstıklarını elek yardımıyla
tane haline getiriyor. 'Ben' adı ve-
rilen ürünün bir kısmı bu şekliyle
satılıyor, önemli bir kısmı ise fı-
rınlarda kavrularak üst kabuğun-
dan ayrılıyor. Gaziantep Tarım ve
Orman Müdürü Mehmet Karayı-
lan, AA muhabirine, Antep fıstı-
ğının üretiminin meşakkatli ol-
duğunu söyledi. Karayılan, "Antep
fıstığı deyince akla zahmet gelir,
alın teri gelir, emek gelir. Bununla
birlikte sevgi gelir, bereketli top-
raklar gelir. Hem kurusu, hem
kırmızı 'ben'i olarak hem yeşil
bozu olarak piyasada, sanayi sek-
töründe, çikolata, dondurma gibi
bir çok alanda kullanılıyor." dedi.
Antep fıstığının aromasının dün-
yadaki diğer yerlerde üretilenler-
den daha iyi olduğunu ifade eden
Karayılan, "Antep fıstığının aro-
ması, rengi çok güzeldir ve içindeki
lezzetiyle dünyada bir tanedir. O
yüzden Antep fıstığı ve bununla
yapılan Antep baklavası meşhur.
Yapılan çalışmalarda, verim olarak
geçen seneye oranla yüzde 50'nin
üzerindeyiz. Bir önceki yılın ise
veriminin altındayız. Dolayısıyla
bu yıl ortalama bir verimimiz var"
diye konuştu. Nizip ilçesine bağlı
kırsal Yağmuralan Mahallesi Muh-
tarı Zihni Karakuş, bölgenin geçim
kaynağının Antep fıstığı olduğunu
anlattı. Çiftçi Ali Karakuş da re-
kolteden memnun olduklarını be-
lirterek, "Rekoltemiz iyi, fiyatlar
iyi, memnunuz. Hasadı iki aşa-
madan oluşuyor. İlki baklavalık
olarak bilinen yeşilken toplanır,
bir de şimdiki gibi 'ben' olduğunda
toplanır. Çikolata gibi ürünlerde
kullanılır. Bu ürün bazen 15 günde
de yok olabiliyor. Mesela yeşilken
15 gün içinde dolu olursa ya da
güneş fazla olursa içini yakıp kü-
çültüyor verim hemen hemen hiç
olmuyor, yüzde 30'lara kadar dü-
şüyor. Bu 15 gün bizim için çok
önemli." dedi. lGAZİANTEP-AA 

Antep fıstığında
verim arttı

Yumaklı: Damızlık düve yetiştiriciliğine
80 milyon lira hibe desteği sağladık

Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı
Devlet Hava Meydanları İşlet-
mesi (DHMİ) ve İstanbul Teknik
Üniversitesi (İTÜ), hava trafik
yönetimi alanında AR-GE ça-
lışmalarına öncülük edecek aka-
demik faaliyetlerin gerçekleş-
tirilmesi amacıyla iş birliği ya-
pacak. AA muhabirinin aldığı
bilgiye göre, iş birliği protokolü,
DHMİ Yönetim Kurulu Başkanı
ve Genel Müdürü Hüseyin Kes-
kin, Genel Müdür Yardımcısı
Dr. Cengiz Paşaoğlu, İTÜ Rek-
törü Prof. Dr. İsmail Koyuncu,
İTÜ Havacılık Enstitüsü Kurucu
Müdürü Prof. Dr. İbrahim Özkol
tarafından imzalandı. Söz ko-
nusu protokol, hava trafiği akış
modelleri, analizleri ve değer-

lendirme, hava sahası modelleri,
analizleri ve performans iyileş-
tirme, hava trafik yönetimi
karar destek sistemleri geliş-
tirme, insansız hava araçları
trafik yönetimi konularında dü-
zenlemeler içeriyor. Koyuncu,
yaptığı açıklamada, hava trafik
yönetim sistemlerinde model-
leme simülasyon çalışmalarına
akademik katkı sağlayacaklarını
belirterek, "İTÜ olarak bizim
yetişmiş ekibimiz var. DHMİ'ye
hava trafik yönetim sistemleriyle
ilgili akademik katkı sağlaya-
cağız. İş birliği kapsamında
mevcut sistemlerinin gözden
geçirilmesini, bunları verimli
hale getirmeyi amaçlıyoruz."
dedi. Keskin de teknoloji ça-

ğında, bilimin rehberliğinden
istifade etmenin DHMİ için öne-
mine değinerek, "Üniversitelerle
iş birliğini daha da geliştirmek
suretiyle, son teknolojiye eri-
şerek proje, sistem, ürün ve
hizmetlerimizi iyileştirmek ana
hedeflerimiz arasında yer al-
maktadır." ifadelerini kullandı.
Türk havacılığının "altın döne-
mi" olarak tarihe geçen son 20
yılda tüm dünyaya örnek teşkil
eden birçok mega projenin ha-
yata geçirildiğine dikkati çeken
Keskin, "Sayın Cumhurbaşka-
nımızın önderliğinde, Türkiye
Yüzyılı'na yakışır daha önemli
ve büyük projeleri hayata ge-
çirmek için gece gündüz de-
meden çalışmaya devam ede-

ceğiz. Protokolün, havacılık ala-
nında yerli ve milli sistemlerin
geliştirilip kullanılması yolun-
daki yürüyüşümüze güç kat-
masını temenni ediyorum. Kü-
resel havacılık sektörünün say-

gın bir kuruluşu olarak, İTÜ
gibi seçkin bir üniversite ile iş
birliği yapmaktan memnuniyet
duyduğumu ifade etmek isti-
yorum." değerlendirmesinde
bulundu. ANKARA-AA

Bankası ve Türk
Deniz Araştırma-
ları Vakfı (TÜDAV)

iş birliğiyle hayata geçen “De-
nizlerin Geleceği: Deniz Çayırları”
projesiyle Marmara Denizi’nin
sağlığı için kritik öneme sahip
son Posidonia oceanica deniz
çayırlarının haritalanması, üze-
rindeki atıklardan temizlenmesi
ve korunması amaçlanıyor. “De-
nizlerin Geleceği: Deniz Çayırları”
projesine ilişkin olarak İş Bankası
Genel Müdür Yardımcısı ve Sür-
dürülebilirlik Lideri Gamze Yalçın
ve TÜDAV Başkanı Prof. Dr. Bay-
ram Öztürk’ün katılımıyla bir
basın toplantısı düzenlendi.

İş Bankası Genel Müdür Yar-
dımcısı ve Sürdürülebilirlik Lideri
Gamze Yalçın, “TÜDAV’ın 26 yıl-
dır denizlerimizin korunması
için bilimsel bir ağ oluşturarak,
ekolojik durumun izlenmesi, so-
runların tespiti ve çözüm öneri-
lerine uzanan pek çok değerli
projeye ve çalışmaya imza attığını
belirterek, “Şimdi biz de deniz-
lerimizin geleceği için deniz ça-
yırlarının korunması özelinde
beraberce çok önemli bir yolcu-
luğa çıktık. Sürdürülebilirlik ala-

nında kalıcı değer oluşturmak
için sürecek çalışmalar uzun so-
luklu olmak durumundadır. Bu
proje yaklaşık 2 yılı bulacak.
Önceliğimiz tabi ki bu proje ile
hedeflediğimiz sonuçların elde
edilmesi. Proje ilerledikçe kap-
samının genişletilmesi ya da yeni
projelere doğru yelken açılması
ilgi odağımız olacak. Pek çok
alanda özellikle sürdürülebilirlik
alanına hizmet etmek üzere tek-
nolojik atılımlara açığız. Bun-
lardan bir tanesi aslında geçen
aylarda Marmara denizine bı-
raktığımız bilimsel çalışmalarda

kullandığımız su altı planörümüz
Deniz Kaşifi. Bunun gibi tekno-
lojiye açık odaklarımız olacaktır”
ifadelerini kullandı.

Birleşmiş Milletler Sürdürü-
lebilir Kalkınma Amaçları’na kat-
kı sağlamak için iş planlarında
sürdürülebilirliği en üst düzeyde
ve stratejik öncelikler arasında
ele aldıklarını belirten Yalçın,
14. madde olan “Sudaki Yaşam”
başlığı altındaki hedeflerin, üç
tarafı denizlerle çevrili ülkemiz
için önemine dikkat çekti. Bu
amaca yönelik bilimsel bilginin
artırılmasına ve araştırma kap-

asitesinin geliştirilmesine katkıda
bulunmayı ana hedeflerinden
biri haline getirdiklerini söyleyen
Yalçın, sözlerine şöyle devam
etti: “İlk olarak yine TÜDAV ta-
rafından 3’üncü kez düzenlenen
Marmara Denizi 2022 Sempoz-
yumu’na ev sahipliği yaptık. Sa-
vaş Karakaş yapımcılığında önce
müsilajın bölgedeki canlı yaşa-
mına etkilerinin anlatıldığı ve
çözüm önerilerinin sunulduğu
“Bir Umut Marmara” belgeselini,
ardından ilk bölümü kısa süre
önce yayımlanan “Sudaki İzler
Masmavi” belgeselini hayata ge-
çirdik. TÜDAV Başkanı Prof. Dr.
Bayram Öztürk ise deniz çayır-
larının ekosisteme sağladığı eko-
nomik fayda ile ilgili yapılan ça-
lışmalara göre bu türün katkısı-
nın tarımsal alanların sağladığı
faydadan daha fazla olduğuna
işaret etti. Prof. Dr. Öztürk, deniz
çayırlarının ekosistemdeki yerine
ilişkin ise, “Ömrünü tamamlayan
Posidonia yaprakları akıntı ve
dalgalarla kıyıda banketler oluş-
turur. Bu yapılar kıyı çizgisini
korur, erozyonu önler pek çok
deniz canlısının yaşamını sür-
dürmesini sağlar. Posidonia ocea-

nica ayrıca, deniz zemininde sık
çayırlar oluşturarak birçok canlıyı
üzerinde barındırır ve otla bes-
lenen canlıların besin kaynağını
oluşturur. Tüm bunlara ek olarak
barınma, korunma, yumurtlama
ve üreme noktasında da birçok
canlıya ev sahipliği yapar. Karbon
tutma özellikleri sayesinde ise
iklim değişikliği ile mücadele
eder” diye konuştu.
1 metrekaresi günde
14 litre oksijen üretiyor

TÜDAV Başkanı Prof. Dr. Bay-
ram Öztürk, “Posidonia oceanica
deniz çayırları Akdeniz’de 11 ila
29 C arasındaki sıcaklıklarda,
tuzlu ve temiz sularda 0 ila 45
metre derinlikler arasında dağılım
gösteriyor. Fotosentez ile suyun
oksijence zenginleşmesini sağla-
yan bu çiçekli bitkiler; uzun yap-
rakları, yatay uzanan gövde ve
kökleriyle sudaki askı yüklerini
ve sedimentasyonu tutup zemin
hareketlerini düzenliyor. 1 met-
rekare alanı kaplayan Posidonia
oceanica deniz çayırları günde 14
litre oksijen üretebiliyor; 1 hektarı
ise yılda 1024 ton karbon tutabi-
liyor” dedi. lİSTANBUL-İHA

İŞ

Uludağ İhracatçı Birliklerinin
(UİB) ağustos ayı ihracatının
2,8 milyar dolar olarak ger-
çekleştiği bildirildi. UİB'den
yapılan açıklamaya göre,
ağustosta 2 milyar 835 mil-
yon 450 bin dolar olan ih-
racat, yılın 8 aylık dönemin-
de ise geçen yılın aynı dö-
nemine göre yüzde 17 artışla
23 milyar 855 milyon 107
bin dolara ulaştı. Ağustos
ayında, 2022'nin aynı ayına
kıyasla yüzde 23,3 artış kay-
dederek 2 milyar 308 milyon
781 bin dolar ihracat ger-
çekleştiren Uludağ Otomotiv
Endüstrisi İhracatçıları Bir-
liğinin (OİB) ocak-ağustos
dönemi ihracatı 19 milyar
690 milyon 926 bin dolar
oldu. Uludağ Tekstil İhra-
catçıları Birliği (UTİB), geçen
ay 102 milyon 930 bin dolar
ihracata imza attı. UTİB'in
ocak-ağustos ihracatı ise 851
milyon 56 bin dolar olarak

kayıtlara geçti. Ağustos ayın-
da 78 milyon 78 bin dolar
ihracata ulaşan Uludağ Hazır
Giyim ve Konfeksiyon İhra-
catçıları Birliğinin (UHKİB),
yılın 8 ayındaki dış satımı
694 milyon 816 bin dolar
seviyelerinde gerçekleşti. Ge-
çen ay 33 milyon 427 bin
dolar ihracat yapan Uludağ
Meyve Sebze Mamulleri İh-
racatçıları Birliği (UMSMİB),
ocak-ağustos döneminde 176
milyon 876 bin dolar dış sa-
tım kaydetti. Ağustos ayında,
16 milyon 448 bin dolar ih-
racat gerçekleştiren Uludağ
Yaş Meyve Sebze İhracatçıları
Birliği (UYMSİB) ise yılın 8
ayında 117 milyon 242 bin
dolar seviyelerinde dış satım
yaptı. UİB üzerinden ihracat
kaydı yapılan ve "diğer" başlığı
altında listelenen sektörlerin
ağustos ayı ihracatı 295 mil-
yon 786 bin dolar olarak açık-
landı.  lBURSA-AA

Türkiye İş Bankası, ’Dünya bizim gelecek bizim’ diyerek hayata geçirdiği iş birliklerine bir yenisini daha ekledi. Ban-
ka’nın Türk Deniz Araştırmaları Vakfı ile geliştirdiği “Denizlerin Geleceği: Deniz Çayırları” projesinde Marmara Deni-
zi’nin akciğeri niteliğindeki son deniz çayırları alanlarının haritalandırılarak temizlenmesi ve korunması hedefleniyor.

Marmara’nın son oksijen deposu
kayıt ve koruma altına alınıyor

DHMİ ile İTÜ’den hava trafik yönetimi için iş birliği
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Gençlik ve Spor Bakan Yardımcısı
Enes Eminoğlu, "Şu anda Türkiye
genelindeki KYK yurtlarımızda kap-
asitemiz, 950 bin civarında. Öğ-
rencilerimizin hiçbiri açıkta kal-
mayacak şekilde bir mücadele için-
deyiz" dedi. Enes Eminoğlu, çeşitli
incelemelerde bulunmak üzere
Çankırı'ya geldi. Vali Mustafa Fırat
Taşolar tarafından karşılanan Emi-
noğlu, Valilik Şeref Defteri'ni im-
zaladı. Eminoğlu, daha sonra Çan-
kırı Belediye Başkanı İsmail Hakkı
Esen ve AK Parti İl Başkanı Koray
Erdoğan'ı ziyaret etti. Eminoğlu,
tüm dünyada olduğu gibi Türki-
ye'de de bazı ekonomik sıkıntılar
yaşandığını belirterek, "Bu sıkıntı-
lardan bu ülkeyi bertaraf edecek,
kurtaracak olan da mevcut hükü-
mettir. Sayın Cumhurbaşkanımızın
liderliğinde çok güzel çalışmalar
olacak. 20 yıl önce ile bugünü kı-
yasladığımız zaman gelmiş oldu-
ğumuz nokta, her anlamda bam-
başka. Kültürel, sanatsal, teknolojik,
milli teknoloji hamlesi, İHA, SİHA.
Geçtiğimiz hafta Ankara'da TEK-
NOFEST vardı, gençlerimiz akın
akın orayı ziyaret ettiler. Bu ay
sonu yine İzmir'de olacak. Birçok
alanda Türkiye gelişiyor, gelişmekte
olan alanlar var" dedi.

Gençlik ve Spor Bakanlığı olarak
tesisleşme anlamında da iyi bir
noktaya geldiklerini vurgulayan
Eminoğlu, "Türkiye genelinde 10
binin üzerinde tesisimiz var. Kapalı
havuzlar, olimpik havuzlar, yarı
olimpik havuzlar, gençlik merkez-
leri, spor tesislerimiz.. Şu anda
Türkiye genelindeki KYK yurtları-
mızda kapasitemiz, 950 bin civa-
rında. Öğrencilerimizin hiçbiri açık-
ta kalmayacak şekilde bir mücadele
içindeyiz. Hummalı bir çalışma
var. Gençlik ve Spor Bakanlığı ola-
rak da her daim gençlerimizin ya-
nında olduğumuzu ifade ediyorum.
Yaz dönemini kamplarla, yaz spor
okullarıyla dolu dolu geçirdik. Şim-
di de okul dönemi. Üniversiteler,
inşallah 2 Ekim itibariyle açılmış
olacak.” dedi. lÇANKIRI-DHA

İBB’nin “Ortadan Başlamak”
sergisiyle ilgili soruşturma başlatıldı
İstanbul Cumhuriyet Başsav-
cılığı, İstanbul Büyükşehir Be-
lediyesi (İBB) tarafından açılan
"Ortadan Başlamak" sergisine
ilişkin "halkı kin düşmanlığa
tahrik veya aşağılama" suçun-
dan soruşturma başlatıldı. Baş-
savcılık, İBB tarafından Artİs-
tanbul Feshane'de açılan "Or-
tadan Başlamak" sergisine iliş-
kin Yesevi Alperenler Eğitim,
Kültür ve Yardımlaşma Der-
neği Yönetim Kurulu Başkanı
Kürşat Mican'ın suç duyurusu
üzerindeki incelemesini ta-
mamladı. Başsavcılıkça, "halkı
kin düşmanlığa tahrik veya
aşağılama" suçundan başlatı-
lan soruşturma kapsamında,
İBB Kültür A.Ş'den bir yetkili-
nin ifadesine başvuruldu. Bu
kişinin ifadesinde sorumlu ki-
şinin kendisi olmadığını söy-
lemesi üzerine savcılık, İBB
Başkanlığı Genel Sekreterliğine
yazı yazarak, sergideki resim-
lerle ilgili soruşturma başla-
tıldığı belirtildi. Yazıda, serginin
organizasyon ve düzenlenme-

sinden sorumlu kişilerin açık
kimlik ve adres bilgilerinin
tespit edilerek ivedilikle sav-
cılığa bildirilmesi istendi.
İBB'nin sorumluları bildirme-
sinin ardından savcılığın bu
isimlerin ifadesine başvurula-
cağı belirtildi.
Olayın geçmişi

Yesevi Alperenler Eğitim,
Kültür ve Yardımlaşma Der-
neği Yönetim Kurulu Başkanı
Kürşat Mican, sergiyle ilgili
İstanbul Cumhuriyet Başsav-
cılığına suç duyurusunda bu-
lunmuştu. Suç duyurusu di-
lekçesinde, İBB tarafından
açılan sergide çıplaklık ve
müstehcenlik içeren figür,
heykel, fotoğraf ve resimlerin
bulunduğu aktarılmıştı. İBB
yetkililerinin "dini değerlere
hakaret ve aşağılama" ile "hal-
kı kin ve düşmanlığa tahrik"
suçlarından cezalandırılması
istenilen dilekçede ayrıca ser-
ginin kapatılması talep edil-
mişti. lİSTANBUL-AA

Dışişleri Bakanı Hakan Fidan: "(Yu-
nanistan-Türkiye arasında) Sorun-
ların çözümlerine yeni yaklaşımlar
getirmek konusunda hemfikir ol-
duk." dedi. Dışişleri Bakanı Hakan
Fidan, "Komşumuz Yunanistan'la
ön koşulsuz olarak diyaloğu sür-
dürmeye ve ilişkilerimizi her alanda
ortak menfaatler temelinde geliş-
tirmeye hazırız. Sorunlarımızı kar-
şılıklı hak ve çıkarlara saygıyla ulus-
lararası hukuk temelinde çözebiliriz."
dedi. Fidan, Yunanistan Dışişleri
Bakanı Yorgos Yerapetritis ile ba-
kanlıkta yaptığı görüşme sonrası,
ortak basın toplantısında konuştu.
Ege ve Doğu Akdeniz bağlamındaki
sorunları Yunan mevkidaşı ile kap-
samlı şekilde değerlendirdiklerini
belirten Fidan, "Ege'de görüş ayrı-
lıklarımız var. Bunları geçmişte is-
tişari görüşmelerde de ele alıyorduk.
Sürecin önümüzdeki dönemde ye-
niden başlaması üzerinde durduk.
Sorunların çözümüne yeni yakla-
şımlar getirme konusunda hemfikir
oldu." dedi. Fidan, yasa dışı göç
konusunun rekabet değil işbirliği
alanı olması gerektiğini, Ege'de
daha fazla can kaybı görmek iste-
mediklerini vurguladı. Yunanistan'da
yaşayan soydaşların sorunlarını da
önemli bir gündem maddesi olarak
ele aldıkların belirten Fidan, şunları
kaydetti: "Ülkemizdeki azınlıkların
sorunları konusunda da pek çok
olumlu uygulamayı hayata geçir-
miştik. Aynı yapıcı yaklaşımı soy-

daşlarımız için de bekliyoruz. Yu-
nanistan'daki kültürel mirasımızın
korunmasına büyük önem veriyo-
ruz. Osmanlı eserlerinin restoras-
yonunda desteğe hazırız. Bu konuda
karşılıklı işbirliği yapabileceğimizi
vurguladık. Bugün ayrıca bölgesel
konuları da ele aldık. Ukrayna,
Libya ve Suriye'deki gelişmeleri de-
ğerlendirdik. Avrupa Birliği'nden
beklentilerimizi yineledik. Komşu-
muz Yunanistan'la ön koşulsuz ola-
rak diyaloğu sürdürmeye ve ilişki-
lerimizi her alanda ortak menfaatler
temelinde geliştirmeye hazırız. So-
runlarımızı karşılıklı hak ve çıkarlara
saygıyla uluslararası hukuk teme-
linde çözebiliriz."

Mevkidaşı Yerapetritis ile çok
çeşitli konularda verimli bir görüş
alışverişinde bulunduklarını belirten
Fidan, 6 Şubat'ta Kahramanmaraş
merkezli depremlerin ardından Yu-

nan hükümeti ve halkının uzattığı
yardım eli için bir kez daha teşekkür
ettiğini ifade etti. Fidan, Yunanis-
tan'da son dönemde yaşanan orman
yangınları nedeniyle mevkidaşına
"geçmiş olsun" dileğinde bulanarak,
"Komşumuz Yunanistan'a her zaman
için yardıma hazır olduğumuzu da
buradan bir kez daha ifade etmek
istiyorum." dedi. Türkiye ile Yuna-
nistan arasındaki ilişkilerde yeni ve
olumlu bir döneme girildiğine işaret
eden Fidan, Litvanya'nın başkenti
Vilnius'ta geçen ay düzenlenen
NATO zirvesinde Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan ile Yunanistan
Başkanı Kiryakos Miçotakis'in bir
araya geldiğini anımsattı. Bakan
Fidan, Erdoğan-Miçotakis'in bu gö-
rüşmede iki ülke ilişkilerinin olumlu
bir hava içerisinde ele alınması ve
sorunların yeni bir perspektifle çi-
zilmesi konusunda fikir birliğine

vardığını ve dışişleri bakanlarına
da bu konuda görev verdiğini kay-
detti. Yerapetritis ile yaptıkları gö-
rüşmede iki ülke liderlerinin NATO
zirvesinde ele aldıkları konuların
takibini yaptıklarını belirten Fidan,
Türkiye ile Yunanistan ilişkilerini
kapsamlı bir şekilde gözden geçir-
diklerini ve gelecek aylara ilişkin
yol haritalarını incelediklerini ifade
etti. Fidan, Erdoğan ile Miçotakis'in
iki hafta sonra New York'taki Bir-
leşmiş Milletler Genel Kurulu mar-
jında da bir araya geleceklerini,
ekim ayında da Yunanistan'da iki
ülke dışişleri bakan yardımcıları
düzeyinde siyasi istişareler ve ortak
eylem planı toplantıları yapılacağını
bildirdi. Gelecek dönemde güven
artırıcı önlemler ve istişari görüş-
meler toplantılarının da yapılmasının
gündemlerinde olduğunu söyleyen
Fidan, yıl sonunda da Selanik'te
iki ülke liderlerinin başkanlığında
Yüksek Düzeyli İşbirliği Konseyi'nin
5. toplantısını yapmayı öngördük-
lerini kaydetti. Bakan Fidan, Tür-
kiye ile Yunanistan arasındaki di-
yalog kanallarının ve üst düzey
temasların yeniden canlanmasının
olumlu bir gelişme olduğuna işaret
ederek, "Bunun sürdürülmesine
yönelik karşılıklı irademizi mes-
lektaşımla beraber teyit ettik. So-
runların iki komşu ve müttefik
arasında yapıcı diyalog yoluyla
çözüleceğine inancımızı yineledik."
diye konuştu. lANKARA-AA

Bakan Hakan Fidan: Sorunların çözümlerine yeni
yaklaşımlar getirmek konusunda hemfikir olduk

Bakan Yardımcısı
Eminoğlu: KYK
yurtlarımızda
kapasitemiz, 950 bin
civarında
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Cumhurbaşka-
nı Erdoğan,

"Son yıllardaki
yatırımlarla ül-
kemizi doğal
gaz üssü hali-
ne getireceğiz.
Türkiye’yi böl-
gesinin, küre-
sel enerjinin

merkezi haline
getirme hede-
fine yaklaşıyo-

ruz." dedi.

umhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdoğan,
Rusya Federasyonu

Devlet Başkanı Vladimir Putin'in
davetine icabetle günübirlik ça-
lışma ziyareti dolayısıyla gittiği
Rusya'nın Soçi şehrinden dönüşte
uçakta gazetecilerin sorularını
yanıtladı. Erdoğan, Rusya Devlet
Başkanı Putin ile yaptıkları gö-
rüşmelerde, Türkiye-Rusya ikili
ilişkilerini, bölgesel ve küresel
gelişmeleri etraflıca ele aldıklarını,
gelecek döneme dair görüş alış-
verişinde bulunduklarını belirtti.
Şu an 69 milyar dolar olan ticaret
hacmindeki büyümeyi sürdürmek
istediklerini dile getiren Erdoğan,
müşterek çabalarla hedeflerinin
100 milyar dolara ulaşmak ol-
duğunu bildirdi.

Ekonomik ilişkileri de bu doğ-
rultuda tüm yönleriyle gerek he-
yetler arası görüşmede gerekse
ikili yaptıkları yemekli görüşmede
ele aldıklarını aktaran Erdoğan,
şöyle devam etti: "Karşılıklı saygı
temelinde tesis ettiğimiz kurumlar
arası diyaloğun faydasını hem
ikili ilişkilerimizde hem de bölgesel
ve küresel düzeyde gördük. Bu-
nun en güzel örneği, bildiğiniz
üzere küresel gıda kriziyle mü-
cadeleye önemli katkı sağlayan
Karadeniz Girişimi'dir. Girişimin
yeniden canlandırılması tüm dün-
ya bakımından öncelikli bir ko-
nudur. Bu konuda Birleşmiş Mil-
letler ile yakın temas içindeyiz.

Zaten bildiğiniz gibi bu ay içeri-
sinde Birleşmiş Milletler Genel
Kurulumuz var. Orada Guterres
ile yine görüşmelerimiz olacak,
bu konuları da ele alacağız. Genel
Sekreter Sayın Guterres'in çaba-
larını takdir ettiğimizi ve destek-
lediğimizi de tekrar ifade etmek
isterim."

Birleşmiş Milletler'in (BM),
Türkiye'nin katkıları neticesinde
Karadeniz Girişimi'nin yeniden
canlandırılmasının önünü açacak
yeni bir paket hazırladığını belirten
Erdoğan, bu yeni öneriler pake-
tinin teknik boyutunu Dışişleri
Bakanı Hakan Fidan'ın Moskova
ziyareti sırasında Rus mevkidaşı
Sergey Lavrov ile görüştüğünü
anlattı. Kendisinin de konuyu Pu-
tin ile ayrıntılı şekilde değerlen-
dirdiğini ifade eden Erdoğan, "İn-
şallah kısa sürede beklentileri
karşılayacak güzel bir neticeye
varacağımıza da inanıyorum."
diye konuştu. Erdoğan, Soçi'deki
görüşmelerinde Suriye, Güney
Kafkasya, Libya ile Afrika'daki
son gelişmeler üzerinde de fikir
teatisinde bulunduklarını kayde-
derek, Soçi'deki temaslarının Tür-
kiye ve Rusya başta olmak üzere
bölge için hayırlara vesile olmasını
diledi. Suriye Deyrizor'da Arap
aşiretlerle PKK'lı YPG'li teröristlerin
çatışmasının bir süredir devam
ettiğinin hatırlatılması ve bu ko-
nunun Putin'le görüşmede gün-
deme gelip gelmediğinin sorul-

ması üzerine Erdoğan, "Doğrusu
konuyu Sayın Putin açmadı. Ben
şöyle kısa bir özet açtım ve Suri-
ye'deki bu gelişmelerde PKK'ya
YPG'ye karşı artık Arap aşiretlerin
bir bütün haline geldiğini, hatta
şu anda katılımın artmasıyla Arap
aşiretlerin güçlendiğini görüyoruz.
Sayın Putin de bölgenin sahipleri
olarak Arap aşiretlerinin bir araya
gelerek, terör örgütüne karşı mü-
cadele vermesinin önemli oldu-
ğunu söyledi." yanıtını verdi.

Erdoğan, Deyrizor'da şu anda
yaşananın, Arap aşiretlerinin bir-
lik, beraberlik içerisinde kendi
topraklarına sahip çıkma hamlesi
ve adımı olduğunun altını çizerek,
"Bu bakımdan yaşananları önemli
buluyorum. Arap aşiretler oraların
gerçek sahipleridir. Oraların gerçek
sahipleri bu terör örgütleri değildir.
Ne PKK ne YPG buraların sahibi
değil, bunlar sadece terörist. Aşi-
retlerin bir araya gelmek suretiyle
PKK'ya, YPG'ye karşı koydukları
tavır, haysiyetli bir onur müca-
delesidir. Hem millidir hem yer-
lidir." ifadesini kullandı. Deyri-
zor'daki petrolün kontrolü için
bu terör örgütünün yapmayacağı
katliam, terörist faaliyet yoktur.
Bu konuda muhatap ülkelere ge-
rekli uyarılarımızı yaptık, yapı-
yoruz. ABD'nin bu terör örgütüne
yaptığı mühimmat ve silah yar-
dımının bölgenin huzuruna hiz-
met etmediği görüldü. Terör ör-
gütüne verilen her silah, bölgede

akan kanın sürmesine, Irak ve
Suriye'nin toprak bütünlüğünün
bozulmasına hizmet etmektedir."
"Rusya'nın iki tane
özel isteği var"

Tahıl Koridoru konusunda
BM'nin önerisinin sorulması üze-
rine de Erdoğan, şunları aktardı:
"Rusya'nın iki tane özel isteği
var. Birisi Rusların tarım banka-
sının, Ziraat Bankasının SWIFT
sistemine bağlanması. Şu anda
yaptırımlardan dolayı Rus ban-
kaları SWIFT sisteminden çıkmış
durumda. Biliyorsunuz bu ülke,
senede 120-130 milyon ton tahıl
ihracatı yapıyor. Sayın Putin de
basın toplantısında söyledi, 62
yıldır satıyorlar. Satışın devamı
için iki şeyin hayata geçmesi la-
zım. Birincisi satış sonucu parayı
alması gerekiyor, ikincisi de ta-
şımada kullanılan gemilerin si-
gortalanması gerekiyor. Gemilerin
Avrupa veya başka limanlara
mal taşıyabilmesi için sigorta
edilmesi şart. Yaptırımlardan do-
layı İngiliz merkezli sigorta şirketi,
gemilerin sigortasını yapmıyor.
Rus bankalarının SWIFT siste-
minden çıkartılması nedeniyle
de para transferi olmuyor, bunun
ikisinin mümkün olmasını Ruslar
şart koşuyorlar. Şimdi Birleşmiş
Milletler, biraz geriden başlayan
bir pozisyonla Türkiye'nin de sü-
rekli katkısıyla süreci bir noktaya
getirdi. En son 28 Ağustos'ta BM

Genel Sekreteri Guterres, gön-
derdiği mektupta, Rusların istediği
gibi direkt SWIFT değil ama
SWIFT işleminden kaynaklanacak
bir aracılık mekanizması teklif
etti. Sigorta meselesi için de ça-
lışmaları olduğunu söylediler."

Erdoğan, enerji ürünlerinin
Türkiye üzerinden Avrupa'ya ve
dünyaya ulaştırılması için farklı
projeleri hayata geçireceklerini
bildirerek, şöyle devam etti: "Tür-
kiye'de kurulacak doğal gaz mer-
keziyle hem enerji nakil hem de
fiyatlandırma konularında iler-
leme sağlanacaktır. Ülkemizi
enerji üssü yapacağız demiştik,
bunun için gerekli altyapı ve
fiziki imkanları sağlıyoruz. Son
yıllardaki yatırımlarımızla ülke-
mizi bölge coğrafyası için önemli
bir doğal gaz üssü haline getire-
ceğiz. Türkiye'yi önce bölgesinin
sonra da küresel enerjinin mer-
kezi haline getirme hedefimize
adım adım yaklaşıyoruz. Enerji
diplomasisinde elde ettiğimiz ba-
şarılarla Doğu Akdeniz'de Türkiye
olmadan bir adım atılamayaca-
ğını kanıtladık. Şimdi de doğal
gaz alanındaki anlaşmalarla ül-
kemizi enerji üssü haline getiri-
yoruz. Kazan-kazan esasına da-
yalı olarak yürüttüğümüz Tür-
kiye-Rusya enerji ilişkisini ülke-
lerimiz menfaatlerine sürdür-
mekte kararlıyız. Bu konuyla ilgili
Türkiye olarak değişik bir plan
sunuyoruz." lANKARA-AA

C

Cumhurbaşkanı Erdoğan: Türkiye’yi bölgesinin, küresel
enerjinin merkezi haline getirme hedefine yaklaşıyoruz
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AK Parti Sözcüsü Ömer Çelik,
CHP Genel Başkanı Kemal Kılıç-
daroğlu’nun 'Afganlar Konya’da
eğitiliyor, Türkiye’de sosyal pat-
lamalar olabilir' ifadesini yalan-
layarak, “Türkiye güvenli bir ül-
kedir. Türkiye güven ülkesidir,
Türkiye bir barış ülkesidir” dedi.
AK Parti Genel Başkan Yardımcısı
ve Parti Sözcüsü Ömer Çelik, Ada-
na Valisi Yavuz Selim Köşger’i zi-
yaret ederek yeni görevinde ba-
şarılar diledi. Çelik daha sonra
AK Parti İl Başkanlığı’na geçerek
basın toplantısı düzenledi. CHP
Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğ-
lu’nu eleştiren Çelik, iddialarına
yanıt verdi. Kılıçdaroğlu’nun sis-
tematik olarak, 'Afganlar Konya’da
eğitiliyor, Türkiye’de sosyal pat-
lamalar olabilir' şeklinde yalan
söylediğini belirten Çelik, şöyle
konuştu: “Biliyorsunuz çeşitli kere,
güvenlik zafiyeti olduğuna dair
yaptığı açıklamalarının hepsinin
yalan olduğunu söyledik. Bugün
de sürekli olarak sosyal patlama-
lardan bahsetmesi yine Kemal Kı-
lıçdaroğlu'nun bir provokasyon
girişiminden başka bir şey değildir.
Milletimizin sağduyusu, milleti-
mizin zor zamanlarda gösterdiği
birlik ve beraberlik her türlü sosyal
patlama provokasyonunu bu şe-
kilde konuşanların ortaya koymaya
çalıştıkları yaklaşımları her zaman

bertaraf etmiştir. Türkiye güvenli
bir ülkedir. Türkiye güven ülkesidir,
Türkiye bir barış ülkesidir. Büyük
ve muazzam tecrübemizle, mille-
timizin büyük ve muazzam tec-
rübesiyle bu barış iklimi, bu kar-
deşlik iklimi her zaman korun-
maktadır.”
Türkiye yüzylı,
Kadınların yüzyılı

A Milli Kadın Voleybol Takı-
mı’nın 2023 CEV Avrupa Şampi-
yonası'ndaki başarısını da değer-
lendiren Çelik, şunları söyledi:
“Netice itibarıyla Cumhurbaşka-
nımız, Cumhuriyetimizin
100’üncü yılında Türkiye Yüzyı-
lı'nı ilan etmiştir. Türkiye Yüzyılı
her alanda ve her kademede yo-
luna devam etmekte, adım adım
inşa edilmektedir. Nitekim Tür-
kiye Yüzyılı için kullandığımız
ifadelerden biri olarak da Türkiye
Yüzyılı aynı zamanda ‘Kadınların
Yüzyılıdır’ demiştik. Bunun son
örneği hepimizin göğsünü kabar-
tan bir biçimde A Milli Kadın Vo-
leybol Takımımız Avrupa'nın en
büyüğü olduğunu gösterdi. File-
nin sultanları aynı zamanda Türk
kadınlarının gücünü ve İstiklal
Marşı'mızı Avrupa Birliği'nin baş-
kenti sayılabilecek bir yerde oku-
tarak bütün dünyaya göstermiş
oldu."  lADANA-DHA
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K Parti Grup
Başkanvekili,
Gaziantep Mil-

letvekili ve eski Adalet Bakanı
Abdulhamit Gül, Rize'de dü-
zenlenen '2023 Şehir Buluş-
maları' programına katıldı.
Gazetecilere açıklama yapan
Gül, Türkiye'nin dış politika
arenasında güçlü şekilde se-
sini yükselteceğini dile geti-
rerek, "Türkiye'de seçim ön-
cesinde yaşanan tartışmalar,
özellikle seçim sonrası ya-
şanan tartışmalar, esasen or-
tada sadece fiziken bir ma-
sanın olduğu, ruhen masanın
etrafında kimsenin olmadı-
ğını gördüğü bir tablo var.
Bugün muhalefetin tabanı
dahi, 'İyi ki Recep Tayyip Er-
doğan kazanmış, iyi ki AK
Parti kazanmış, Cumhur İt-
tifakı kazanmış' noktasında
bir yaklaşım içerisinde, 'İyi
ki Tayyip Erdoğan başımızda,
Allah memleketi korumuş,
iyi ki Tayyip Erdoğan kazan-
mış' noktasında. Bu tabii mil-
letimizin basiretiyle ve güçlü
kararlılığıyla, verdiği güçlü
destekle, hamdolsun Türkiye
Yüzyılı'nı kurma kararlılığını
ortaya koymuştur" dedi.
'DIŞ POLİTİKADA
TÜRKİYE'NİN
İTİBARI'

Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın
Rusya temaslarına da değinen
Gül, "Dış politikada Türki-
ye'nin itibarını daha güçlü
yapacak çalışmalarını daha
büyük bir kararlılıkla sürdü-
rüyoruz. Sayın Cumhurbaş-
kanımız dün Soçi'deydi. Bu-
gün hem batıyla hem doğuyla

hem Amerika'yla hem Rus-
ya'yla ve Avrupa'yla görüşe-
bilen dünyada tek lider. Dün-
yanın daha adil olması, dün-
yadaki tüm mazlumların, ezi-
lenlerin hamisi olmak adına,
dış politikada ülkemizin, va-
tandaşımızın itibarını koru-
mak adına çok kararlı şahsi
bir dış politika liderliği izlen-
mekte. Önümüzdeki dönem-
lerde Türkiye, hem bölgesel
hem de küresel bir lider ola-
rak, yine dış politika arena-
sında çok güçlü bir şekilde
sesini yine yükseltecektir. Bu
konuda politikalarını sürdü-
recektir" diye konuştu.
'ÖZGÜRLÜKLER
YÜZYILI'

Tüm siyasi partilere ana-
yasa çağrısında bulunan

Gül, şöyle konuştu: "Hukuk
ve demokrasi çerçevesinde
de özellikle meclisimiz açıl-
dığında özgürlükler yüzyılı
yapacağız. Bu yüzyıl, öz-
gürlükler yüzyılı olacak.
Güçlünün değil haklının
yüzyılı olacak, bunu tesis
edecek. Her türlü çalışma-
larımızı, mevzuatımızı ve
uygulamalarımızı da yerine
getireceğiz. Buradaki en
önemli adımlardan biri de
yeni ve sivil anayasadır. Bu-
gün yine AK Parti'nin ön-
cülüğünde, Cumhurbaşka-
nımızın da defalarca çağrı-
sıyla, Türkiye'nin yeni bir
anayasaya ihtiyacı vardır,
demokrasimizin daha güç-
lenmesi için bu bir zaru-
rettir. Darbe ürünü olan bir
anayasayla yönetiliyor ol-

mamız, demokrasi adına
gerçekten çok büyük bir
eksikliktir. Gerçek ve güçlü
bir demokrasi için yeni ve
sivil anayasayı da yapma
noktasında özellikle meclis
başladıktan sonra da yoğun
çalışmalarımız devam ede-
cek. Ben buradan tüm siyasi
partilere de çağrıda bulu-
nuyorum. Hangi parti olur-
sa olsun, Türkiye'nin sivil
ve demokratik bir anayasa
yapma gibi bir ödevi vardır.
Bütün siyasi partilere bu,
sorumluluktur. Milletimizin
beklentisi bu yöndedir. Ge-
lin hangi düşüncede olursa
olsun, toplumu, 85 milyonu
kapsayan, herkesin 'Evet,
bu benim anayasam' diye-
bileceği bir anayasayı inşa
edelim." lRİZE-DHA
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AK Parti Grup Başkanvekili Abdulhamit Gül, "Tüm siyasi partilere
çağrıda bulunuyorum. Hangi parti olursa olsun, Türkiye'nin sivil ve
demokratik anayasa yapma gibi bir ödevi vardır. Bütün siyasi parti-
lere bu, sorumluluktur. Milletimizin beklentisi bu yöndedir" dedi.

Bültende, dep-
remden sonra ev-
lerine hasarsız
dönmek isteyen
Hataylı deprem-
zedelerin nüfus
müdürlüklerin-
den, "Kota doldu"
denilerek geri
çevrildiği iddiası-
nın doğru olma-
dığı açıklandı.

Cumhurbaşkanlığı İleti-
şim Başkanlığı Dezenfor-
masyonla Mücadele Mer-
kezi, depremden sonra ev-
lerine hasarsız dönmek is-
teyen Hataylı depremzede-
lerin nüfus müdürlüklerin-
den, "Kota doldu" denilerek
geri çevrildiği iddiasının
doğru olmadığını bildirdi.
Cumhurbaşkanlığı İletişim
Başkanlığı Dezenformasyon-
la Mücadele Merkezi, De-
zenformasyon Bülteni'nin
88. sayısını yayımladı. Bül-
tende, 6 Şubat'taki Kahra-
manmaraş merkezli dep-
remlerden sonra hasarsız
evlerine dönmek isteyen Ha-
taylı depremzedelerin nüfus
müdürlüklerinden, "Kota
doldu" denilerek geri çev-
rildiği iddiasının doğru ol-
madığı vurgulandı. Deprem-
lerden sonra 87 bin 862 ai-
leden adres beyanı alan Ha-
tay'daki nüfus müdürlükle-

rinin, randevu sistemiyle ça-
lışmalarını sürdürdüğü be-
lirtilen bültende, hiçbir va-
tandaşın geri çevrilmesinin
veya "kota" uygulamasının
söz konusu olmadığı bildi-
rildi. Ordu'da üniversite öğ-
rencisi Ceren Özdemir'i öl-
düren ve müebbet hapis ce-
zasına mahkum edilen Öz-
gür Arduç'un, açık cezaevine
alındığı iddiasının gerçeği
yansıtmadığı ifade edilen
bültende, Arduç'un, Van
Yüksek Güvenlikli Kapalı
Ceza İnfaz Kurumunda bu-
lunduğu bilgisi paylaşıldı.
Bazı basın yayın organla-
rındaki, "Bursa Büyükşehir
Belediyesi kaynak sularını
satıyor" iddiasının doğru ol-
madığı kaydedilen bültende,
İstanbul Bayrampaşa'da oto-
büs durağındaki vatandaş-
lara bıçakla saldıran şahsı
bacağından vuran polis me-

murunun açığa alındığı id-
diasının da gerçeği yansıt-
madığı, memurun başarı
belgesiyle ödüllendirildiği
bildirildi.
İçişleri Bakanı
Yerlikaya'nın
röportajı

Bültende, İçişleri Bakanı
Ali Yerlikaya'nın Al Jazee-
ra'ya verdiği röportajda,
"Konut satışı karşılığı va-
tandaşlık alma süreci dur-
madı. Gayrimenkul alanlar
2-3 ay içerisinde hemen va-
tandaş oluyor." şeklinde bir
ifade kullanmadığı, Yerli-
kaya'nın yabancı yatırımcı-
larla ilgili açıklamasının,
"konut satışıyla vatandaşlık
açıklaması" şeklinde mani-
püle edildiği dile getirildi.
Bazı sosyal medya hesapları
ve basın yayın organların-
daki, A Milli Kadın Voleybol

Takımı maçının Taksim
Meydanı'nda açık ekrandan
yayınlanacağı organizasyo-
nun, Valilik tarafından iptal
edildiği iddiasının da ger-
çeği yansıtmadığı bildirilen
bültende, şu ifadelere yer
verildi: "İstanbul Büyükşehir
Belediyesi, Türkiye Kadın
Voleybol Milli Takımımızın
Avrupa Şampiyonası Final
maçının İstanbul'un 7 mey-
danında canlı yayınlanması
için İstanbul Valiliğine baş-
vuruda bulunmuş, talep edi-
len alanlardan 6'sında yayın
yapılması (Çekmeköy, Bağ-
cılar, Sultangazi, Esenyurt,
Gaziosmanpaşa, Pendik) İs-
tanbul Valiliği tarafından
onaylanmıştır. Taksim Mey-
danı ise 2012 yılından iti-
baren etkinliklere kapalıdır.
Dolayısıyla verilmiş bir izin
veya iptal söz konusu de-
ğildir." lANKARA-AA

ERSİN NAZİF
GÜRDOĞAN

www.ittifakgazetesi.com

Dünyanın geleceği, geçmişten çok
farklı olacaktır. Dünya yeni yüz-
yılda, Amerika ve Avrupa dışında,
Çin, Hint ve İslam dünyalarının
yükselişini görecektir.

Geçen yüzyıla Batı dünyası,
damgasını vurmuştur, gelen yüz-
yıla ise, Doğu dünyası damgasını
vuracaktır. Yeni yüzyılda Batı’nın
bilim kültürü ağırlığını yitirirken,
Doğu’nun kutsal kültürü ağırlık
kazanacaktır. Düzleşen kare dün-
yanın insanı, hem Yunus’u hem
Sinan’ı sevecektir. Yirmi birinci
yüzyılın güçlü ülkeleri, Batı dün-
yasının bilgi birikiminden daha
çok, Doğu dünyasının bilgelik bi-
rikiminden yararlanacaktır. Eko-
nomik, siyasal ve kültürel hayatın
ağırlık noktasını, Batı’nın bilimsel
değerleri değil, Doğu’nun kültürel
değerleri oluşturacaktır.

Yirminci yüzyılda Batı dünyası
zenginleşirken, Doğu dünyası
yoksullaşmıştır. Batı ülkeleri zen-
ginliklerini, Doğu ülkeleriyle pay-
laşmazlarsa, yoksullaştırdığı ül-
keler tarafından paylaşılacaklar-
dır. Doğu ile Batı arasında, bir
sarkaç gibi gidip gelen dünyanın
geleceği, ya Yunus ya da Sinan
olmakta değil, hem Yunus hem
Sinan olmaktadır. Bütün dünya
kurtuluşu Washington ya da Pe-
kin’den önce Kudüs’te aramalıdır.
Berlin Duvarı yıkıldıktan sonra,
dünyanın dengesi sarsılmıştır.
Amerika dünyanın en yıkıcı gücü
haline gelmiştir. Amerika orantısız
gücüyle savaşların, gösteriş tü-
ketimiyle de krizlerin baş sorum-
lusu olmuştur.

Batı ülkeleri dünyanın, doğal

kaynaklarını ellerinde tutabilmek
için, yıllarca dünyadaki dayatmacı
yönetimlerin en büyük destekçi-
leri olmuşlardır. Onların yönettiği
dünyada, Batı sanatın değerinden,
Doğu bilimin gücünden yoksun
kalmıştır. Doğu ile Batı arasına,
aşılmaz Berlin Duvarları, inşa
edilmiştir. Batı dünyası kültürel,
Doğu dünyası ekonomik zengin-
liklerini yitirerek, ikisi de büyük
ölçüde yoksullaşmışlardır. Batı
zenginlikte, Doğu yoksullukta sı-
nırları aşmıştır.

Sınırları aşmanın yol açtığı sa-
vaşlar ve finansal krizler, bütün
dünyayı büyük bir yangın alanına
çevirmiştir. Nükleer bir kıvılcım
dünyayı bir ateş topuna dönüş-
türür. Yüzen ordularıyla bütün
okyanuslara el atan, demokrasi
misyoneri Amerika, Orta Do-
ğu’nun demokrasiden uzak, yö-
netim ve yöneticilerini destekle-
yerek, bütün dünyaya en büyük
kötülüğü yapmaktadır.

Batı dünyası kendisine de-
mokrattır. Döviz kurları ve borsa
endeksleriyle beslenen, seküler
kültür havarisi Batı dünyası,
reel ekonomiyle bağlarını ko-
pararak, reel ekonominin on
katı sanal bir ekonomiyle, sesten
hızlı giden bir uçak gibi, yere
çakılacağı günü beklemektedir.
Geleceğin barış dünyasının, se-
küler Batı kültürüyle, inşa edil-
mesi mümkün değildir. Dünyayı
seküler kültürün ışığından önce,
kutsal kültürün ışığı aydınlata-
caktır. Kutsal kültürden uzak-
laşan dünya, insanlıktan da
uzaklaşmaktadır.

Gül: Türkiye’nin sivil ve demokratik
ANAYASA YAPMA ÖDEVİ VAR

İletişim Başkanlığı, Dezenformasyon
Bülteni’nin 88. sayısını yayımladı

Hem Yunus hem Sinan
gibi düşünmek

AK Parti Sözcüsü Hüseyin Çelik: 
Türkiye güvenli bir ülkedir
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PROF DR. İLYAS KEMALOĞLU

rof. Dr. İlyas Kemaloğ-
lu, Cumhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdoğan ve

Rusya Devlet Başkanı Vladimir Pu-
tin arasında geçen görüşmeyi, bu
görüşmenin önemli noktalarını ve
olası gelişmeleri AA Analiz için
kaleme aldı.

4 Eylül günü Rusya Federasyo-
nu’nun Soçi şehri, bir kez daha Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan
ve Rusya Devlet Başkanı Vladimir
Putin arasındaki görüşmeye ev sa-
hipliği yaptı. İki lider Ankara ve
Moskova’dan sonra en fazla Soçi’de
bir araya geliyor. Bu görüşmenin de
Soçi’de olmasının birkaç sebebi var.
En başta Putin Rusya’nın Batı'yla
yaşadığı sorunlar dolayısıyla yurtdışı
gezilerini askıya almış bulunuyor.
Diğer taraftan Moskova’daki havaa-
lanlarının Ukrayna dronları tarafın-
dan saldırıya uğramasının ve Soçi’ye
uçuşun daha kısa sürmesinin de gö-
rüşmenin bu şehirde yapılmasında
etkisi var. Özellikle ikili ilişkiler açı-
sından bakıldığında günübirlik zi-
yaretler çerçevesinde yapılan görüş-
melerin genellikle Soçi’de gerçek-
leştiğini görüyoruz. Dolayısıyla son
yıllarda Soçi, gerek Türk-Rus ilişkileri
açısından gerekse de bölgesel geliş-
meler açısından önemli kararların
alındığı bir şehirdir. 4 Eylül 2023
tarihli görüşme de sonuçları merak
edilen bir görüşmeydi.
Görüşmenin önemi

Söz konusu merakın sebeplerinden
biri de bu görüşmede Türkiye’deki
cumhurbaşkanlığı seçimlerinden son-
ra iki liderin ilk kez bir araya gel-
mesidir. Bu süreçte Türkiye’nin Ba-
kanlar Kurulu yenilendi. Batı'yla iliş-
kilerde eskisine nazaran bir yakın-
laşma başladı. Ayrıca, son aylarda
İsveç’in NATO üyeliği için yeşil ışık
yakıldı. Hatta Türk yetkililer Ukray-
na’nın da NATO üyeliğini dillendirdi.
Ukrayna Devlet Başkanı Volodimir
Zelenskiy’nin ziyareti sırasında Tür-
kiye'deki Azov taburu komutanlarının
salıverilmesi de Kremlin’in tepkisine

yol açtı. Dolayısıyla, tüm bunların
Rusya-Türkiye ilişkilerini etkileyip
etkileyemeyeceği konusu son ayların
en merak edilen meselelerden. Kaldı
ki Afrika’da son bir ayda yaşanan
iktidarlar değişimleri ve kıtanın Rus-
ya'yla Batı arasında yeni mücadele
alanı haline gelmesi de Rusya'yla
bölgede daha çok insani amaçlarla
var olan Türkiye arasında yeni bir
sayfa açma potansiyeline sahip.

Türk-Rus ticari ilişkileri zirvede
Soçi’deki görüşmeden çıkan so-

nuçlara bakacak olursak, görüşmenin
ardından iki ülke arasında herhangi
bir anlaşma imzalanmasa da liderler,
ikili münasebetlerin tüm boyutlarını
ve bölgedeki son gelişmeleri bir kez
daha gözden geçirdi. Son 20 yıldır
gelişen ilişkiler, 2023'te belki de
zirve dönemini yaşıyor. 2022'de iki
ülke arasındaki ticaret hacminin 69
milyar dolar gibi rekor bir seviyeye
çıkması bu durumun önemli bir gös-
tergesi. Tarafların 100 milyar dolarlık
hedefe de yakın zamanda ulaşacak-
larını tahmin edebiliriz. Öyle anla-
şılıyor ki Rusya ve Batı arasında So-
ğuk Savaş döneminden sonra gü-
nümüzde yaşanan en sert çekişmeden
Türkiye kendi çıkarlarına uygun ola-
rak istifade etmeyi başarıyor. Zirvede
iki lider de bir kez daha ticaretin
daha çok yerel para birimiyle yapıl-
ması konusuna vurgu yaptı. Görüş-
mede iki ülkenin merkez bankası
başkanlarının da hazır bulunması
tarafların bu konuda kararlı olduk-
larını gösteriyor. Yine Rus turistler
gerek 2022’de gerekse de 2023’te
en fazla Türkiye’yi seçtikleri gibi
dünyanın dört bir tarafına da yine
Türkiye üzerinden uçuyorlar. 2023
yılının ilk 7 ayında yaklaşık 3.5 mil-
yon Rusya vatandaşı, Türkiye’yi zi-
yaret etti.
Enerji alanındaki işbirliği

Türkiye Cumhuriyeti’nin 100. yılını

kutladığı 2023’te Rusya’nın Akku-
yu’da inşası devam eden nükleer
santrale ilk yakıtı teslim etmesiyle
santral, “nükleer tesis” statüsü ka-
zandı. Türkiye de böylece nükleer
güç olma yolunda önemli bir adım
atmış oldu. Bu alanda işbirliği devam
ettiği gibi özellikle Rusya’da eğitim
gören uzmanlar ve bu alanda geliş-
tirilen işbirliği sayesinde Türkiye
önümüzdeki yıllarda nükleer alanda
da gerek kendi uzmanlarını yetiştir-
meye gerekse de kendi teknolojilerini
üretmeye başlayacak. Bu bağlamda
ister istemez 20. yüzyılın başında
Rus teknisyenlerin yardımıyla Tür-
kiye’de inşa edilen tekstil, kömür,
cam fabrikalarının hızlı bir şekilde
gelişmesi ve çok geçmeden, aynı
asrın sonunda, tam tersine Rusya’ya
ihracat yapmaya başlamaları hususu
akla geliyor. Rusya, Sinop’ta inşa
edilmesi planlanan ikinci nükleer
santralin inşasına da talip.
Karadeniz Tahıl
Koridoru sorunu ve
Türkiye’nin başarılı
arabuluculuğu

Yine görüşmede ele alınan
önemli konulardan biri, Rus do-
ğalgazının alımı ve üçüncü ülkelere
ihracatı konusudur. Bu mesele de
yeni bir konu olmamakla birlikte
her iki ülkenin de çıkarınadır. Rus-
ya, Mavi Akım ve TürkAkım boru
hatları üzerinden kendi gazını Tür-
kiye’ye satmaya devam ederken,
Türkiye, Azerbaycan ve diğer ül-
kelerden aldığı gazla birlikte bu
gazın Avrupa’ya ihracatını artırmak
istiyor. Rusya aslında buna karşı
olmadığı gibi Türkiye’de doğalgaz
dağıtım merkezinin (hub) kurul-
masını destekliyor. Bu sürecin hız-
landırılması ve sistematik hale ge-
tirilmesi için özel bir çalışma gru-
bunun kurulması kararlaştırıldı.

Bu işbirliği, enerji alanında merkez
haline gelmek isteyen Türkiye’nin
de müşteri arayışında olan Rus-
ya’nın da lehinedir.

İkili ilişkilerin yanı sıra sonucu
merakla beklenen diğer bir konu
da şüphesiz Karadeniz Tahıl Kori-
doru meselesiydi. Temmuz ayında
Rusya daha önce vaat edildiği gibi
kendi gıda ürünlerinin satışına yö-
nelik yaptırımların kaldırılmaması
nedeniyle Tahıl Koridoru Anlaşma-
sı’ndan çekildi. O tarihten itibaren
Ankara’nın Rusya’yı bu kararından
vazgeçirmeye yönelik birkaç girişimi
oldu. Bu konu, Soçi’deki zirvede
de gündeme gelse de şimdilik somut
bir netice çıkmadı. Böyle bir sonu-
cun çıkması da pek beklenmiyordu.
Zira Putin de diğer Rus yetkililer
de ısrarla daha önceki görüşmelerde
Rusya’ya verilen vaatlerin hiçbirinin
yerine getirilmediğini dile getiriyor.
Bunların en önemlisi ise Rus tahıl
ürünlerinin de ihracatına iznin ve-
rilmesi ve en büyük Rus tarım ban-
kası olan Rosselkhozbank’ın ulus-
lararası SWIFT sistemine yeniden
dahil edilmesidir.

Rusya haklı olarak, Ukrayna ta-
hılının önemli bir kısmının Afrika
kıtası yerine Avrupa Birliği (AB)
ülkelerine gitmesine de tepkili. Gö-
rüşme sonrası dikkat çeken konu-
lardan biri de Cumhurbaşkanı Er-
doğan’ın Ukrayna’nın yaklaşımlarını
yumuşatması gerektiğini dile ge-
tirmesidir. Ankara genel olarak tahıl
koridoru konusunda Rusya'yla hem-
fikir durumda. Nitekim Rusya'yla
Türkiye bu konuda birlikte çalış-
maya da devam edecek. Taraflar 1
milyon ton Rus tahılının Türkiye
üzerinden Afrika’ya gönderilmesi
konusunu görüştükleri gibi Cum-
hurbaşkanı Erdoğan da önümüzdeki
günlerde yapılacak Birleşmiş Mil-
letler (BM) Genel Kurulu’na konuyla
ilgili yeni çözüm önerilerini götü-

recek. Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın
bu konuda sonuç alma şansı yüksek.
Zira Vladimir Putin hem görüşme-
lere hazır olduklarını hem de Tür-
kiye’nin bu konudaki arabuluculu-
ğuna karşı olmadıklarını belirtti.
Yine son günlerde AB liderleri de
Birleşmiş Milletler (BM) yetkilileri
de Rusya'yla tahıl sorununu görüş-
mek istiyorlar.

Türkiye’nin söz konusu arabulu-
culuğunun başarılı olmasının Tür-
kiye’nin prestiji, bölgede barış ve
istikrarın sağlanması ve en önemlisi
de tahılın ihtiyaç duyan coğrafyalara
ulaştırılması gibi konularda da bü-
yük önemi var. Soçi’deki görüşme,
Türkiye’nin tarafları yalnızca Tahıl
Koridoru konusunda değil, bölgede
barışı sağlama konusunda da ma-
saya oturtma ve netice alma şansına
sahip olduğunu gösterdi. Soçi’deki
görüşmede şüphesiz diğer bölgesel
ve küresel konular da ele alındı.
NATO’nun genişlemesi, Suriye ve
Afrika’daki son gelişmeler de ele
alınan başlıca konulardandır. Tüm
bu alanlarda iki ülkenin yaklaşımları
farklı olsa da önemli olan husus
tarafların söz konusu meselelerde
karşılıklı çıkarlarının farkında ol-
masıdır. Dolayısıyla NATO’nun ge-
nişlemesi, Türkiye’nin Ukrayna üye-
liğini dile getirmesi, Türkiye-Batı
arasında yumuşamanın başlaması
gibi hususlar günümüz şartlarında
ikili işbirliğine zarar verebilecek ya
da değiştirebilecek konular değildir.
Bu da her iki ülkenin de birbirine
duyduğu ihtiyaçla ilgilidir. Günü-
müzde Türkiye, Rusya için adeta
dünyaya açılan kapıysa, Rusya da
Türkiye’nin özellikle ekonomi ala-
nında kendi projelerini hayata ge-
çirme sürecinde önemli rol oynayan
bir ülkedir.

[Prof. Dr. İlyas Kemaloğlu,
Marmara Üniversitesi Tarih
Bölümü Öğretim Üyesi]

P

Suriye'nin doğusundaki Deyrizor
ilinde terör örgütü PKK/YPG'nin
baskısı altındaki Arap aşiretleri ile
örgüt arasında 27 Ağustos'ta baş-
layan çatışmalar, 10'uncu gününe
girdi. Deyrizor'da PKK/YPG baskısı
altındaki Arap aşiretleri ile örgüt
arasındaki çatışmalar 10. gününde
Terör örgütünün baskısı altındaki
Arap aşiretlerinin Deyrizor'da
PKK/YPG'ye karşı başlattığı ope-
rasyonlar, Haseke ve Rakka illeri
ile Halep'in Münbiç ilçesi kırsalla-
rında sürüyor. Yerel kaynaklardan
aktarılan bilgiye göre, son 24 sa-
atte Deyrizor'un doğu kırsalında
şiddetli çatışmalar yaşanıyor. Ça-
tışmaların olduğu bölgeye çok sa-
yıda terörist sevk eden PKK/YPG,
gece saatlerinde Şehil ve Ziyben
köylerini tekrar işgal etmek için

saldırı başlattı. Arap aşiretlerinin
geçen hafta terörden temizlediği
köylerde şiddetli çatışmalar devam
ediyor. Deyrizor, Rakka ve Haseke
illeri ile Halep'in Münbiç ilçesi kır-
sallarında 27 Ağustos'tan bu yana
toplam 33 köy PKK/YPG işgalin-
den kurtarılmıştı. Örgüt, Arap aşi-
retlerine karşı ABD yapımı silahlar
ve askeri araçlar kullanıyor.
Haseke ve Münbiç'te de
çatışmalar sürüyor

Haseke'deki çatışmalar, Rasu-
layn ilçesinin güneyinde bulunan
Tel Tavil Tepesi ile Turgi köyleri ek-
seninde şiddetlenmiş durumda.
Terör örgütü PKK/YPG'nin güvenli
bölgeleri sık sık hedef almak için
kullandığı Münbiç hattı da Arap
aşiretlerinin operasyonlarına

sahne oluyor. Cerablus'un güneyin-
deki çatışmalar cephe hatlarında
aralıklarla sürüyor.
Deyrizor'daki 
PKK/YPG işgali

Örgütün, ABD ordusunun deste-
ğiyle "DEAŞ'la mücadele" adı al-
tında işgal ettiği Deyrizor'daki
nüfusun tamamı Araplardan oluşu-
yor. Terör örgütü, işgalindeki bölge-
lerde çocuk yaştaki Arapları zorla
silah altına alıyor. Örgüt, bölgedeki
kuyulara el koyarak elde ettiği pet-
rolü, ABD yaptırımlarına rağmen
Şam yönetimine kaçakçılar aracılı-
ğıyla satarak gelir sağlıyor. Örgüt,
elde ettiği geliri kendi faaliyetleri
için kullanırken bölge halkı yerel
hizmetlerden ve yardımlardan
mahrum kalıyor. lAZEZ-İDLİB-AA

Deyrizor’da PKK/YPG baskısı altındaki Arap aşiretleri ile örgüt arasındaki çatışmalar 10. gününde

Soçi’deki görüşme, Türkiye’nin tarafları yalnızca Tahıl Koridoru
konusunda değil, bölgede barışı sağlama konusunda da masaya
oturtma ve netice alma şansına sahip olduğunu gösterdi.

Soçi zirvesinden ne çıktı?
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BM: Karadeniz Tahıl Girişimi’ni
canlandırmaya odaklanıyoruz
Birleşmiş Milletler (BM) İnsani
İşler Koordinasyon Ofisi (OCHA)
Sözcüsü Jens Laerke, Karadeniz
Tahıl Girişimi'nin canlandırıl-
masına odaklandıklarını belirtti.
Karadeniz Tahıl Girişimi'ni can-
landırmaya odaklandıklarını be-
lirten Laerke, şunları kaydetti:
"Karadeniz Girişimi'ne geri dö-
nüşün, hem Rusya Federasyo-
nu'ndan hem de Ukrayna'dan
milyonlarca ton tahıl ve gübre
ihracatını kolaylaştıracağına, pa-
zarları rahatlatacağına ve Ka-
radeniz'deki deniz güvenliğini
artıracağına inanıyoruz." Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip Erdo-
ğan, bugün Soçi'de Rusya Devlet
Başkanı Vladimir Putin düzen-
lediği basın toplantısında, "Ek-
siklerin giderilerek girişimin de-
vam ettirilmesi gerektiğine ina-
nıyoruz. Bu konudaki görüşle-
rimizi değerli dostumla da sa-
mimiyetle ikili görüşmemizde
paylaştım. Bu kapsamda Bir-

leşmiş Milletlerle bir istişare,
önemli ilerlemeler içeren yeni
öneriler paketi hazırladık. Bu
yeni süreç vasıtasıyla netice al-
manın mümkün olduğu kanaa-
tindeyim. Türkiye olarak bek-
lentileri karşılayacak bir çözüme
inşallah kısa sürede ulaşacağı-
mıza inanıyorum." ifadelerini
kullanmıştı. Putin de, "Tahıl ko-
ridorunu canlandırmak istiyoruz,
bunu yapacağız. Bir şartla ya-
pacağız. Tarım ürünlerimizin de
engelsiz şekilde denize çıkmasını
istiyoruz." değerlendirmesinde
bulunmuştu. BM Genel Sekreteri
Antonio Guterres, 31 Ağustos'ta
yaptığı açıklamada, Rusya'nın
girişime ilişkin şikayet ve talep-
lerini de göz önünde bulundur-
duklarını kaydederek, "Rusya
Dışişleri Bakanı Sergey Lavrov'a
bir mektup göndererek Kara-
deniz Tahıl Girişimi'nin yenilen-
mesi için somut öneriler sun-
dum." demişti.  lCENEVRE-AA

Hindistan’da 2 saatte
61 bin yıldırım düştü!

Kenya Devlet Başkanı William
Ruto, ülkesinin birkaç ay içinde
tüm ülkelere vize muafiyeti ta-
nımayı planladığını duyurdu.
The Star gazetesinin haberine
göre, başkent Nairobi'de yapılan
Afrika İklim Zirvesi'nde konuşan
Ruto, Kenya'nın insanlığın ilk
yerleşim yerlerine ev sahipliği
yaptığına işaret ederek, burayı
ziyaret edenlerden vize isteme-
nin doğru olmayacağını söyledi.
Ruto, ülkesinin tüm insanlığın
evi olduğunu belirterek, "Birkaç
ay içinde, tüm vizeleri kaldır-
mayı planlıyoruz." ifadesini kul-
landı. Göreve geldiğinden bu
yana çok sayıda ülkeyle vizeyi
kaldıran Ruto, daha önce tüm
Afrikalılara vize muafiyeti ve-
receğini açıklamıştı. Afrika Bir-
liği ile Kenya hükümeti ortaklı-

ğında gerçekleştirilen "Afrika
ve dünya için yeşil büyümeyi
ve iklim finansmanı çözümlerini
desteklemek" temalı zirve, Nai-
robi'deki Kenyatta Uluslararası
Kongre Merkezi’nde düzenleni-
yor. 3 gün sürecek zirve, aralıkta
yapılacak Birleşmiş Milletler
(BM) İklim Değişikliği Çerçeve
Sözleşmesi 28. Taraflar Konfe-
ransı (COP28) öncesi müzakere
ve ön hazırlık olarak değerlen-
diriliyor. Zirveye Afrikalı devlet
başkanları, COP28 Başkanı Sul-
tan Al Jaber, ABD'nin İklim Özel
Başkanlık Elçisi John Kerry'nin
yanı sıra birçok uluslararası ku-
ruluş katılım sağlıyor. Zirvenin
sonunda Afrika’nın yeşil enerjiye
geçişi planını içeren Nairobi
Deklarasyonu'nun yayımlanması
planlanıyor. lİSTANBUL-AA
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Hindistan’ın Odisha eyale-
tinde 2 saat içinde 61 bin
yıldırım düşmesi sonucu
12 kişi hayatını kaybetti.
Hindistan’ın Odisha eyale-
tinde gök gürültülü sağanak
yağışlar etkili oldu. Eyaletin
başkenti Bhubaneswar’da
şiddetli yağışlarla birlikte
2 saatte 61 bin yıldırım
düştü. En az 12 kişi yıldırım
çarpması nedeniyle hayatını
kaybederken, onlarca kişi
yaralandı. Yıldırım düşmesi
nedeniyle 8 büyükbaş hay-
van da telef oldu. Hindistan
Meteoroloji Dairesi (IMD),
gök gürültülü sağanak ya-
ğışların perşembe gününe
kadar süreceğini belirterek,

vatandaşları yıldırım çarp-
malarına karşı uyardı. IMD,
şiddetli yağışlar nedeniyle
7 bölgede turuncu alarm
verirken, diğer bölgelerde
de sarı alarm verdi. Yıldırım
nedeniyle hayatını kaybe-
den 12 kişinin ailelerine
400 bin rupi maddi yar-
dımda bulunulacağı belir-
tildi. Öte yandan, dün Odis-
ha’da 5 bin 300’den fazla
yıldırım düştü. Hindistan’ın
doğu kesimlerinde muson
yağmurlarının etkili olduğu
bu aylarda sık sık yıldırım
düşüyor. Bugün düşen 61
bin yıldırımın daha önce
kaydedilmediği belirtiliyor. 

lYENİ DELHİ-İHA

Nijer'de geçiş hükümetinin başba-
kanı Lamine Zeine, birkaç gün içinde
Batı Afrika Devletleri Ekonomik
Topluluğu (ECOWAS) ile anlaşmaya
varabileceklerini söyledi. Başbakan
Zeine, başkent Niamey'de basın top-
lantısı düzenledi. Nijer'de konuşlu
Fransız askerlerinin ülkede "yasa
dışı konumda" bulunduğuna dikkati
çeken Zeine, Nijer'deki askeri yö-
netimin, Fransız askerlerinin ülke-
deki varlığına izin veren anlaşmaları
çoktan feshettiğini anımsattı. Baş-
bakan Zeine, Fransız askerlerinin
hızlı bir şekilde geri çekilmelerini
sağlamak için görüşmelerin devam
ettiğini belirterek, "Bizi ilgilendiren,
mümkünse, çok şey paylaştığımız
bir ülkeyle (Fransa) işbirliğini sür-
dürmektir." ifadesini kullandı.

"İstenmeyen kişi" ilan edildiği halde
ülkeden ayrılmayan Fransa'nın Nia-
mey Büyükelçisi Sylvain Itte'nin du-
rumuna ilişkin de konuşan Zeine, It-
te'nin bir diplomata uygun şekilde
davranmadığını dile getirdi. Zeine,
Büyükelçi Itte'nin bir an evvel ülkeden
ayrılması gerektiğini yineledi. ECO-
WAS'ın Nijer'e düzenleyeceği olası
askeri müdahaleye ilişkin Zeine, "ECO-
WAS ile görüşmeleri durdurmadık,
süreç devam ediyor. Birkaç gün içinde
anlaşmaya varacağımıza inanıyorum."
değerlendirmesinde bulundu. Zeine
buna karşın her an bir saldırı olacak-
mış gibi de hazırlıklı olduklarını söz-
lerine ekledi. Fransa'nın Nijer'de yak-
laşık 1500 askeri ve Diori Hamani
Havalimanı yakınlarında "Niamey
101" isminde bir askeri üssü bulunu-
yor. Nijer'de 26 Temmuz'da başa gelen
askeri yönetim, Fransa ile imzalanan
5 askeri işbirliği anlaşmasının iptal
edildiğini açıklamıştı. Askeri yönetim,
Fransa'nın Niamey Büyükelçisi Sylvain
Itte'ye 25 Ağustos'ta ülkeyi terk etmesi
için 48 saat vermiş ancak Itte ülkeden
ayrılmamıştı. Bunun üzerine Nijer Dış-
işleri Bakanlığı, Büyükelçi Itte'nin do-
kunulmazlığının kaldırıldığını ve polis
güçleri tarafından sınır dışı edileceğini
duyurmuştu. Itte hala Nijer toprakla-
rında bulunuyor. lDAKAR-AA

Nijer’de geçiş
hükümetinin başbakanı
Zeine: ECOWAS ile birkaç
gün içinde anlaşabiliriz

Kenya, tüm ülkeler için
vizeyi kaldırmayı planlıyor

Türkiye'nin Lübliyana Büyük-
elçisi Aylin Taşhan, "Dostumuz
ve NATO müttefikimiz Slovenya
ile ikili ilişkilerimiz stratejik or-
taklığa yaraşır seviyede ilerle-
mekte." dedi. Taşhan, Cumhur-
başkanı Recep Tayyip Erdoğan
ile önceki Slovenya Cumhur-
başkanı Borut Pahor'un başba-
kanlıkları döneminde 2011'de
imzaladıkları anlaşma ile stra-
tejik ortaklık seviyesine ulaşan
iki ülke arasındaki ilişkilerin
her alanda hızla geliştiğini be-
lirtti. İki ülke arasındaki ilişki-
lerde üst düzey karşılıklı ziya-
retlerin önemli yer tuttuğunun
altını çizen Taşhan, cumhur-
başkanı düzeyindeki son resmi
ziyaretin dönemin Cumhurbaş-
kanı Borut Pahor'un geçen yıl
ağustos ayında Türkiye'ye ger-
çekleştirdiği ziyaret olduğunu

dile getirdi. Salgın dönemine
rağmen Türkiye-Slovenya dış
ticaret hacminin 2022'de tarihin
en yüksek seviyesi olan 2,29
milyar dolara çıktığına işaret
eden Taşhan, bu rakamın Ocak-
Haziran 2023 döneminde 1,41
milyar dolar seviyesinde ger-
çekleştiğini söyledi. Slovenya'da
önemli kamu altyapı projeleri
olan Koper Limanı'nın yük kap-
asitesini ve Orta Avrupa'ya bağ-
lantısını arttıracak Koper-Divaçe
ikinci demiryolu projesi ile Ka-
ravanke Tüneli inşasında Türk
müteahhitlik firmalarının yer
aldığını aktaran Taşhan, şöyle
devam etti: "Türk Hava Yolları
(THY) İstanbul ile Lübliyana'yı
haftada 12 seferle birbirine
bağlamaktadır. Uçaklarımız her
daim dolu olup, bu sayının
daha da arttırılması yönünde

yoğun talep bulunmaktadır.
Kültürel alanda da ilişkilerimiz
ileri seviyededir. Türk dizileri
Slovenya'da da revaçtadır. He-
men her dalda karşılaşma veya
kamp amacıyla Slovenya'ya ge-
len veya Slovenya'dan ülkemize
giden sporcu ve takımların sa-
yısı hayli fazladır."

Erasmus programı çerçeve-
sinde Slovenya'ya Türk öğren-

cilerin de geldiğine dikkati çeken
Taşhan, "Türkçe büyük rağbet
görmektedir. Milli Eğitim Ba-
kanlığı'mızın görevlendirdiği
okutmanımız Lübliyana ve Ma-
ribor Üniversitelerinde çok sa-
yıda Sloven öğrenciye Türkçe
öğretmektedir." şeklinde konuş-
tu.  Taşhan, Ankara ve Lübliya-
na'nın yanı sıra Gaziantep ile
Celje, İzmir Karşıyaka ile Piran

ve İstanbul Büyükçekmece ile
Kranj kentleri arasında kardeş
şehir ilişkileri bulunduğuna işa-
ret ederek, "Dostumuz ve NATO
müttefikimiz Slovenya ile ikili
ilişkilerimiz stratejik ortaklığa
yaraşır seviyede ilerlemekte."
ifadelerini kullandı. İki ülke
arasındaki siyasi ilişkilerin de
stratejik ortaklık seviyesinde
ilerlediğini dile getiren Taşhan,
"Genel itibarıyla ülkemizin Av-
rupa Birliği (AB) üyeliğine olum-
lu bir tutumla yaklaşan Slo-
venya, Türkiye'nin Balkanlar'da
istikrarın korunmasındaki öne-
minin ve bölgesindeki gücü ile
Avrupa'ya yönelik düzensiz göç-
le mücadeledeki rolünün bilin-
cinde olarak, AB'nin ülkemizle
diyaloğunun korunmasının de-
vamını elzem görmektedir."
dedi. lLÜBLİYANA-AA

Büyükelçi Taşhan: Slovenya ile ilişkiler stratejik ortaklığa yaraşır seviyede 

üneydoğu Asya
Uluslar Birliğinin
(ASEAN) 43. Zir-

vesi, Endonezya'nın başkenti
Cakarta'da 5-7 Eylül tarihlerinde
düzenlenecek. Üye ülkelerin
ekonomik entegrasyon ve böl-
gesel sorunları ele alacağı ana
zirve kapsamında 26. Çin-ASE-
AN Zirvesi, Çin, Japonya ve Gü-
ney Kore'nin dahil olduğu 26.
ASEAN+3 Zirvesi, 18. Doğu
Asya Zirvesi ve ASEAN Hint-
Pasifik Forumu da gerçekleşti-
rilecek. Zirvede Myanmar'daki
askeri darbe ve süregelen iç ça-
tışmanın çözülememesinin yol
açtığı sorunlar, Güney Çin De-
nizi'ndeki egemenlik ihtilafları,
Çin ile ABD arasındaki artan
rekabet ve nüfuz mücadelesi de
10 ülke liderinin gündem mad-
deleri arasında olacak. Washing-
ton’da 10-12 Mayıs’ta düzenle-
nen ABD-ASEAN Özel Zirve-
si'nde 10 ülkenin liderlerini ko-
nuk eden ABD Başkanı Joe Bi-
den'ın 43. ASEAN Zirvesi'ne ka-
tılmayacağı, onun yerine Başkan
Yardımcısı Kamala Harris'in top-
lantılarda Washington'ı temsil
edeceği bildirildi. ABD Başkanı,

bu hafta sonu Hindistan'da dü-
zenlenecek G20 Zirvesi'nin ar-
dından, 10 Eylül'de ASEAN üyesi
Vietnam'a da resmi ziyarette
bulunacak. Çin tarafında ise zir-
veye Başbakan Li Çiang'ın katı-
lacağı bildirildi. G20 Zirvesi'nde
de Çin heyetine başkanlık edecek
Li Çiang'ın yapacağı görüşmeler,
Pekin ile bazı ASEAN üyeleri
arasında egemenlik ihtilaflarına
konu olan Güney Çin Denizi'nde
"davranış kuralları" mutabaka-
tına varılması açısından önemli

görülüyor. Ev sahibi Endonez-
ya'nın Dışişleri Bakanı Retno
Marsudi, üye ülke dışişleri ba-
kanlarının bugün ASEAN Zirvesi
öncesinde yaptığı toplantıda
Myanmar'daki çözümsüzlüğe
ilişkin endişelerini dile getirdi.

Myanmar'daki süregelen iç ça-
tışmanın ASEAN'ın sorun çözme
kabiliyetini ve etkinliğini sorgu-
lanır hale getireceğine dikkat çe-
ken Marsudi, "ASEAN ancak
Myanmar'da barışçıl ve kalıcı çö-
züm sağlayabilirsek tam güçle

ilerleyebilir." dedi. Marsudi, dış-
işleri bakanları olarak 5 maddelik
barış planını kapsamlı şekilde
gözden geçireceklerini ve lider-
lerin tartışması için öneri ortaya
koyacaklarını ifade etti. Myanmar
ordusunun, 1 Şubat 2021'de
Aung San Suu Çii liderliğindeki
Ulusal Demokrasi Birliği (NLD)
hükümetini devirerek yönetime
el koyması ve barışçı protestoların
kanlı şekilde bastırılmasının ar-
dından ASEAN ülkeleri krizi son-
landırmak üzere diplomatik ça-
balara öncülük etmişti. ASEAN
üyeleri, ülkedeki durumun yeni-
den istikrara kavuşturulması için
ortaya koyduğu 5 maddelik plan-
da, şiddetin derhal durdurulması,
insani yardıma olanak sağlan-
ması, taraflar arasında diyalog
başlatılması, ASEAN özel tem-
silcisinin arabulucu rolü üstlen-
mesi ve özel temsilcinin ülkeyi
ziyaret ederek tüm taraflarla gö-
rüşmesini önermişti. Askeri yö-
netimin, ülkedeki diyalog ve ge-
rilimi azaltma vaatlerini yerine
getirmemesi ve siyasi krizin çö-

zümü için atanan ASEAN Özel
Elçisi Erivan Yusuf'un devrik lider
Suu Çii ve diğer tutuklu isimlerle
görüşmesinin engellenmesi ne-
deniyle sorunun çözümüne yö-
nelik çabalardan sonuç alınama-
mıştı. Öte yandan zirvede üye
ülkelerin Çin heyetiyle yapacağı
görüşmelerde egemenlik ihtilaf-
larına konu olan Güney Çin De-
nizi'nde kıyıdaş ülkeler arasında
bir "davranış kuralları" mutaba-
katının ele alınması bekleniyor.
Pekin yönetimi söz konusu mu-
tabakatın yıl sonuna kadar şe-
killendirilmesini hedefliyor ancak
ihtilaflı bölgelerde yaşanan geri-
limler, sorunları içinden çıkılmaz
hale getiriyor. Çin Doğal Kay-
naklar Bakanlığının 28 Ağustos'ta
yayımladığı haritada, Güney Çin
Denizi içine çizdiği hatlarla Ma-
lezya, Vietnam, Filipinler'in üze-
rinde hak iddia ettiği ihtilaflı böl-
geleri kara suları içinde göstermesi
bölge ülkelerinin tepkisine yol
açmış, üç ülkenin dışişleri ba-
kanlıkları haritayı protesto ettik-
lerini bildirmişti.  lPEKİN-AA
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Endonezya'nın ev sahipliğinde 5-7 Eylül'de yapılacak 43. ASEAN Zirvesi'nde, Güney Çin Denizi'ndeki egemenlik ihtilafları ve
Çin ile ABD arasında artan rekabet ve nüfuz mücadelesi, 10 Güneydoğu Asya ülkesinin liderlerinin gündeminde olacak.

ASEAN, Myanmar’daki iç çatışma ve Çin-ABD
REKABETİNİN GÖLGESİNDE TOPLANIYOR
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IVB Milletler
Ligi şampiyonu
A Milli Kadın

Voleybol Takımı, 2023 CEV
Avrupa Şampiyonası fina-
linde Sırbistan’ı 3-2 yenerek
tarihinde ilk kez şampiyon
oldu. Ay-yıldızlılar, 2019 fi-
nalinde kaybettiği rakibine
bu kez üstünlük sağlamayı
başararak kupaya uzandı.
Filenin Sultanları'nın yıldızı
Melisa Vargas da final kar-
şılaşmasındaki geri dönüşe
ve şampiyonluğa damga vu-
ran isim oldu. Vargas maçı
38 hücum sayısı ve 3 ace
ile toplam 41 sayıyla ta-
mamladı.

2018-2019 sezonuyla
birlikte Fenerbahçe forması
giyen Vargas’ın hayat hi-
kayesi de oldukça dikkat
çekici. Vargas, 16 Ekim
1999 tarihinde Küba’nın
Cienfuegos şehrinde dün-
yaya geldi. Lisede Cienfue-
gos Cuba takımıyla antren-
manlara çıkmaya başlayan
Vargas, 12 yaşında alt yaş
kategorilerinde Küba Milli
Takımı için oynamaya baş-
ladı. Performansıyla dik-
katleri üzerine geçen oyun-
cu, ülkesinin katı kuralları
ve yaşadığı engeller sebe-
biyle kısıtlı sayıda ülkelerle
görüşme sağlayabildi. 2016
yılında Çekya kulübü Agel
Prostejov’a transfer oldu.
Omuz sakatlığı geçirerek
tedavi için ülkesine döndü
ancak ülkesindeki tedavi
imkanlarından memnun
kalmayarak eleştirmesi üze-
rine disiplinsizlik gerekçe-
siyle 2017'den başlayarak
4 yıl süre ile milli takımda
oynamaktan men edildi.
Bunun üzerine sığınmacı
olarak gittiği İsviçre’de Vo-

lero Zurich takımına trans-
fer oldu.
Türkiye macerası
Fenerbahçe ile
başladı

2018 yılında Türkiye’ye
gelerek Fenerbahçe ile söz-
leşme imzalayan Vargas,
gösterdiği mücadele ile kısa
sürede taraftarların sevgilisi
haline geldi. Sarı lacivert-
lilerin o dönemki başant-
renörü Zoran Terzic’in ta-
lebi ve Sırbistan Milli Takı-
mı’nın oyuncu ile ilgili gi-
rişimlerine Uluslararası Vo-
leybol Federasyonu (FIVB)
tarafından onay çıkmadı.

Ardından Sırbistan vatan-
daşı olma girişimlerine rağ-
men FIVB, Küba'nın izni
olmadan milli takımda oy-
namasına izin vermedi.
Kimliğini
Erdoğan verdi

Türkiye Voleybol Fede-
rasyonu'nun çabaları sonu-
cunda Melisa Vargas, Türk
vatandaşlığını kazandı.
2021 yılında Türk vatandaşı
olan Vargas, milli takımın
başarısına önemli katkılar-
da bulundu. Türkiye Vo-
leybol Federasyonu'nun,
Melisa Teresa Vargas Ab-
reu'nun Türkiye Cumhuri-

yeti vatandaşlığını alması
konusunda yapmış olduğu
talebi 10 Nisan 2021 tari-
hinde onaylanmış ve Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan, Melisa Vargas'a
TC Kimlik Kartı'nı takdim
etmişti.
Milletler Ligi ve Avrupa
Şampiyonası’nın en
değerlisi

Vargas, Türkiye Cumhu-
riyeti vatandaşı olduktan
sonra milli takıma katıla-
bilmek için FIVB kuralları
gereği iki yıl beklemek zo-
runda kaldı. 2023 yılında
Türkiye Kadın Milli Voley-

bol Takımı üyesi olarak çık-
tığı ilk turnuva olan 2023
FIVB Voleybol Kadınlar Mil-
letler Ligi’nde ay-yıldızlılarla
şampiyonluğa ulaşıp büyük
başarı gösterdi. 2023 Av-
rupa Kadınlar Voleybol
Şampiyonası'nda 112 km/h
servis hızı ile kadınlar vo-
leybolunda dünya rekoru
kıran Vargas, aynı şampi-
yonanın finalinde 41 sayılık
skoru ile Türkiye'nin ka-
zanmasında büyük katkısı
oldu. 2023 CEV Avrupa Vo-
leybol Şampiyonası’nda ‘en
değerli oyuncu’ ödülü de
Melisa Vargas’a takdim edil-
di. lİSTANBUL-İHA
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Milli halterci Cansu Bektaş
dünya üçüncüsü
Milli sporcu Cansu Bektaş, Suudi Arabistan'da
düzenlenen Dünya Halter Şampiyonası'nın ilk
gününde kadınlar 45 kiloda 3 bronz madalya
kazanarak dünya üçüncüsü oldu. Türkiye
Halter Federasyonundan yapılan açıklamaya
göre, başkent Riyad'da gerçekleştirilen orga-
nizasyon bugün başladı. Şampiyonada kadınlar
45 kiloda milli sporcu Cansu Bektaş, koparmada
75, silkmede 87 ve toplamda da 162 kiloyla 3
bronz madalya elde etti. Türkiye'yi 7'si kadın
12 sporcunun temsil ettiği organizasyon, 16
Eylül'de sona erecek. lANKARA-AA

Galatasaray'da Tanguy
Ndombele ile Davinson
Sanchez'in transfer edilme-
siyle kulüp tarihindeki ya-
bancı futbolcu sayısı 198'e
yükseldi. Süper Lig'de son
şampiyon sarı-kırmızılı
ekip, ideal ilk 11'ini çok
büyük oranda korudu. Tür-
kiye'yi UEFA Şampiyonlar
Ligi'nde temsil edecek Ga-
latasaray, kadrosunu önem-
li futbolcularla güçlendirdi.
Yabancı oyuncu olarak
Mauro Icardi'nin bonservi-
sini alan Galatasaray, İs-
panyol sol bek Angelino,
Demokratik Kongolu santr-
for Cedric Bakambu, Fildişi
Sahilli forvet Wilfried Zaha,
Brezilyalı kanat Tete, Türk
asıllı Alman orta saha Ke-
rem Demirbay ile Faslı hü-
cum oyuncusu Hakim Zi-
yech'i kadrosuna kattı.
"Cimbom" bu transferlerle
eski adıyla Türkiye 1. Fut-
bol Ligi, son yıllardaki adıy-
la Süper Lig'in başladığı
1959 sezonundan bu yana

6 kıta ve 52 ülkeden 196
yabancı futbolcuyu kadro-
suna kattı. Sarı-kırmızılılar,
Şampiyonlar Ligi için UE-
FA'ya liste tesliminin son
gününde İngiltere Premier
Lig ekiplerinden Totten-
ham'dan Fransız orta saha
Tanguy Ndombele ile Ko-
lombiyalı savunma oyuncusu
Davinson Sanchez'i renkle-
rine bağladı. Bu iki futbol-
cunun alınmasıyla Galata-
saray tarihindeki yabancı
futbolcu sayısı 198'e çıktı.
Fransa'dan 10,
Kolombiya'dan 
7 futbolcu

Galatasaray'ın Fransız
futbolcu sayısı 10, Kolom-
biyalı oyuncu sayısı ise
7'ye yükseldi. Sarı-kırmızılı
takımda 1959'dan bu yana
9 Fransız futbolcu forma
giydi. Ndombele'nin ek-
lenmesiyle bu sayı 10'a
çıktı. Daha önce 6 Kolom-
biya vatandaşının forma-
sını terlettiği Galatasaray'ın

7. oyuncusu Sanchez oldu. 
En fazla yabancı
Brezilya'dan

Galatasaray, 1959'dan bu
yana transfer hakkını en
fazla Brezilyalılardan yana
kullandı. Sarı-kırmızılı ekip,
64 yılda 23 "Sambacı"yı kad-
rosuna kattı. Yugoslavya 16
futbolcuyla bu alanda ikinci,
Romanya ise 15 oyuncuyla
üçüncü sırada yer aldı.
Türk asıllı
yabancılar

Galatasaray'da başka ül-
kelerin vatandaşı olan 6
Türk asıllı futbolcu da for-
ma giydi. İsviçre pasaportu
taşıyan Kubilay Türkyılmaz,
Hakan Yakın ve Eren Der-
diyok ile Almanya vatan-
daşı olan Pierre Esser, Ke-
rem Demirbay, İsveç Milli
Takımı'nda oynayan Jimmy
Durmaz ile Avusturya pa-
saportuna sahip Yusuf De-
mir, sarı-kırmızılı formayı
terletti. lİSTANBUL-AA
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A A Milli Futbol Takımı, Ermenistan
maçının hazırlıklarına başladı
A Milli Futbol Takımı,
UEFA 2024 Avrupa Şam-
piyonası Elemeleri D Gru-
bu'nda 8 Eylül Cuma
günü Eskişehir'de Erme-
nistan ile yapacağı maçın
hazırlıklarına başladı.
Riva Hasan Doğan Milli
Takımlar Kamp ve Eğitim
Tesisleri'nde teknik di-
rektör Stefan Kuntz yö-
netimindeki antrenmanın
ilk 15 dakikası basına
açık gerçekleştirildi. İd-
manda, 24 kişilik aday
kadrodan 16 futbolcu yer
aldı. Stefan Kuntz, an-
trenman öncesinde Atle-
tico Madrid'e transfer
olan Çağlar Söyüncü ve
Manchester United'a
transfer olan Altay Ba-
yındır ile kısa süre sohbet
etti. Kuntz, idman baş-
ladıktan sonra da saha
kenarında Türkiye Futbol
Federasyonu (TFF) Yöne-
tim Kurulu Üyesi ve A Milli
Takım Sorumlusu Hamit

Altıntop ile görüştü.
Salih Uçan ve
Cenk Özkacar
ayrı çalıştı

A Milli Futbol Takı-
mı'nda hafif sakatlıkları
bulunan Salih Uçan ve
Cenk Özkacar, takımdan
ayrı koşu çalışması yaptı.
Salih ve Cenk, bir süre
sonra sahadan ayrıldı.
Tedbir amaçlı dinlendiri-
len Umut Nayir de takımla
çalışmadı. Antrenman için
sahaya gelen Umut, daha
sonra tesislere döndü. Isın-
ma hareketleriyle başlayan
idman, istasyon ve pas ça-
lışmasıyla sürdü. Antren-
manın basına kapalı bö-
lümünde ise Ermenistan
karşılaşmasının taktik ça-
lışmasının gerçekleştiril-
diği belirtildi. Ay-yıldızlı
takım, Ermenistan maçı-
nın hazırlıklarına yarın
çift antrenmanla devam
edecek. lİSTANBUL-AA

Galatasaray tarihindeki yabancı
futbolcu sayısı 198’e çıktı

A Milli Kadın Voleybol Takımı’nın başarılı oyuncusu Melisa Vargas, yaşamı ve spor kariyerinde yaşadığı bir-
çok engeli mücadelesiyle aşarken, Türkiye’nin voleybolda adını zirveye yazdırmasında önemli rol oynadı.

Vargas, milli takımın gücüne güç kattı
Sokakta keşfedilen futbolcular
Gençlerbirliği’yle sözleşme imzaladı
Gençlik ve Spor Bakanlığı'na bağlı Altındağ
Gençlik Merkezi'nin, sağlıklı yaşam için başlattığı
"Sokaktan Spora Projesi"nde keşfedilen 3 genç
futbolcu, Trendyol 1. Lig ekiplerinden Gençler-
birliği'yle sözleşme imzaladı. Altındağ Gençlik
Merkezi'nde düzenlenen törene, Gençlik Hiz-
metleri Genel Müdür Yardımcısı Tarık Karkınçam,
Gençlerbirliği Kulübü Gençlik Geliştirme Di-
rektörü Seçkin Topçu, futbolcular İbrahim Ka-
rataş, Furkan Uçarcı ve Yasin Doğanyiğit ile
futbolcuların aileleri katıldı.

Gençlik Hizmetleri Genel Müdür Yardımcısı
Tarık Karkınçam, yaptığı açıklamada, "Sokaktan
Spora Projesi" kapsamında Altındağ bölgesinde
10 farklı branşta yaklaşık 3 bine yakın çocuğa
eriştiklerini belirterek, "Bu gençlerin spor yoluyla
hayatlarına katkı sağlamalarına vesile oluyoruz.
Gençlerin spor yapmalarına katkı sağlıyoruz.
Projeye hayat veren tüm ekip arkadaşlarıma
teşekkür ediyorum." ifadelerini kullandı. Genç-
lerbirliği Kulübü Gençlik Geliştirme Direktörü
Seçkin Topçu da kendisinin de Altındağ bölge-
sinde büyüdüğünü vurgulayarak, şöyle devam
etti: "Futbol oynayarak istediğim hayatı yaşama
şansı buldum. Ben sporu seçerek çok doğru bir
karar verdiğimi gördüm. Pırıl pırıl gençleri gö-
rünce aynı heyecanı yaşıyorum. Yetkilileri ve
antrenör arkadaşları tebrik ediyorum."

Konuşmaların ardından futbolcular kendilerini
Gençlerbirliği'ne bağlayan sözleşmelerini im-
zaladı. Sözleşme imzalayan futbolcular da ken-
dilerini sokaktan alıp sporcu olmalarını sağlayan
yetkilere teşekkür etti.
Sokaktan Spora Projesi nedir?

Gençlik ve Spor Bakanlığı Altındağ Gençlik
Merkezinin başlattığı "Sokaktan Spora Pro-
jesi" kapsamında, bağımlılıkla mücadelede
ilçede bulunan risk altındaki gençlere ulaşıldı.
Proje kapsamında sosyoekonomik imkan-
sızlıklar nedeniyle spor alanında faaliyet
gösteremeyen gençler tespit edildi ve uygun
alanlara yönlendirildi. lANKARA-AA 
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33 yıl önce tecdîden
inşa edilen caminin kıb-
le duvarında, mihrabın
üzerinde yazılı bulunan

mihrab âyeti ve bu âyetin hemen
üzerindeki mimari tezyinat unsur-
larının üzeri günümüz hat sanatı
örneklerinden büyükçe bir hüsn-i
hat levhasıyla kapatıldı. Bu tasarrufa
ilişkin ilgili yetkililer kamuoyuna
herhangi bir açıklama yapma ihti-
yacını hissetmedi. 
Hatadan dönmek
fazilettir.

Mezkûr tezyînat unsurları  “Ha-
tadan dönmek fazilettir” fehvasınca
“tezyinat unsurları papaz siluetini
çağrıştırıyor!” mülahazasıyla ger-
çekleştirdiği iddia edilen garip uy-
gulamadan derhal vazgeçilmesini
ve kadim caminin tabii hüviyetine
kavuşturulması için ilgili yetkilileri
göreve davet ediyoruz. 
Türk rokokosunun 
en güzel örnekleri…

Eyüp Sultan Camii misalinde ol-
duğu gibi 19’uncu yüzyılda inşa
edilen bazı dini ve sivil mimari eser-
lerde Batı sanatının etkisi söz ko-
nusu… Malum olduğu üzere 17.
yüzyılda bir miktar duraklamaya
giren tezyîni sanatlarımız 18’inci
yüzyılda Batı etkisine girerek Ampir,
Barok ve Rokoko tezyinatıyla yeni
bir alana yelken açtı. Bununla birlikte
sanatkâr dedelerimiz kısa süre içe-
risinde bu alanda da yetkinlik kes-
bederek 19. yüzyılda Türk Rokokosu
adı verilen bir tarzı ortaya koydu.
Sadece mihrab değil, Eyüp Sultan
Camii’nin çümle kapılarında, selse-
bilde ve ibadethanenin içindeki sair
bezemelerde de Türk rokokosunun
en güzel örneklerine rastlanır. Fe-
subhanallah! İftihar edilmesi gereken
sanat ve estetik geçmişimizden ne-
den gocunuyoruz! 

Kamuoyunun maşeri vicdanını
yaralayan bu uygulama özelinde İt-
tifak gazetemize demeç veren gele-
neksel sanatlarımızın usta isimle-
rinden Mimar Sinan Güzel Sanatlar
Üniversitesi Geleneksel Türk Sanat-
ları Bölüm Başkanı, tezhip sanatçısı
Prof. Dr. Faruk Taşkale’ye, Hattat,
İslam Tarihi ve Sanatları Doktoru
Dr. Necmi Atik’e ve hüsn-i hat ve
grafik sanatkârı Dr. Savaş Çevik’e
teşekkürü borç biliyoruz. 
Eyüp Sultan Camii’ndeki
uygulama anlaşılır 
gibi değil!

Prof. Dr. Faruk Taş-
kale (Mimar Sinan
Güzel Sanatlar Üni-
versitesi Geleneksel
Türk Sanatları Bö-
lüm Başkanı)

Sultan III. Selim ta-
rafından 223 yıl önce yap-
tırılan ve binlerce kişinin zi-
yaret ve ibadet ettiği Eyüp Sultan
Camii mihrabı üzerinde bulunan
bezeme ve yazı üzerinde yapılan
uygulama anlaşılır gibi değil.  

Türk rokoko üslubunun mimari
ve tezyini sanatlarımızda etkili ol-
duğu ve bu konuda ve çok güzel
örneklerin verildiği 19. Yüzyıl baş-
larında yeniden yapılan  caminin
mihrabını bezeyen rokoko motif-
lerden oluşan ve zer-endud tekniğiyle
uygulanan güzel bir  desen ve desen
ortasına yerleştirilen “Fevelli vecheke
şatra’l-mescidi’l-harâm/Yüzünü Mes-
cid-i Haram tarafına çevir” (Bakara
sûresinin 144, 149 ve 150. Âyetle-
rinde peşpeşe gelen bir emir cüm-
lesidir) âyeti aynı âyetin yazılı olduğu
yeni bir levha ile kapatılmış. Gerekçe
223 yıldır onca değerli bilim ve din
insanın, ziyaretçinin  göremediği
bezemenin  papaz siluetine benze-
mesi iddiası. Kim bu ilginç yakıştır-
mayı yapmış bilemiyoruz?. Bu komik
uygulamadan derhal geri dönülmesi
gerekir. Zira bu uygulama ile bu
komik benzemeyi  görememekle it-
ham edilen camiyi yaptıran, bezeten,
bezeyen, ziyaret eden onca yöneti-

ciye ve insana büyük bir haksızlık
yapılmış olacak. Kaldı ki bezeme ve
yazı oldukça etkileyici ve estetik gö-
rünüyor. Hiçbir kurumun ve  şahsın
bu bezeme hakkında böyle asılsız
yorum yapmaya ve bu estetik gö-
rüntü, bezeme ve âyeti kapatmaya
hakkı ve yetkisi yoktur. Asl olan ni-
yettir! Kalp neyi hissederse onu yan-
sıtır… Keşke böyle garip bir  uygu-
lama yapılmadan önce üniversite-
lerimizin Geleneksel Türk Sanatları
Bölümlerinin değerli öğretim ele-
manlarına danışılıp, bilgi alınsaydı.  
Hangi konuda kimler
“kâle” alınır?

Dr. Necmi Atik
(İslam Tarihi ve
Sanatları Dok-
toru, Hattat)

Bizler millet
olarak ilim, kül-
tür ve sanat ala-
nında bin küsur
yıllık köklü gele-
neğin sahibi ve vâr-
isleriyiz. Tarih boyunca
devletler kurduğumuz coğrafya-
larda öz kültürümüz ile var olmuş
ve bu kültürü gittiğimiz her yere
aslından ve aslımızdan vazgeçmeyip
zenginleştirerek taşımış ve uygu-
lamışız. Göktürklerden, Karahan-
lılardan, Büyük Selçuklu ve Osmanlı
ve son olarak günümüzde Türki-
ye’ye kadar ilim, kültür ve sanat
alanlarında insanlığa örnek olan
ve hizmet eden çok kıymetli eserler
ortaya koymuş, bu alanlardaki öz
kimliğimizle varlığımızı devam et-
tirmişiz. Necip Fazıl Kısakürek mer-
humun, “…ardına çil çil kubbeler
serpen ordu” diye vasıfladığı mil-
letimiz, gittiği her yeri, yol, köprü,
çeşme, okul, hastane, cami gibi
toplumun ihtiyacı olan alanlarda
her şeyi inşâ ve îmâr ederek me-
denîleştirmiş ve güzelleştirmiştir.

Peygamber Efendimiz’in (s.a.v.):
“İstanbul mutlaka fethedilecektir.
Onu fetheden kumandan ne güzel
kumandan; o ordu ne güzel ordu-
dur!..” müjdesi sonrası bu müjdeye
nâil olabilmek için Müslümanlar
tarafından İstanbul’a onlarca sefer
düzenlenmiştir. Son fetih girişimi
ile milletimize nasip olan, fetih son-
rası Fatih Sultan Mehmed Han ta-
rafından İstanbul’un manevî fâtihi
Eyüp Sultan Hazretlerinin kabrine
Türbe ve kıble tarafına yapımına
başlanılan Camii 1456 yılında ta-
mamlanmıştır. Cami, Sultan III.

Mustafa döneminde (1757-
1774) 1766 yılı zelzelesi
sonrası Sadrazam Derviş
Mehmed Paşa tarafından
tamir edilmiş, fakat bu
tamir binayı kurtarmaya
yetmemiştir. Sultan III.
Selim döneminde (1789-

1807) Camii tamir edile-
mez durumda olduğundan

temeline kadar yıkılarak ye-
niden inşâ edilmiş, Türbe de tamir

edilmiştir. III. Selim’in temelinden
yaptırdığı cami, eski planına göre
değiştirilmiş klasik Türk mimarisi
geleneğine bağlı kalınarak Batı sanat
özelliklerinin de kullanıldığı yeni
bir planla inşâ edilmiştir. Günümüze
III. Selim planında inşâ edilen hâliyle
ulaşan Camii, farklı tarihlerde tamir
ve onarımlardan geçmiştir.

Her milletin ilim, sanat ve kül-
türünde olduğu gibi, klasik Tük mi-
marisi de özüne bağlı kalarak diğer
mimarilerden esinlenmiş ve zen-
ginleşmiştir. 16. Ve 18. Yüzyıllarda
gelişen Barok mimari, Osmanlı mi-
marisinde ilk olarak 1755 yılında
Nuruosmaniye Camii’nde uygulan-
mış, daha sonra Eyüp Sultan Ca-
mii’de Barok mimari unsurlarıyla
inşa edilmiştir. Bilhassa İstanbul’da
olmak üzere, Osmanlı coğrafyasının
farklı yerlerinde Barok mimarisi
ile inşa edilen cami, türbe, çeşme
gibi yapılar mevcuttur. Osmanlı
mimarları bu dönemde Batı’dan
aldıkları Barok ve Rokoko öğeleri

klasik Osmanlı mimari üslubuyla
sentezlemiş ve Osmanlı Baroğu’nu
oluşturmuşlardır.
Hangi konuda kimler
“Kâle” alınır?

Uzun bir tarihi olan ve bu süre
içerisinde farklı alanlarda sayısız
eserler meydana getiren bir millet
olarak, coğrafyamızın her karışında
geçmişimizin izlerini taşıyoruz. Aslı
ve asâleti ile bize ulaşan/ulaştırılan
ve emanet olan bu nâdide eserleri,
biz de ecdâdımız gibi bizden sonraki
kuşaklara aslı ve asâleti ile ulaştırmak
zorundayız. Bu zorunluluklardan
dolayı, koruma ve aktarma amaçlı
hizmete açılan ve açılmakta olan
sayısız müzemiz ve kütüphanelerimiz
var, sit alanı ilan edilen sayısız yer-
lerimiz var. Üzerinde titizlikle durulan
bu değerlerimiz, hepimize âit, mil-
letimizin nâdir kıymetleri. Eyüp Sul-
tan Camii’de bu nadir eserlerden,
en kıymetlilerinden. Peki bu eserler
hakkında tasarruf hakkı kimlerin
olmalı, yani bu eserlere tasarruf
ederken yetkili birimler tarafından
kimler “kâle” alınmalı? 

Herhangi bir tarihi eser restore/ta-
mir edileceği zaman, söz konusu
eserle alâkalı resmî kurumlar tara-
fından konusunda uzman kişilerin
bir araya getirildiği “Bilim Kurulu”
oluşturulur. Eserin restorasyonu ta-
mamlanıncaya kadar bilim kurulu-
nun yazılı onayı olmayan hiçbir uy-
gulama yapılamaz. Eyüp Sultan Ca-
mii’ndeki mihrap konusundaki ta-
sarruf acaba hangi bilim kurulunun
yazılı onayı ile icrâ edilmiştir. Eğer
böyle bir yazılı onay var ise neden
şu âna kadar kamuoyu bu konuda
neden bilgilendirilmemiştir. Eğer bi-
lim kurulu onayı yok ise bu tür uy-
gulamalar nasıl ve kimler tarafından
yapılmaktadır/yaptırılmaktadır. Ko-
nudan uzak, sahasında hiçbir alt-
yapısı olmayan birkaç kişinin bazı
desenleri, motifleri bir şeylere ben-
zetmesi bu konularda alınacak ka-
rarlar için yeterli midir? Veya her
önüne gelen ve her konuda konuşan
ve konuşma hakkının kendisinde
var olduğuna inanan kişilerin sözleri
bu tür tasarruflar için baskı ve yap-
tırım unsuru mudur? Bu tür uygu-
lamalar olağan hâle gelirse işin va-
racağı noktayı varın siz düşünün!
Böylesi bir durumda her halde üstünü

kapatmadığımız, kırıp dökmediğimiz,
değiştirmediğimiz eser kalmaz.
İslam Sanatları Kurulu
oluşturulmalıdır.

Taşınabilir ve taşınmaz mirasımız
olan kültürel varlıklarımız, sit alan-
larımız ve buralarda bulunan de-
ğerlerimiz (Müzelerdeki veya mü-
zelik eserler, sokak, anıt/âbide, idârî
yapılar, kültürel yapılar, şehitlikler,
askerî yapılar, dînî yapılar, mezar-
lıklar…) milletimizin en kıymetli
miraslarıdır. Bizi biz yapan, millet
yapan değerlerle günümüzü ve ge-
leceğimizi inşâ eder ve bir sonraki
nesillere aktarırız. Mirasımızın ko-
runmasını ve aktarılmasını aslı ve
asâletine uygun yapabilmek ancak
konusunda uzman resmî kurulların
var olmasıyla mümkündür. Söz ko-
nusu alanlarla ilgili olarak bilhassa
Eyüp Sultan Camii Mihrabı örne-
ğinde olduğu gibi, sanat unsurlarının
bilhassa İslam Sanatları’nın açık he-
def hâline geldiği/getirildiği konu-
larda “İslam Sanatları Kurulu”nun
oluşturulması gereği ortadadır. Bu
kurul üyelerini, cami, türbe gibi
vakıf eserlerinden sorumlu ve bün-
yesinde bulunduran “Vakıflar Genel
Müdürlüğü” ve “Diyanet İşleri Baş-
kanlığı”nın istihdam etmesi, eski ve
yeni bu tür yapılardaki kargaşayı
ve yanlış uygulamaları ortadan kal-
dıracaktır kanaatindeyim. 

Bu vesile ile milletimiz için mad-
den ve mânen çok kıymetli olan bu
türlü yerler hakkında yapılacak ta-
sarruflar konusunda çok dikkatli
davranılması ve dahi Eyüp Sultan
Camii’nin mihrabının aslına ve asâ-
letine sâdık kalınarak, yapılan hatalı
uygulamadan derhal vazgeçilmesi
yetkili mercilerden talebimizdir.
Eyüp Sultan Camii’nin
eski haline getirilmesi
şarttır. 

Dr. Savaş Çevik
(Hüsn-i Hat ve
Grafik Sanatçısı)

Eyüp Sultan Ca-
mii’nin mihrabıyla
ilgili çok üzücü ve
vahim olay hakkında
İttifak gazetesi aracı-
lığıyla kamuoyuna ka-
naatlerimi paylaşmak is-
tiyorum. Olay kısaca şöyledir. Eyüp
Sultan Camii’nin mihrabının üze-
rinde malum olduğu üzere Bakara
Sûresi’nin 149’uncu ayet-i kerime-
sinden bir bölüm “Fevelli vecheke
şatral Mescid’il-Haram/Artık yüzünü
Mescid-i Harâm tarafına çevir” ya-
zılıdır. Bu yazının hemen üzerinde
yer alan barok ve rokoko tarzındaki
süslemeler bir vatandaş tarafından
“papaz” sûretine benzetilmiştir! Böy-
lesi komik ve cahilce bir gerekçeyle,
belki de özellikle fitne çıkarmak ve
ihanet yapmak için ortaya atılan
garabet bir fikrin sonucu itibarıyla
maalesef yetkili makamlar –Diyanet
İşleri Başkanlığı’nın yaptığı söyleniyor,
bu konuda net bir bilgim yok- yahut
devletin önemli bir kurumu tara-
fından alınan bir karar gereği bu
âyetin ve süslemenin üzeri aynı

ayet-i kerimenin yazılı bulunduğu
başka bir levha ile kapatılmıştır.
Dr. Çevik: Bu uygulama
bir nevi ihanettir.

Böyle bir olay bu yüzyılda vuku
bulmuş, Osmanlı ve Türk sanatına
müteveccih yapılmış çok büyük bir
iftira, hararet, saygısızlık ve daha
ötesi ihanettir. Bunun başka bir izahı
yoktur. 223 yıl önce inşa edilmiş bir
camiden söz ediyoruz.  III. Selim
döneminde yapılmış bir cami o za-
mandan bu zamana iki asır geçtiği
halde bugün ancak zekâ seviyesi
çok yüksek (!) bir kişi tarafından
ortaya çıkarıldığı gibi bir durum söz
konusu. Yani o zamanın padişahı,
Şeyhülislam’ı, bilim adamları, sa-
natkârları bunu görmemişler, fark
etmemişler, aradan 223 yıl daha
geçmiş bunu (papazı) kimse fark
etmemiş! İki yüz küsur yıl sonra bi-
rileri çıkıp ilgili tezyinatın papaz su-
retinde olduğunu ve papaza çok
benzediğini söyleyecek kadar zekâ
özürlü bir davranış gösterebiliyor.
Ve dahi bu komik, komik tabirinin
ötesinde saçma, saçma sapan, zerre
kadar zekâ ile alakası olmayan bir
iddianın maalesef yetkili makamlarca
ciddiye alınıp, kadim eserin üzerinin,
günümüzün başka bir hattatının
hazırladığı levha ile kapatılması
daha da büyük, vahim bir olaydır. 

Böyle bir vakıa karşısında bizler
hem Türkiye’nin bir sanatçısı hem
de geleneksel sanatlarımızın bir
temsilcisi olarak sissiz kalamayız.
Bendeniz aynı zamanda bir grafik
tasarımcıyım, yani semboller, şekiller,
biçimler üzerine uzmanlaşmış bir
insanım, hattatım, yazı ve tipografi
uzmanıyım. Bu konuda söz söyle-
yebilecek kişilerin bayında gelen
meslek grubundanım. Burada asla
kendimi övmek gibi bir amacım bu-
lunmamaktadır. Sadece yetkili ol-
duğum mesleğim gereği bunu söy-

lemek zorundayım. Mütevazılık
olayı böyle bir saldırıda geçerli
değil. Bunun için bu açıklamayı
yapmak zorundayım. Böyle bir
ucube benzetmenin akıl ve
mantıkla asla bağdaşmadığı,
onun ötesinde yapılan bu ha-

reketin; başka bir levha ile mez-
kûr âyetin ve motiflerin kapatıl-

masının sanat adına çok daha büyük
bir cinayet olduğunu maalesef ve
maatteessüf vurgulamak zorunda-
yım. Yani bunu, bu olayı dünyadaki
diğer devletler, ülkeler görseler, duy-
salar bize inanın gülerler ve çok ko-
mik duruma düşeriz. Ve dahi onu-
rumuz zedelenir. Bu çok önemli bir
olaydır, böyle es geçilecek, “canım
işte öyledir, önlem alınmıştır” falan
deyip geçiştirmek mümkün değildir. 
Eyüp Sultan Camii’ni
korumaktan aciz miyiz?

Kulağıma gelen söylentilere göre
efendim bu bir takım cahiller tara-
fından yapılmış ama, “tahrip edil-
mesin diye biz böyle bir önlem
aldık” demek işi daha da vahim
hale getiriyor. Çünkü biz koskoca
bir camimizi koruyamayacak güçte
miyiz? Bundan aciz miyiz? Eline

çekici, baltayı alan, camiinin herhangi
bir yerine zarar mı verebiliyor mu?
Bu camiinin bir yöneticisi, bir bekçisi,
koruyanı, gözetmeni, sahip çıkanı
yok mudur? Dağ başında mı yaşı-
yoruz? Biz böyle bir ülke nasıl ola-
biliriz? Böyle bir gerekçe olabilir
mi? Böyle bir saçmalık olabilir mi?
Mümkün değil! Bunun için bu vahim
olay karşısında es gecemeyiz.

Üstelik bu cami Eyüp Sultan Ca-
mii gibi İstanbul’un en önemli birkaç
camiinden biri, belki de en önemli
Asitane camimizdir. Bu kadar ulvi
bir ibadethanemiz için biz bunu es
geçemeyiz.  Anadolu’nun ücra kö-
şesinde bir kasabanın küçük bir ca-
minde böyle bir olay olsa belki üze-
rinde durmaz, güler geçebilirdik!
Ama İstanbul’un en önemli tarihi
bir eseri olan Eyüp Sultan’da böyle
bir olayla karşılaşmayı es geçemeyiz.
Bunun için her duyarlı vatandaşın,
vatanını, milletini, ülkesini ve dinini
seven, kendi değerlerine ve kültü-
rüne sahip çıkan insanın ve dahi
sanatçının böyle bir olaya duyarsız
kalması mümkün değildir. Onun
için ben burada üzerime düşen gör-
evi yapmak suretiyle tepki vermek
ve bu olayı gündeme getirmek zo-
rundayım. Aksi takdirde vicdanen
huzursuz olurum. Sorumlu olurum,
İndallah’ta (Allah’ın nezdinde) da
sorumlu olurum. Böyle bir yanlışın
düzeltilmesi için elimden geleni yap-
mak zorundayım. 
Eyüp Sultan Camii’nin
eski haline getirilmesi
şarttır. 

Sonuç itibarıyla olayı özetlersek
bu olayın anlamı şudur değerli oku-
yucularımız: Bunun hiç tevili; lamı
cimi yoktur! Böyle bir tasarrufta
bulunulduğu zaman Osmanlı’ya, bu
kadim camii yaptırana, III. Selim’e
ve o devrin yetkililerine büyük bir
iftira atılmış olur. Yani “siz bunu
papaza benzeterek yaptınız, biz de
bunun üzerini kapatıyoruz” demektir.
Bunun başka bir izah tarzı asla
mümkün değildir. Bu şu demektir:
Yani “Osmanlı, III. Selim bunu özel-
likle yaptı” demektir. Ecdadımıza
böyle bir iftira atmayı hiçbir Müslü-
man Türk aydını, hiçbir sanatsever
hoş göremez. Ve hoş görmemeliyiz...
Bunun için de behemahal devletimiz
nezdinde bu konuda kim/kimler
yetkiliyse (Diyanet, Vakıflar vb.) ec-
dadın eserlerinin üzerine konulan
levhanın derhal oradan indirilip ca-
miinin eski haline getirilmesi şarttır.
Ve bu konuda da devletin yetkili
mercileri her kimse onların çıkıp
doğru düzgün, bilimsel, ikna edici
ilmî bir açıklama yapmasını bekli-
yoruz. Bu şekilde “karambole” gelen
bir davranışın sebeplerinin ortaya
konulmasını ve Müslüman Türk hal-
kının bu konudaki duyarlılığı göz
önünde bulundurarak hatadan dö-
nülmesini bekliyoruz. 

İbrahim Ethem Gören/Yazı No: 512
Hamiş:  Dün (3 Eylül 2023 Pa-

zar) Eyüp Sultan Camii’ne giderek
garip uygulamayı ayn’el-yakîn gör-
dükten sonra bu yazıyı kaleme aldım.
Fotoğraf için Mustafa Yılmaz’a te-
şekkür ediyorum. 
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İstanbul’un manevi fatihi, Sevgili Peygamberimizin (sav) mihmandarı Ebû Eyyûb Halid Bin Zeyd El Ensari Hazretleri’nin haziresinde medfun bulunduğu Eyüp
Sultan Camii geçtiğimiz günlerde kadim ibadethanenin baniine, sanatkâr ecdadımıza ve dahi Osmanlı ulemasına hakaret kabilinden bir uygulamaya sahne oldu. 

Eyüp Sultan Camii’nde
ecdada saygı lütfen!
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